
در ساختار سازمانی  تغییراتی  قم گفت: درصددهستیم  شهردار 
شهرداری بدهیم تا وظایف از یكدیگر به خوبی تفكیك شود و با موازی 
كاری در سطح مدیریتی مواجه نشویم كه قسمتی از این تغییرات 

انجام شده است.
سید مرتضی سقائیان نژاد در دیدار با دكترگل فشان مدیرعامل 
با اشاره به همكاری های هلال احمر و  جمعیت هلال احمر استان قم 
شهرداری گفت: می توانیم همكاری هایی در سطح بین المللی داشته 
باشیم و از تجارب فی مابین بهره مند شویم و این سطح از همكاری را 

بنده در شهرداری اصفهان تجربه كرده ام.
وی با اشاره به اصلاح ساختار سازمانی شهرداری قم ابراز داشت: 
درصدد هستیم تغییراتی در ساختار سازمانی شهرداری بدهیم تا وظایف 
از یكدیگر به خوبی تفكیك شود و با موازی كاری در سطح مدیریتی 
مواجه نشویم كه قسمتی از این تغییرات انجام شده است.  دكتر سقائیان 
نژاد بابیان اینكه هر دو ارگان ازنظر مباحث خدماتی و مخصوصاً مسائل 
ایمنی از اهمیت بالایی در جامعه برخوردارند ابراز داشت:  همكاری این 

دو سازمان می تواند باعث افزایش ضریب ایمنی ...

در حالی که تعداد زیادی طرح و لایحه فوریت دار، در نوبت 
بررسی در مجلس بودند، اما با تصمیم هیات رئیسه و با توجه به 
حساسیت های موجود، لایحه دو فوریتی »شفاف سازی هزینه های 
انتخاباتی نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری، مجلس و شوراها« در 

دستور کار مجلس قرار گرفت.

حسینعلی امیری سخنگوی وزارت کشور به عنوان نماینده دولت 
در دفاع از این لایحه گفت: در جلسه ای که وزیر کشور در مجلس 
داشت، نسبت به پیشگیری از ورود پول های ناپاک به مباحث 
انتخاباتی انذار داد. در همان جلسه نمایندگان از او خواستند که وزارت 

کشور لایحه شفاف سازی هزینه های انتخاباتی ...

آیت الله صافی گلپایگانی با بیان اینكه باید از ورود افراد بدحجاب به قم ممانعت شود گفت: نیروی انتظامی در صورت لزوم 
در مسئله بدحجابی از قوه قهریه استفاه كند.

 این مرجع تقلید در دیدار فرمانده انتظامی استان قم در سخنانی با بیان اینكه مسئله امر به معروف می بایست احیا شود، 
اظهارداشت: همه باید به نحو احسن نسبت به برنامه های دینی، قرآنی و اسلامی اهتمام داشته باشند. وی در ادامه بر توجه 
ویژه اصناف در این زمینه تاكید كرد و گفت: همه باید مراقب باشند، مسئله حجاب كه به اخلاقیات ما مربوط است مواظبت شود 
تا نواقص از بین برود و نباشد. آیت الله صافی گلپایگانی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینكه كار پلیس بسیار مهم و 
مقدس است، گفت: قدر شغلتان را بدانید ثواب آن نزد خداوند خیلی زیاد است، حفظ امنیت مردم كه بر عهده پلیس است 

كاری است كه انبیاء به آن توجه دارند و اگر نباشد دین حفظ نمی شود...

سقائیان نژاد در دیدار مدیرعامل هلال احمر استان قم:

ساختار سازمانی شهرداری قم تغییر می کند
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آیت الله صافی گلپایگانی در دیدار فرمانده انتظامی استان خواستار شد

ممانعت از ورود 
افراد بدحجاب به قم

حمید رضا ترقی عضو شورای مركزی حزب مؤتلفه اسلامی :

احمدی نژاد اسلام منهای روحانیت را می خواهد

در چهاردهمین جلسه رسیدگی به پرونده متهمان نفتی چه گذشت

ماجرای هواپیمایی با 1500 كیلو طلا !

مخالفان شفاف سازی، نگران چه بودند؟ 

اقبال کمرنگ مجلس به لایحه ممانعت 
از ورود پول های کثیف به انتخابات

استعفای کوچک زاده به خاطر سیب زمینی
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نقشه بلند مدت آمریکا 
تسلط بر کل منطقه غرب آسیا است 

ایران متحدی مطمئن و قابل تکیه است

ایمان: صبح دیروز اولین نشست خبری نعمت الله عواطف رستمی سخنگوی شورای اسلامی شهر قم در حالی 
برگزار شد که قبل از آن دو جلسه شورا غیرعلنی شده بود و در این نشست مصوبات این دو جلسه تشریح شد.

نعمت الله عواطف رستمی در ابتدای سخنان خود به موضوع منوریل اشاره کرد و گفت: قرارداد این پروژه در سال 
88 با طول 6/2 کیلومتر از دپو تا مصلا با شرکت مپنا و با همکاری شرکت کیسون باقیمت مقطوع 118 میلیارد 

تومان منعقد شد.
وی افزود: در فرآیند اجرای عملیات منوریل، دو تغییر در این پروژه صورت گرفت، اولین تغییر در طول مسیر پروژه 

بود که 600 متر به 6/2 کیلومتر اضافه شد و طول پروژه به 6/8 کیلومتر افزایش پیدا کرد.

وی ادامه داد: ایستگاه هایی که در پروژه تعریف شده بود نیز تقریباً 1000 مترمربع ازنظر مساحت افزایش پیدا کرد، 
از سوی دیگر افزایش قیمت ها و نبود منابع مالی کافی به همراه این تغییرات چالش هایی را در مسیر پروژه ایجاد کرد.

عواطف رستمی بیان داشت: همچنین در قرارداد اولیه تعداد واگن ها 50 عدد دیده شده بود که در تغییرات صورت 
گرفته این تعداد به 20 واگن رسیده است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم افزود: مشکلات پیش آمده برای عبور منوریل از مقابل حرم نیز یکی دیگر از 
مواردی بود که باعث کندی پروژه شد و درمجموع این عوامل دست به دست هم دادند تا منوریل در موعد مقرر به 

نتیجه نرسد...

در نشست خبری سخنگوی شورای شهر تشریح شد

در جلسه غیرعلنی شورای شهر قم چه گذشت؟

سرمقاله:   سید محمد كاظم شمس

اخبار  اتمام  از  پس  آذر،  اول 
ساعت 13 شبکه خبر، گوینده 
اعلام کرد که در ادامه به مصاحبه 
هفته ای سخنگوی قوه قضائیه 
توجه کنید. ایشان در حال بیان 
نکاتی بود. ازجمله آن ها به عنوان 
بیان حمایت قوه قضائیه از دولت، 

و حتما درجهت همدلی و  ...

حمایت 
یا فشار بیشتر به دولت

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری روسیه:

رئیس جمهور روسیه:
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حمایت 
یا فشار بیشتر به دولت

اول آذر، پس از اتمام اخبار ساعت 13 شبکه خبر، گوینده 
اعلام کرد که در ادامه به مصاحبه هفته ای سخنگوی قوه 

قضائیه توجه کنید. ایشان در حال بیان نکاتی بود.
ازجمله آن ها به عنوان بیان حمایت قوه قضائیه از دولت، 

و حتما درجهت همدلی و هم زبانی بیشتر که به صورت طبیعی وظیفه قوای کشور است، 
گفت: مردم از جهت اقتصادی در فشار هستند....

 تا اینجا بسیار جای خوشوقتی بود که پس از تغییر دولت، این قبیل مسئولان و ایضا 
صداوسیما اذعان می کنند که مردم در مشکل هستند، مسئله ای که در دولت قبل که 
عامل این مشکلات مردم است، چنین اذعان هایی بیان نداشتند، هم مردم مشکل داشتند 
و هم نباید بازگو می شد....نه خبری از این دست دست روشنگری های صداوسیما بود و 
نه سوال از مسئولان و نه حتی بازخواستی در مجلس که اکنون همان نمایندگانی که دائم 

درصدد سوال و استیضاح دولت هستند، همه حامیان دولت قبل بودند.
ایشان اضافه کرده است که:  خصوصا باوعده هایی که به مردم داده شده، حالا که پس 
از توافقات هستیم، انتظار این است که دولت در جهت رفع مشکلات مردم اقدام کند. و قوه 

قضائیه در این جهت آماد ه کمک است.
بسیار بعید می دانم جناب سخنگو که معاون اول قوه قضائیه هم هستند و با سوابق 

طولانی مسئولیت های قضایی و اجرایی با شرایط توافق و برجام آشنا نباشند.
حتما مطلع هستند که شرایط مالی دولت اگر بدترین شرایط بعد از انقلاب نباشد، بدون 

تردید در بدترین شرایط پس از سالهای پس از خاتمه جنگ است.
سقوط قیمت نفت به یک سوم زمان دولت قبل و رکود شدید ناشی از وضعیت اقتصادی 

ارث رسیده، که به صورت طبیعی بردرآمد مالیاتی نیز موثر است...
از طرفی چون هنوز برجام اجرایی نشده، هیچگونه تحریمی برداشته نشده؛ به همین 
دلیل بازار به دلیل انتظار رفع تحریم ها، در حالت رکود بیشتر و انتظار شرایط بهتر پس 

از تحریم است.
یعنی در شرایط فعلی و این روزها، تصویب برجام، بدون اجرای آن، عامل سوم فشار مالی 

بر دولت برای کاهش درآمدهایش شده است.
ایشان بعید است که ندانند تا مادامی که زمینه و شرایط اجرای برجام فراهم نشود، زمان 

اجرا نرسیده و رفع یا تعلیق تحریم ها پس از این مراحل است.
گرچه دولت با همت بالا توانست تورم لجام گسیخته به ارث رسیده از دولت قبل را از 
بالای 45 درصد به کمتر از یک سوم آن کاهش دهد تا حداقل رشد قیمت ها کمتر شود 

و از این طریق فشار کمتری متوجه مردم شود.
واقعا این نوع سخنان عنوان حمایت از دولت دارد و یا با ایجاد توقع بیشتر، زمینه فشار 

به دولت  و توقع بیشتر را فراهم می کند؟!
گرچه مردمی که درانتخابات خرداد 1392 به تغییر شیوه اداره کشور رایی قاطع دادند؛  
بیش از 90درصد رای دهندگان تغییر مسیر را خواستار شدند و بیش از 50 درصد هم 
به دولت منتخب رای دادند، برای تکمیل اصلاح روش های گذشته، در انتخابات اسفند از 

دولت منتخب خود حمایت می کنند.
 اما بدون تردید این نوع تبلیغات که صداوسیما هرچه در توان دارد برای فشار بر دولت، 
و با انگیزه ناامیدی مردم از راهی که انتخاب کرده اند را هدف گرفته اند تا شاید در بخشی 

از جامعه موثر شود.
 ولی با عنایت الهی راه اعتدال و با پایبندی به اصول و ارزشهای مورد حمایت اکثریت 
جامعه، در اسفند ماه زمینه شرایط کار سهل تر برای دولت منتخب و خدمتگزار فراهم 

خواهد شد.

مدیركل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم خبر داد: 

روند مناسب عملیات اجرایی 
در پروژه تقاطع 15 خرداد 

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: مشکلات آب، برق و 
گاز پروژه 15 خرداد حل شده است.

عباس حلوایی با اشاره به روند پیشرفت پروژه های شهری گفت: درصدد هستیم تا هرچه 
سریع تر مشکلات پیش روی این پروژه ها را مرتفع کنیم. 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم به روند اجرای پروژه رو گذر 
15 خرداد اشاره و خاطرنشان کرد: برای روگذر 15 خرداد-عمار یاسر 41.5 میلیارد تومان با 

پیمانکار قرارداد منعقد شده است که 100 درصد این بودجه غیرنقد است. 
وی تامین نقدینگی را یکی از مشکلات این پروژه بر شمرد و اظهار داشت: روگذر 15 
خرداد مشکل مالی و تامین نقدینگی دارد و بخش دیگر تملك هایی است که قیمت های 

هنگفت دارد و موجب شده تا این پروژه با مسائلی رو به رو شود.
حلوایی زاده مشکل دیگر این پروژه را رفع معارض تاسیساتی دانست و عنوان کرد: 
همچنین داخل چهار راه مشکل رفع معارض گاز،  فیبر نوری، مخابرات، لوله آب و فاضلاب 

که رینگ اصلی شهر است و برق فشار قوی وجود دارد.
مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم ادامه داد: کار های مربوط 
به مشکل مخابرات انجام شده، فاضلاب در حال جابه جایی بوده، گاز نیز در حال تاییدیه 
آزمایشگاه است و رفع معارض برقی هم به اتمام رسیده است و پروژه در وضعیت مناسبی 

به سر می برد.

رئیس كمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر قم :

سهم شهرداری از پروژه امین داده می شود
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر قم از بررسی پروژه های بزرگ 

تجاری توسط این کمسیون خبرداد.
محمود مسگری با اشاره به اینکه در بحث شورای حقوقی بیشتر پروژه های مشارکتی 
موردتوجه قرار می گیرند گفت: بررسی تمام پروژه های مشارکتی با شهرداری در دستور کار 

قرارگرفته و تقریبا همه آن ها به نتیجه رسیده اند.
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه به پروژه های 
اریکه ایرانیان، زمزم و امین، ورود پیدا کردیم عنوان کرد: پروژه امین در جلسه شورای 

اسلامی شهر موردبررسی قرارگرفته و مقرر شد تا سهم شهرداری داده شود.
وی ادامه داد: در پروژه اریکه ایرانیان نیز بحث پروانه مدنظر بود و قرار شد کارشناسی 
روز شود و با توجه به اینکه جرائم کمسیون ماده 100 داشتند قرار شد به جای بحث ریالی 

سهمی از پروژه به شهرداری واگذار شود و اریکه ایرانیان 85 رصد پیشرفت فیزیکی دارد.
مسگری همچنین در خصوص پروژه زمزم یادآور شد: در بررسی پروژه زمزم نیز سهم 

شهرداری مشخص شد و قرار شد این سهم به بانك شهر بابت بدهی شهرداری داده شود.

شهردار منطقه سه قم خبر داد: 

بهسازی بوستان حضرت فاطمه )س(
شهردار منطقه سه قم با تاکید بر اهمیت توجه به فضا های تفرجگاهی از بهسازی 

بوستان حضرت فاطمه)س( در خیابان شهید بهشتی خبر داد.
 رضا پوریافر با اشاره به اهمیت توسعه فضای سبز گفت: با توجه به اینکه یکی از اهداف 
مهم شهرداری توسعه و توجه به بوستان های محله ای است از این رو بهسازی و ایجاد 

بوستان های محله ای در دستور کار قرار گرفته است.
 شهردار منطقه سه قم با بیان اینکه تا کنون چندین بوستان در این منطقه بهسازی 
شده اند عنوان کرد: بر اساس اولویت به ترتیب تمام بوستان ها بهسازی خواهند شد و تا 
کنون بوستان های زیادی با نصب نیمکت، سطل زباله، و دیگر اقدامات مورد نیاز، بهسازی 

شده اند.
 وی از بهسازی بوستان حضرت فاطمه)س( در کوچه شماره پنج خیابان شهید بهشتی 
خبر داد و تصریح کرد: این بوستان ۷82 متر مربع مساحت دارد که مورد بهسازی قرار 
گرفته و نصب نیمکت، بهسازی دریچه های آب، اجرای 66۷ متر مربع موزایك فرش 

پیاده روها و... از جمله اقدامات انجام شده در راستای بهسازی این بوستان است.
 پوریافر با بیان اینکه اهالی محل راغب به بهسازی این بوستان بودند و از شهرداری در 
این خصوص درخواست داشتند تصریح کرد: با توجه به خواسته اهالی این بهسازی صورت 

گرفته و شهروندان این منطقه با نصب بنر از شهرداری تشکر کرده اند

شهردار منطقه ۲قم عنوان كرد: 

بهسازی فاز اول بلوار بنی فضل 
شهردار منطقه دو قم از اجرای بهسازی و آسفالت بعضی از خیابان های این منطقه 

خبر داد.
محمد صادقی با اشاره به اینکه ارائه خدمات مطلوب به شهروندان یکی از اهداف مهم 
شهرداری است، گفت: شهرداری تمام تلاش خود را می کند تا اقدامات لازم را برای رفاه 

حال شهروندان انجام دهد و در این زمینه از این هیچ تلاشی دریغ نمی کند.
 شهردار منطقه دو قم از بهسازی بلوار ها و خیابان های این منطقه خبر داد و عنوان کرد: 

بهسازی فاز اول بلوار بنی فضل در دست انجام است.
 وی به عملیات آسفالت فاز یك بلوار جلال آل احمد اشاره و خاطرنشان کرد: اجرای 
آسفالت بخش اول خیابان حریم ریل)رسول ترك( آغاز شده است و سعی داریم این پروژه ها 

را هر چه زودتر به اتمام برسانیم.
 صادقی با اشاره به هزینه های در نظر گرفته شده برای بهسازی و آسفالت خیابان های 
مذکور اظهار داشت: مجموع اعتبار در نظر گرفته شده برای پروژه های مذکور بالغ بر 9 
میلیارد تومان است. شهردار منطقه دو قم از اجرای عملیات بهسازی و آسفالت سایر شوارع 
مهم منطقه در آینده ای نزدیك خبر داد و تصریح کرد: در نظر داریم تا بر اساس اولویت به 

بهسازی و آسفالت دیگر خیابان ها نیز بپردازیم.

سرمقاله

خبر

سید محمد كاظم شمس

آگهی

دفتر پیشخوان دولت با كلیه امكانات 

و قابل جابجایی واگذار می گردد.

تلفن تماس: 0936۲751804

اخبار
استاندار قم:

اخلاق گرایی گرایش 
به مواد مخدر را كاهش می دهد

استاندار قم اخلاق گرایی و ترویج اخلاقیات در خانواده و جامعه را از عوامل کاهش 
گرایش به مواد مخدر دانست.

سید مهدی صادقی در جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم که در 
سالن امام جواد )ع( استانداری برگزار شد، طی سخنانی به بیان اهمیت رعایت اخلاق در 

جامعه و نقش آن در کاهش معضلات اجتماعی پرداخت.
استاندار قم با اشاره به نقش ارتباط مناسب بین اعضای خانواده، اجتماع و محیط های 
کاری و آموزشی در شکل گیری شخصیت افراد افزود: رعایت مسائل اخلاقی، انسانی و 
ارتباط محبت آمیز موجب تقویت قدرت اراده و اعتماد به نفس افراد و در نتیجه دوری از 

مسائل و معضلات اجتماعی می شود.
استاندار قم با تأکید بر پیچیدگی مسائل اجتماعی در جوامع مختلف گفت: در صورتیکه 
این پیچیدگی ها به درستی تحلیل و عوامل ایجاد معضلات در جامعه شناخته شود، می 

توان با عزم همه جانبه در تمام سطوح جامعه به نتایج ثمر بخش دست یافت.
وی با بیان آمار معتادین و اعلام آگاهی اکثریت آنها از اثرات سوء مصرف مواد مخدر، 
خاطر نشان کرد: باید با بررسی دقیق و کارشناسی، کمبود های موجود در زندگی اجتماعی 
افراد بررسی شوند، چراکه بررسی چنین مسائلی گرایش افراد به سمت معضلات اجتماعی 

را مشخص می کند.
صادقی در ادامه مسأله مواد مخدر را به زعم کارشناسان یکی از مسائل کلان اقتصادی 
دنیا قلمداد نمود و ادامه داد: وجود بازار مصرف رو به گسترش در بین جوانان در همه دنیا و 
نیز سود مالی موجود در این تجارت مرگ بار از دلایل گسترش گرایش به مواد مخدر است.

نماینده عالی دولت در استان خاطرنشان کرد: مسئولین کشورها تنها با مبارزه متوازن و 
توجه به همه عوامل اجتماعی می توانند با مافیای قاچاق مواد مخدر مقابله کنند.

در ابتدای جلسه نیز اعضا به بیان اقدامات صورت گرفته در حوزه مبارزه با مواد مخدر بر 
اساس مصوبات جلسه قبل پرداختند که پویا کردن حلقه معتادین پس از بازپروری، استفاده 
از ظرفیت خیرین در بکار گیری و اشتغال افراد بهبود یافته و آموزش زمینه های آلودگی 
به این معضل و تبعات اجتماعی و فردی این پدیده در رسانه ها و محیط های آموزشی و 

کاری از جمله این برنامه ها بود.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

بهره برداری از صحن جامع فاطمی در سال 95
معاون وزیر راه و شهرسازی از اتمام و بهره برداری از فاز دوم صحن جامع فاطمی آستان 

مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در سال 95 خبرداد.
محمدجعفر علیزاده در دیدار با آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه 
)س( گفت: بعد از توسعه ضلع جنوبی حرم بانوی کرامت و ساخت شبستان امام خمینی)ره( 
و نجمه خاتون)س(، توسعه این بارگاه نورانی در ضلع شرقی نیز در دستور کار قرار گرفت.

وی با اشاره به تملک 30هزار مترمربع برای توسعه ضلع شرقی آستان مقدس گفت: در 
فاز نخست صحن فاطمی، کتابخانه آستان با 11 هزار و 200 متر مربع به بهره برداری رسید 

که ظرفیت گسترده ای از خدمت رسانی به علاقمندان به مطالعه قرار داده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: در صورت تملک اراضی دیگر پروژه که نیازمند 
مساعت مسئولان است فاز دوم پروژه صحن فاطمی در سال 95  به بهره براری خواهد 
رسید. وی درباره حمایت های مالی از پروژه صحن فاطمی گفت: امسال 20 میلیارد تومان از 
محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری به قم تخصیص داده شد، 8 میلیارد و 200 میلیون 
تومان نیز اعتبار قانون بودجه است و بر اساس توافق صورت گرفته 4 میلیارد تومان نیز از 

سوی استانداری قم در مدت دو سال از این پروژه حمایت خواهد شد.

مدیركل میراث فرهنگی استان قم خبر داد

فعالیت بیش از ۲800 كارگاه صنایع دستی در قم
مدیرکل میراث  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم از فعالیت بیش از 2 هزار 

و 800 کارگاه صنایع دستی در قم خبر داد.
عیسی رضایی ظهر دیروز در جلسه کارگروه میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم که در سالن جلسات معاونت عمرانی استانداری برگزار شد، با اشاره به رونمایی از سه اثر 
جدید این اداره کل، اظهار کرد: سه اثر اقلیم  بهشت، میراث ماندگار و دستان ماندگار امروز 

به عنوان نختسین دستور جلسه رونمایی خواهد شد.
وی افزود: در حال حاضر در استان قم 16 تاسیسات گردشگری وجود دارد که با توجه 

به مصوبه هیئت وزیران تاسیسات گردشگری بر اساس نوع درجه بندی خواهند شد.
مدیرکل میراث  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم تصریح کرد: در حال 
حاضر 110 هتل و هتل آپارتمان، 160 خانه مسافر و 60 آژانس مسافرتی در قم مشغول 

فعالیت هستند که باید بر روی این نهادها فعالیت تخصصی صورت بگیرد.
رضایی با اشاره به اینکه آیین نامه جدید هیئت وزیران مبتنی بر فعالیت سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گفت: این آیین نامه شامل 25 ماده و چندین 
تبصره است که بر اساس آن ایجاد، اصلاح، تکمیل، درجه بندی و نرخ گذاری تاسیسات 
گردشگری و نظارت بر آنها بر اساس این قوانین خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر 12 منطقه گردشگری در قم وجود دارد که 6 منطقه گردشگری دارای سرمایه گذار 
هستند و دو منطقه حوض سلطان و کهک نیز در تلاش هستیم که با اعلام فراخوان دارای 
سرمایه گذار شود. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم با اشاره به 
اینکه در قم بیش از دو هزار و 800 کارگاه فعال صنایع دستی وجود دارد، گفت: در حال 

حاضر 15 هزار نفر در هنرهای صنایع دستی مشغول فعالیت هستند.
رضایی بیان کرد: با وجود هنرمندان بسیاری که قم دارد متاسفانه نمایشگاه دائمی برای 
عرضه محصولات هنرمندان صنایع دستی وجود ندارد این در حالی است که بسیاری از 

گردشگران خارجی به قم سفر می کنند و می توان صنایع دستی را به ایشان عرضه کرد.

مدیركل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری قم منصوب شد

استاندار قم در حکمی، عطاء الدین قاسمی را به سمت مدیرکل دفتر امور اجتماعی و 
فرهنگی استانداری منصوب کرد.

در حکم سید مهدی صادقی استاندار خطاب به عطاء الدین قاسمی آمده است: نظر به 
سوابق و تجارب جنابعالی به موجب این ابلاغ به پست سازمانی مدیرکل دفتر امور اجتماعی 
و فرهنگی استانداری قم منصوب می گردید. امید است با استعانت از خداوند متعال و تحت 
توجه عنایت خاصه حضرت ولی عصر )عج( و منویات مقام معظم رهبری و فرامین دولت 
تدبیر و امید با بهره گیری از فرصت ها و توانمندیها در خدمت به نظام مقدس جمهوری 

اسلامی و مردم متدین و شریف قم، موفق و موید باشید.

به  نسبت  قم  استان  عمومی  امنیت  پلیس  رئیس 
سودجویی افراد فرصت طلب در اخذ ویزای اربعین هشدار 

داد.
جواد قنبری در گفت وگو با خبرنگار فارس با اشاره به 
افزایش رغبت عمومی برای سفر به کربلا در ایام محرم نسبت 
به سودجویی افراد فرصت طلب در اخذ ویزا هشدار داد و 
گفت:  گذرنامه فقط از طریق مراکز پلیس + 10 صادر و 
اخذ ویزای سفر اربعین هم از طریق دفاتر خدمات مسافربری 

امکان پذیر است.
وی با بیان اینکه برخی از افراد سودجو کنار آژانس ها 
ایستاده و با مردم  ارتباط گیری می کنند افزود: این افراد ادعا 
می کنند که در کوتاه ترین زمان می توانند ویزا را اخذ کنند 
در حالی که بسیاری از مشکلات پس از همین اطمینان ها 

به وجود می آید.
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم با اظهار اینکه 
سرعت در اخذ ویزا  اهمیت چندانی ندارد بیان کرد: در اخذ 

ویزا آنچه مهم است اصل بودن ویزاست.
قنبری تصریح کرد: در بسیاری از موارد دیده شده که 
این افراد سودجو ویزای جعلی تحویل می دهند و فردی که 
این ویزا را اخذ کرده هنگام خروج از مرز دچار مشکل شده و 

نمی تواند از مرز خارج شوند.
وی با بیان اینکه تمام تمهیدات در هر استان دیده شده 
آژانس  مسافرتی وجود دارد که  زیادی  تعداد  اعلام کرد: 
همشهریان می توانند به راحتی نسبت به اخذ ویزای خود 

اقدام کنند.
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم تصور اخذ ویزا در 

مرز را تصوری اشتباه دانست و تاکید کرد: در مرزها هیچگونه 
ساز و کاری برای اخذ ویزا دیده نشده و بهتر است برای اخذ 
ویزا از طریق دفاتر خدمات مسافرتی اقدام کنند تا در مرز و 

هنگام خروج به مشکل برخورد نکنند.
قنبری یادآور شد: به منظور تسریع در صدور گذرنامه 
مراکز پلیس + 10 همه روزه از ساعت هفت تا 16 آماده 

دریافت مدارک شهروندان است.
وی همچنین از راه اندازی دفتر صدور گذرنامه ویژه طلاب 
و روحانیون در مدرسه فیضیه خبر داد و درباره مشمولان 
نظام وظیفه شاغل به تحصیل هم اظهار کرد: دانشجویان و 
دانش آموزانی که کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت 
ندارند باید با مراجعه به سازمان نظام وظیفه نسبت به دریافت 

مجوز خروج از کشور اقدام کنند.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم گفت: در 
حال حاضر بیش از 92 درصد از مشترکان 
گاز در استان قم قبوض خود را بصورت غیر 

حضوری پرداخت می نمایند.
مطلب  این  اعلام  با  فرجی  غلامرضا   
اظهارداشت: با توجه به گسترش استفاده از 
ارتباطی روزدر بخش های  تکنولوژی های 
ارایه خدمات  مختلف دستگاههای اجرایی، 
بانکداری متمرکز موجب تسهیل در پرداخت 
قبوض و جلوگیری از مراجعات مردم به شعب 
بانک ها  و کاهش ترافیک و آلودگی هوا می 

گردد. 
وی افزود: امروزه با گسترش وسایل ارتباط 
جمعی، دیگربدون تلفن و اینترنت امور روزمره 

با سرعت مناسب پیش نمی رود در همین راستا گاز استان 
قم به منظور کاش مراجعات مردم، ارایه خدمات بصورت 
غیر حضوری را از حدود 10 سال پیش آغاز نموده و نسبت 
به فرهنگ سازی آن به روشهای مختلف اقدام نموده است.

وی با اشاره به اهمیت گسترش دولت الکترونیک بیان 
داشت: تکریم ارباب رجوع مهمترین هدف حرکت در مسیر 
ارایه خدمات بصورت الکترونیکی و غیر حضوری بوده است 
که خوشبختانه رضایتمندی مشترکان را نیز به همراه 

داشته است.
مدیرعامل شرکت گاز استان قم تصریح کرد: در حال 
حاضر بیش از 92 درصد از مشترکان گاز در استان قم 
قبوض خود را بصورت غیر حضوری پرداخت می نمایند 
که سالیانه صرفه جویی قابل توجهی در هزینه ها را به 

همراه دارد.
مهندس فرجی خاطر نشان کرد: مشترکان گاز استان 
می توانند قبوض خود را از طریق  یکی از روش های 
الکترونیکی از جمله، دستگاه های خود پرداز، تلفن بانک، 

همراه بانک، پایانه های فروشگاهی )POS( و 
اینترنت، پرداخت نمایند.

وی، یکی از مهم ترین مزایای پرداخت 
غیرحضوری قبوض را جلوگیری از اتلاف وقت 
مشترکین و کاهش تردد درون شهری دانست 
و گفت: با این روش وجه قبوض پرداخت شده 
تو سط مشترکان در کمترین زمان ممکن به 

حساب شرکت گاز واریز می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان قم در بخش 
دیگری از سخنان خود اظهار داشت: در سال 
هزار  ششصد  و  میلیون  دو  حدود  گذشته 
فقره قبض گاز در سطح استان صادر گردیده 
41/۷5 درصد این قبوض از طریق دستگاه 
های  POS،19/64 درصد دستگاه های خود 
پرداز ATM،8/8 درصد تلفن بانک، 4/69 درصد  اینترنت 
بانک، 3/85 درصد، ازطریق پیام کوتاه و 13/2۷ درصداز 

طریق اینترانت پرداخت شده است.
فرجی در ادامه: ایجاد زیرساخت هاو امکانات، جهت 
پرداخت غیرحضوری قبوض توسط مشترکان در نقاط 
مختلف استان رامناسب دانست وافزود، لازم میدانم در 
ارتباط با همکاری بسیار خوب و گسترده شهروندان محترم 

در این زمینه تقدیروتشکرنمایم.

آیت الله صافی گلپایگانی با بیان اینکه 
باید از ورود افراد بدحجاب به قم ممانعت 
شود گفت: نیروی انتظامی در صورت لزوم 
در مسئله بدحجابی از قوه قهریه استفاه کند.

فرمانده  دیدار  در  تقلید  مراجع  این   
انتظامی استان قم در سخنانی با بیان اینکه 
مسئله امر به معروف می بایست احیا شود، 
اظهارداشت: همه باید به نحو احسن نسبت 
به برنامه های دینی، قرآنی و اسلامی اهتمام 
داشته باشند. وی در ادامه بر توجه ویژه 
اصناف در این زمینه تاکید کرد و گفت: 
همه باید مراقب باشند، مسئله حجاب که 
به اخلاقیات ما مربوط است مواظبت شود تا 

نواقص از بین برود و نباشد.
بخش  در  گلپایگانی  صافی  الله  آیت 
دیگری از سخنان خود با بیان اینکه کار 
پلیس بسیار مهم و مقدس است، گفت: قدر 
شغلتان را بدانید ثواب آن نزد خداوند خیلی 
زیاد است، حفظ امنیت مردم که بر عهده 
پلیس است کاری است که انبیاء به آن توجه 

دارند و اگر نباشد دین حفظ نمی شود.
وی سپس با تاکید بر اینکه پلیس در 
مسئله امر به معروف و نهی از منکر اگر لازم 
شد از قوه قهریه استفاده کند، گفت: باید از 

ورود افراد بدحجاب به قم ممانعت شود.
وی خطاب به فرمانده انتظامی استان 
قم تصریح کرد: من در گزارش جنابعالی از 
شنیدن اینکه پلیس نسبت به مسئله حجاب 
و عفاف نسبت به وظایف خود واقف است، 

بسیار خوشحال شدم.
پلیس با قانون شكنان

 به شدت برخورد می كند
در  نیز  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
ابتدای این دیدار ضمن قدردانی از حمایت 
های آیت الله صافی گلپایگانی از مجموعه 
به  رسیدن  قم،  پلیس  و  انتظامی  نیروی 
کمال و فطرت اصلی را جز خواسته انسان 
ها برشمرد و تصریح کرد: عده ای با توجه 
به دریافت پیام قرآن کریم، پیامبران عظیم 
الشان و در ادامه ائمه و فقهای دین راه را پیدا 
می کنند و به کمال واقعی نزدیک می شوند 
هر چند رسیدن به کمال مطلق سخت است 

و این راه سنگین و طولانی است.
ها  برخی  داد:  ادامه  مجتبایی  سردار 
متأسفانه بدون توجه به دستورات دین، قرآن 

و ائمه راه را گم کرده و مسیر انحرافی را 
طی می کنند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
پلیس قم، سردار مجتبایی افزود: راه یافتگان 
واقعی کسانی هستند که به کمال می رسند 
و در جامعه دنبال عزت هستند ولی کسانی 
که راه را اشتباه انتخاب می کنند و توجهی 
به دستورات دین ندارند طبیعی است که 

منحرف می شوند.
وی با تاکید بر اینکه در جامعه کسانی که 
منحرف می شوند باید برگردند و در مسیر 
واقعی قرار بگیرند، افزود: اینها هیچ قانونی را 
برنمی تابند و حتماً باید یک مجموعه ای 
مثل پلیس وجود داشته باشد که آن ها را 
در مسیر صحیح قرار دهد. فرمانده انتظامی 
با  ای هدایت شان  استان قم گفت: عده 
موعظه و با دریافت علم است و برخی ها که 

دیگر قوانین را برنمی تابند باید با قاطعیت و 
درایت با آن ها برخورد شود.

وی افزود: این افراد شرور هستند و به 
نحوی به امنیت جامعه صدمه می زنند و 
با دست درازی به اموال مردم ناامنی ایجاد 

می کنند.
سردار مجتبایی با بیان اینکه عده ای 
نیز با مسائل اخلاقی، درصددند تا ناامنی 
در درون جامعه ایجاد شود، گفت: امنیت 
اخلاقی یکی از ارزش هایی است که دین 

اسلام آن را به بشریت ارزانی کرده است.
وی ادامه داد: متأسفانه در حال حاضر 
عده ای هستند که می خواهند ما را به 
که  انقلاب  از  قبل  اخلاقی  ضد  شرایط 
بسیاری از مردم متدین از آن ناراحت بودند 
برگردانند. فرمانده انتظامی استان افزود: پس 
از انقلاب شرایطی بوجود آمده که مردم از 
امنیت اخلاقی برخوردار شوند و بحمدالله 
مراجع و علما بیدار هستند و خدمتگذاران 
در مجموعه نیروی انتظامی نیز بیدارند و 
بخواهند  ای  عده  که  داد  نخواهند  اجازه 
ایجاد کنند و ارزش های  ناامنی اخلاقی 

دینی را از بین ببرند.
گفت:  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
پرچمدار این ماموریت مهم امروز مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( و سربازان معظم له 
مانند پلیس هستند که با قاطعیت و درایت 
هرچه بیشتر برای دفاع از ارزش های دینی 

بخصوص حجاب و عفاف آمادگی دارند.

هشدار رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم:

مردم برای دریافت روادید عراق مراقب سودجویان باشند

مدیرعامل شركت گاز استان قم اعلام كرد:

پرداخت غیر حضوری 9۲ درصد قبوض مشتركان گاز در استان قم

آیت الله صافی گلپایگانی در دیدار فرمانده انتظامی استان خواستار شد:

ممانعت از ورود افراد بدحجاب به قم

سایت  ایجاد  خواستار  قم  استانداری  عمرانی  معاون 
گردشگری در داخل استان قم برای حضور بیشتر گردشگران 

به قم شد.
کارگروه  نخستین  در  دیروز  ظهر  بهشتی  محسن 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم که در سالن 
جلسات معاونت عمرانی استانداری برگزار شد با اشاره به 
تشکیل کمیته ای برای مشخص شدن وظایف دستگاه های 
اجرایی اظهار کرد: وظایف دستگاه های اجرایی باید بر اساس 

قانون مشخص شود. وی افزود: از منطقه پردیسان تا روستای 
ورجان موقعیت های بسیاری برای ایجاد محل گردشگری 
وجود دارد البته باید به مناطق حادثه خیز نیز توجه داشته 
باشیم زیرا برخی از نقاط شهر پاسخگوی مناسبی برای ایجاد 

محلی برای گردشگری نیست.
معاون عمرانی استانداری قم با اشاره به اینکه باید از 
ظرفیت های بخش خصوصی بهترین بهره را برد، گفت: در 
بسیاری از بزرگراه ها دیگر نمی توانیم عوارضی دریافت کنیم.

بهشتی تصریح کرد: در پنج محور استان نباید خدمات 
بین راهی و گردشگری وجود داشته باشد، ظرفیت های 
بتوانند  که  گیرد  تعلق  افرادی  به  باید  سرمایه گذاری 

زیرساخت های لازم را در استان ایجاد کنند.
وی با اشاره به ایجاد سایت گردشگری در داخل استان 
گفت: اگر سایت گردشگری بیرون از قم باشد بسیاری از 
مردم و گردشگران امکان بازدید و خرید از آنجا را نخواهند 

داشت.

معاون عمرانی استانداری قم:

سایت گردشگری در قم ایجاد شود

رئیس ستاد انتخابات استان قم با بیان 
اینکه مقام معظم رهبری رأی مردم را یک 
امانت و حق الناس دانسته اند گفت: قانون 
وظیفه  ترین  مهم  امانت داری  و  مداری 
مسولین ومجریان انتخابات در تحقق این 

مهم است.
احد جمالی، در چهارمین جلسه ستاد 
انتخابات استان قم، طی سخنانی بااشاره به 
نام گذاری سال جاری ازسوی مقام معظم 
همدلی  وملت  دولت  عنوان  با  رهبری 

و هم زبانی اظهار داشت: شرایط بسیار 
حساس منطقه و جهان اقتضاء می کند 
تا همه اقشار جامعه باوحدت و همزبانی 
وبرنامه ریزی صحیح در راستای منافع 
نظام اسلامی گام برداشته ودرجبهه های 
مختلف داخلی و خارجی برای پیشرفت، 
سرافرازی و سرآمدی کشورتلاش کنند. 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار 
اقشار  و همدلی همه  افزود: وحدت  قم 
و  اسلامی  انقلاب  موفقیت  رمز  جامعه، 

تداوم آن بوده و در سایه این وحدت و 
همدلی است که موفقیت های بزرگ به 
دست می آید. وی، انتخابات در کشور را 
نماد و مظهر مردم سالاری دینی دانست 
و افزود: مشارکت گسترده مردم هوشیار 
گام  برداشتن  برای  را  لازم  بستر  ایران 
های بلند ایران در عرصه های مختلف 
فراهم و بار دیگر نقشه های دشمنان را 
خنثی و عظمت انقلاب، بصیرت، آگاهی 
و شعور سیاسی ملت ایران را به جهانیان 

نشان وموجب همبستگی هر چه بیشترو 
انسجام ملی خواهد شد. وی بیان داشت: 
مقام معظم رهبری رأی مردم را یک امانت 
و حق الناس دانسته اند، قانون مداری و 
مسولین  وظیفه  ترین  مهم  امانت داری 
ومجریان انتخابات در تحقق این مهم است 
لذا لازم است مسولین با وظایف قانونی 
خود به خوبی آشنا بوده و نسبت به عمل 
بر مبنای قانون توسط خود و زیر مجموعه 

اهتمام ویژه داشته باشند.

درصددهستیم  گفت:  قم  شهردار 
تغییراتی در ساختار سازمانی شهرداری 
بدهیم تا وظایف از یکدیگر به خوبی تفکیك 
شود و با موازی کاری در سطح مدیریتی 
مواجه نشویم که قسمتی از این تغییرات 

انجام شده است.
سید مرتضی سقائیان نژاد در دیدار 
جمعیت  مدیرعامل  فشان  دکترگل  با 
به  اشاره  با  قم  استان  هلال احمر 
شهرداری  و  هلال احمر  همکاری های 
گفت: می توانیم همکاری هایی در سطح 
تجارب  از  و  باشیم  داشته  بین المللی 
فی مابین بهره مند شویم و این سطح از 
اصفهان  شهرداری  در  بنده  را  همکاری 

تجربه کرده ام.
وی با اشاره به اصلاح ساختار سازمانی 
شهرداری قم ابراز داشت: درصدد هستیم 
تغییراتی در ساختار سازمانی شهرداری 
بدهیم تا وظایف از یکدیگر به خوبی تفکیك 
شود و با موازی کاری در سطح مدیریتی 

مواجه نشویم که قسمتی از این تغییرات 
انجام شده است.  دکتر سقائیان نژاد بابیان 
اینکه هر دو ارگان ازنظر مباحث خدماتی 
و مخصوصاً مسائل ایمنی از اهمیت بالایی 
در جامعه برخوردارند ابراز داشت:  همکاری 
افزایش  باعث  می تواند  سازمان  دو  این 
ضریب ایمنی در جامعه شود و مشکلات 

را در جامعه کاهش دهد.
احداث یك مركز امدادی 

در نزدیكی جمكران
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
قم نیز در این دیدار با اشاره به اهمیت 
و فرهنگی در کاهش  آموزشی  مباحث 
و  طبیعی  بلایای  از  ناشی  آسیب های 

از  قابل توجهی  مقدار  غیرطبیعی گفت: 
حوادث در کشور ما اقلیمی است و اگر 
همکاری های  هلال احمر  با  شهرداری ها 
مناسب تری درزمینه های فرهنگی داشته 
باشند در راستای کاهش خطرات ناشی از 

این حوادث می تواند تأثیرگذار باشد.
وی ادامه داد: مجموعه هلال احمر در 
بحران های طبیعی و غیرطبیعی آمادگی 
کامل رادارد تا با مدیریت بحران شهرداری 

در تمامی سطوح تعامل داشته باشد.
گل فشان با اشاره به احداث یك مرکز 
گفت:  جمکران  نزدیکی  در  امدادی 
امیدواریم با کمك های شهرداری در روند 

احداث این مرکز تسریع شود.
دکتر  از  دعوت  ضمن  ادامه  در  وی 
مجموعه  از  بازدید  برای  نژاد  سقائیان 
کرد:  خاطرنشان  قم  استان  هلال احمر 
آشنایی بیشتر با توانمدی ها و ظرفیت های 
کیفی  و  کمی  افزایش  باعث  متقابل 

همکاری ها در تمامی سطوح می شود.

رئیس ستاد انتخابات استان قم عنوان كرد:

قانون مداری و امانت داری مهم ترین وظیفه مجریان انتخابات

سقائیان نژاد در دیدار مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم:

ساختار سازمانی شهرداری قم تغییر می كند
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رئیس هیئت کاراته استان قم خبر داد:
کسب 2 نشان طلای مسابقات بین المللی 

علیرضا برخورداری گفت: نتیجه زحمات و تلاش های نفراتی که به همراه یک مربی 
با تجربه راهی رقابت  های بین المللی کاراته در قاره اروپا شده بودند به کسب دو مدال 

ارزشمند برای کاراته قم و کشور منجر شد.
 وی ادامه داد: هر ساله کاراته کاهای قم در سبک های مختلف به رقابت های بین المللی 
این رشته اعزام می شوند و افتخارات زیادی برای ورزش قم کسب می کنند، ضمن اینکه 
در بخش کنترلی و در مسابقاتی که زیر نظر فدارسیون کاراته برگزار می شود دستاوردهای 

زیادی نصیب کاراته قم شده است. 
رئیس هیئت کاراته استان قم با اشاره به موفقیت کاراته کاهای قم در کسب مدال های 
رقابت های بین المللی کاراته در سبک کیوکوشین اروپا اضافه کرد: محمد اسدی و 
امیرعباس رضایی با حضور در مسابقات کاراته بین المللی سبک کیوکوشین اروپا موفق 
به کسب مدال طلا و عنوان نخست این دوره از رقابت ها شدند.  وی خاطرنشان کرد: 
مسابقات کاراته بین المللی سبک کیوکوشین اروپا هر ساله به میزبانی کشور بلغارستان و 
با حضور چهره های مطرح کاراته جهان برگزار می شود و امسال نیز 260 کاراته کا از 14 

کشور مختلف جهان برای کسب عناوین برتر این جام رقابت کردند. 
برخورداری تصریح کرد: این دوره از پیکارها در حالی با معرفی نفرات برتر اوزان و 
رده های سنی مختلف به کار خود پایان داد که با درخشش کاراته  کاهای شایسته اعزامی 
از کشورمان و استان قم همراه بود و دو نشان ارزشمند طلا به افتخارات کاراته قم در سال 
جاری اضافه شد.  وی یادآور شد: محمد اسدی و امیرعباس رضایی به نمایندگی از جامعه 
پرافتخار کاراته قم در این دوره از رقابت ها حضور داشتند و با ارائه مبارزاتی دیدنی در اوزان 
خود توانستند دو مدال طلای با ارزش از مسابقات کاراته بین المللی کیوکوشین اروپا را 

به ارمغان بیاورند.
 رئیس هیئت کاراته استان قم با بیان اینکه سه نفر به نمایندگی از قم در این رقابت ها 
همراه تیم کشورمان بودند، ادامه داد: از دیگر نمایندگان اعزامی کاراته قم به این دوره از 
مسابقات محمدرضا رستمی زاده بود که در سمت مربی و داور در این رقابتها حضور داشت.

 وی با اشاره به بازگشت این افتخارآفرینان به شهر مقدس قم افزود: مراسم استقبال 
از محمد اسدی و امیرعباس رضایی و همچنین محمدرضا رستمی زاده مربی اعزامی به 
مسابقات بین المللی کاراته کیوکوشین اروپا با حضور مسئولان و جمع زیادی از اعضای 
خانواده کاراته قم برگزار شد.  برخورداری که به تازگی مسئولیت ریاست هیئت کاراته 
استان قم را بر عهده گرفته است،  گفت: مهم ترین موفقیت کاراته قم در سال جاری به 
دست آوردن مقام قهرمانی و نشان طلای امیر مهدی زاده از مسابقات کاراته قهرمانی 
2015 مردان آسیا بود که با درخشش وی در پیکارهای آسیایی به میزبانی کشور ژاپن و 

در حضور چهره های شاخص کاراته قاره کهن حاصل شد.

سرمربی تیم بسکتبال بانوان نادرشیمی قم:
صعود نادرشیمی قم به لیگ دسته اول 

فهیمه سعیدکیا اظهار کرد: از اینکه مزد زحمات و تلاش های چندین ماهه مدیریت، 
کادر فنی و بازیکنان شایسته تیم بسکتبال بانوان نادرشیمی قم به صعود موفقیت آمیز به 

رقابت های لیگ دسته اول بانوان ایران منجر شد بسیار خوشحالم. 
وی ادامه داد: تیم بسکتبال بانوان نادرشیمی قم در رقابت های این فصل مزد همدلی، 
وحدت و تعصب مثالزدنی بازیکنان خود را گرفت و در بین تیم های مدعی حاضر در لیگ 
امسال در نهایت توانست با کسب عنوان نایب قهرمانی به صعود به لیگ دسته اول کشور 

صعود کند.
 سعیدکیا راجع به نحوه صعود این تیم به لیگ دسته اول باشگاه های کشور افزود: تیم 
ما بعد از کسب نتایج بسیار خوب در مرحله مقدماتی و انجام بازی های دیدنی، به همراه 
تیم های مجموعه فرهنگی ورزشی حاج حسن مازندران، هیئت بسکتبال جنوب شرق  
تهران و هیئت بسکتبال خراسان رضوی به مرحله نهایی رقابت های لیگ دسته دوم 

بسکتبال بانوان کشور صعود کرد.
 سرمربی تیم بسکتبال بانوان نادرشیمی قم افزود: با برنامه ریزی انجام شده از سوی 
فدراسیون بسکتبال، دیدارهای دور برگشت مرحله نهایی لیگ دسته دوم بسکتبال بانوان 
ایران به میزبانی نکاء مازنداران برگزار شد و تیم نادرشیمی قم در سه دیدار مهم به مصاف 
حریفان خود رفت.  وی اضافه کرد: ما بعد از انجام سه بازی با حریفان خود در دور رفت 
از مرحله نهایی، در دور برگشت ابتدا مقابل تیم میزبان یعنی مجموعه فرهنگی ورزشی 
حاج حسن مازندران به میدان رفتیم و با بازی بسیار خوب بازیکنان خود 60 بر 59  مقابل 

این تیم پیروز شدیم.
 سعیدکیا اضافه کرد: بازی با تیم میزبان واقعا سخت و نفس گیر بود اما بازیکنان ما با ارائه 
یک بازی کاملا هوشمندانه و اجرای تدابیر کادر فنی به برتری رسیدند تا با روحیه و انگیزه 

بالاتری در دومین مسابقه خود به مصاف تیم هیئت بسکتبال جنوب شرق تهران بروند.
 وی تصریح کرد: پیروزی ما برابر نماینده تهران به منزله قطعی کردن صعودمان به 
لیگ دسته اول باشگاه های کشور بود به همین دلیل بازیکنان ما بسیار خوب کار کردند 
و در نهیت با برتری 58 بر 51 تیم هیئت بسکتبال جنوب شرق تهران را شکست دادیم 
و صعودمان را قطعی کردیم.  سرمربی تیم بسکتبال بانوان نادرشیمی قم افزود: تیم ما با 
توجه به مسجل شدن صعود به لیگ دسته اول بسکتبال بانوان کشور، در بازی سوم خود 
برابر نماینده خراسان با انگیزه کسب مقام قهرمانی به میدان رفت اما این دیدار در نهایت به 
برتری 72 بر 59 به سود تیم حریف انجامید و تیم نادرشیمی قم به مقام دوم دست یافت. 
وی اضافه کرد: از همکارانم در کادر فنی تیم نادر شیمی قم خانم ها فاطمه ضرغام فیروزی 
به عنوان مدیر فنی، نگار موسوی به عنوان آنالیزور و  پریساسادات روحانی به عنوان مربی 
بدنساز تیم بسکتبال بانوان نادر شیمی قم در این مسابقات واقعا تشکر می کنم که نقش 

اصلی را برای این موفقیت ایفا کردند. 
 سعیدکیا با تقدیر از عملکرد بازیکنان نادرشیمی قم در لیگ امسال،  بیان کرد: مرجان 
هیربد، محدثه فراتی، سارا جعفری، فائزه وفائی، عطیه نادری، معصومه فرخی، الهه جعفری، 
بهاره بنی طالبی، ندا میرشکار، ملیکا وکیلی، زینب واشیان، راضیه رحیمی و فاطمه حیدری 
درترکیب نادرشیمی قم به میدان رفتند.  وی در پایان اظهار کرد: ما در دور رفت از 
مرحله نهایی توانستیم با نتیجه 44 بر 34 تیم مجموعه فرهنگی ورزشی حاج حسن را 
شکست بدهیم، 44 بر 38  مقابل تیم بسکتبال هیئت خراسان رضوی پیروز شدیم و 52 
بر 45  تیم هیئت بسکتبال جنوب شرق تهران را شکست داده بودیم اما با احتساب نتایج 
دیدارهای رفت و برگشت در نهایت عنوان نایب قهرمانی را کسب کرده و به لیگ دسته 

اول ایران صعود کردیم.

ناظم الشریعه:

 با همدلی در فوتسال همه چیز امکان پذیر است
سرمربی تیم  ملی فوتسال ایران می گوید اگر ایران به مسابقات چین برود، بیشتر از 

بازیکنان جدید و جوان استفاده خواهد کرد.
محمد ناظم الشریعه  درباره احتمال حضور تیم  ملی فوتسال ایران در مسابقات چین، 
اظها ر کرد: هنوز مشخص نشده که در تورنمنت چین شرکت می کنیم یا خیر. اگر با 
حضورمان در این تورنمنت موافقت شود سعی خواهیم کرد که از بازیکنان امید و چند تا 
از بازیکنانی که تاکنون از آنها استفاده نکرده ایم، سود ببریم. او درباره شرایط ایران برای 
شرکت در تورنمنت چین، تصریح کرد: اگر قرار است که ما در تورنمنت چین شرکت 
کنیم، کشور چین باید هزینه بلیت هواپیمای ما را بپردازد، همان گونه که ما وقتی از دیگر 
کشورها مثل برزیل دعوت می کنیم که به ایران بیایند هزینه آنها را پرداخت می کنیم. 
سرمربی تیم  ملی فوتسال ایران درباره شرایط لیگ برتر نیز، تصریح کرد: لیگ شرایط 
خیلی خوبی دارد. این که امتیاز تیم های بالای جدول به هم نزدیک است یعنی وضعیت 
تیم ها خوب است و لیگ پویا است. البته یک یا دو تیم هستند که وضعیت خوبی ندارند. 
من همه امیدم به همین لیگ است و امیدوارم ثمره زحمت هایی را که همکارانمان در 
لیگ می کشند ببینیم. ناظم الشریعه درباره حذف تیم کاشی نیلو از لیگ برتر فوتسال، 
تشریح کرد: جای تاسف دارد که یک تیم در وسط کار از لیگ برتر کنار می رود. این 
اتفاق به هیچ کسی جز کارخانه کاشی نیلو بر نمی گردد. به هر حال تیمی که در لیگ 
شرکت می کند باید بر نامه ریزی مناسبی داشته باشد. او درباره موفقیت های اخیر تیم 
 ملی فوتسال گفت: موفقیت من متعلق به مربیان فوتسال ایرانی است و من فقط نماینده 
این مربیان هستم و تمام تلاشمان را می کنیم که سفیرهای خوبی برای فوتسال ایران 
باشیم. با شرایط خوبی که به وجود آمده و با همدلی تمام بازیکنان و مربیان، امیدواریم 
که نتایج خوبی را برای فوتسال کشورمان بگیریم. اگر همدلی همچنان وجود داشته باشد 
نه تنها در آسیا،  بلکه در مسابقات دیگر هم نتیجه  خوبی خواهیم گرفت. سرمربی تیم 
 ملی فوتسال ایران افزود: تیم فوتسال ما نباید به حاشیه برود. باید برای بازیکنان امکانات 
خوب مهیا کرد چرا که بازیکنان ارزش های فنی، شخصی و معنوی فوتسال ما هستند. 
اگر پرچم ما در آسیا بالا برود غرورش برای شخص سرمربی نیست،  بلکه این غرور برای 
همه بازیکنان و مربیان ایرانی و ملت ایران است، در نتیجه  برای ملی پوشان باید ارزش  

ویژه ای قائل شد. این بازیکنان به معنی واقعی کلمه جنتلمن هستند . 

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در دوران فعالیتش در این 
تیم دروازه بانانی را دعوت کرد تا شاید بتوانند برای چند سال 
از این قفس توری محافظت کنند اما اکثر انتخاب های او دوام 

لازم را نداشتند.
درحالیکه کی روش  در میان  فشارها برای دعوت از مهدی 
رحمتی نیاز به نمایش خوبی از دروازه بان های تیم ملی دارد، 
این اتفاق به صورت معکوس رخ داده و دروازه بان های تیم 

ملی ایران پی در پی اشتباه می کنند.
از رحمتی تا رحمان

در میانه راه رقابت های مقدماتی جام جهانی، وقتی کی روش 
رحمتی را کنار گذاشت، رحمان  احمدی چنان قفلی بر دروازه 
تیم ملی ایران  در سئول زد که برخی  بر این باور شدند که 
رحمان از رحمتی بهتر بوده و اگر او نبود در آن هفت دقیقه 

پایانی بازی کره جنوبی حتما قفل دروازه ایران را باز می کرد.
همان حماسه رحمان  احمدی و البته یکی دو اشتباهی 
که رحمتی در بازی های قبلی داشت، موجب شد تا مدت ها 
کسی با کی روش کاری نداشته باشد و هیچکس حتی به 

رحمتی فکر هم نکند.
دانیال داوری

با این وجود اما ماجرای کی روش و داستان دروازه بان ها به 
همین جا ختم نشد چون به دلیلی نامعلوم کی روش رحمان 
احمدی را هم از تیم ملی کنار گذاشت و از دانیال داوری 
استفاده کرد. دانیال اما به هیچ وجه انتظارات را برآورده نکرد 
او مدام اشتباه می کرد چه در ایران و چه در اروپا. اشتباهات 
این دروازه بان دورگه منجر به حذف او از تیم ملی ایران شد، تا 

پس از آن حقیقی دروازه بان تیم ملی ایران شود.

حقیقی
این انتخاب کی روش بیشتر از انتخاب های قبلی دوام آورد. 
با این حال حقیقی هرگز در حد و اندازه های یک منجی نبود، 
او کمتر از دانیال داوری اشتباه کرد اما هرگز هم منجی نشد.

حقیقی در استرالیا و در مسابقه پنالتی ها تا توانست گل 
دریافت کرد و حتی یکی از توپ ها را هم نتوانست مهار کند، 
اگرچه در ضیافت پنالتی ها کسی دروازه بان را مقصر اصلی 
نمی داند اما حقیقی حتی یک توپ را هم در جهت درست 
نرفت تا امیدی به خلق حماسه وجود نداشته باشد. پس 
از دو اشتباه پی درپی توسط حقیقی در دیدارهای ژاپن و 
ترکمنستان و نهایتا عدم صدور ویزا برای گوام، بیرانوند درون 
قفس توری تیم ملی ایران در جزیره اسرار آمیز ایستاد تا 
تغییرات در درون دروازه ایران بر خلاف قانون ننوشته ای که 
می گوید کمترین تغییر باید در درون دروازه باشد، همچنان 

ادامه پیدا کند.
 بیرانوند

بیرانوند را شاید از منظر اصولی بدترین انتخاب  کی روش 
باید دانست چرا که این دروازه بان در تیم خودش هم دوام 
نیاورده و نظم نداشته است. او حتی در اردوی تیم ملی هم با 
سوشا مکانی درگیری داشت  تا با وجود سخت گیری های 
کی روش از این انتخاب و انتخاب سوشا مکانی به عنوان یکی 
از دروازه بان های تیم ملی، کارشناسان تعجب کنند.  نکته 
اینجا بود که این انتخاب کی روش هم غلط از آب درآمد و 
بیرانوند درحالی که تعویض های کی روش به پایان رسیده بود 
اخراج شد آنهم در لحظه ای که هیچ اتفاق خاصی قرار نبود 
رخ دهد و نهایتا یک گل از گوام دریافت می کردیم.  در واقع 
باید گفت کی روش هر چقدر در دیگر پست ها خوب بازیکن 
انتخاب می کند، در بحث انتخاب دروازه بان ناتوان نشان داده 
و تقریبا همه انتخاب هایش غلط بوده و با آنها که اندکی بهتر از 
دیگر دروازه بان ها بوده اند نیز به مشکل برخورد کرده است.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید "آقای گلی" مهدی طارمی در لیگ 
برایش مهم نیست .

برانکو ایوانکوویچ درباره آخرین وضعیت تیم  فو تبا ل پر سپولیس و همین طور 
دیدارهای آینده این تیم صحبت کرد. سرمربی تیم فو تبا ل پر سپولیس می گوید 
مهم تر ین مساله برایش قهرمانی پر سپولیس است و این که چه کسی آقای گل لیگ 

شود اهمیتی ندارد.
در ادامه گفت و گوی برانکو ایوانکوویچ را می خوانید:

* ابتدا از دیدار پر سپولیس مقابل استقلال اهواز شروع کنید. در آن دیدار 
پر سپولیس علی رغم بازی فوق العاده  خوبی که به نمایش گذاشت فر صت های 
گلزنی زیادی را همچون دیدارهای قبل از دست داد و فقط یک بار توانست د ر وازه  

حریف را باز کندد، نظرتان در این باره چیست؟
ما بازی فوق العاده ای را انجام دادیم و بازیکنانم با تمام وجودشان تلاش کردند که تیم به 
موفقیت برسد. آن چیزی که برای من مهم است این است که فرصت های گلزنی زیادی 
را خلق کردیم و هو اد ا ران از فو تبا لی که ما ارائه کردیم لذت بردند. باید بگویم بازیکنانم با 
استرس زیاد به دنبال کسب پیروزی بودند و به همین دلیل وقتی گل اول به ثمر رسید 
تمرکزشان را از دست دادند، زیرا می خواستند گلی را دریافت نکنند و به پیروزی برسیم. 
تلاش های آنها قابل تحسین است، اما باید طوری عمل کنیم که در بازی های آینده از 

موقعیت هایمان به خوبی استفاده کنیم.
* مهدی طارمی فر صت های زیادی را در این دیدار از دست داد. خیلی ها معتقد 

هستند که او گلزن تمام عیاری نیست. آیا شما با این نظر موافق هستید؟
طارمی یکی از بهترین بازیکنان ما در دیدار مقابل استقلال اهواز بود. البته منظور من 
نوع بازی بود که او ارائه کرد. درست است که شانس های زیادی را از دست داد، ولی نباید 
فراموش کرد که خیلی از این شانس ها را خودش به وجود می آورد اما به خاطر عدم تمرکز 
نمی توانست به خوبی از آنها بهره ببرد. او بارها در میانه زمین توپ ربایی کرد و خود را در 
موقعیت های گلزنی قرار داد. باید بپذیریم که او یکی از بازیکنان خوب تیم پر سپولیس بود 
که فقط در امر گلزنی ناکام عمل کرد. باید طارمی سعی کند در بازی های آینده با تمرکز 

بیشتری بازی کند و فرصت های به دست آمده را به گل تبدیل کند.
* شما به آقای گلی مهدی طارمی امیدوار هستید؟

راستش برای من آقای گلی مهدی طارمی یا بازیکنان دیگری اهمیت ندارد آن چیزی 
که برای من مهم است این است که تیمم به قهرمانی برسد. من برای رسیدن به این 

هدف تمام تلاشم را می کنم و تمرکزم را روی تیم گذاشته ام تا با کسب عنوان 
قهرمانی هو اد ا ران پرشور تیمم را خوشحال کنم. حال 

اهمیتی ندارد که چه بازیکنی آقای گل لیگ 
می شود. البته اگر این آقای گل جزو 
لذت  باشد  پر سپولیس  تیم 

بخش تر خواهد بود.
بنا به دلایلی  ابتدی فصل پر سپولیس  * در 

نتایج خوبی نمی گرفت، حتی در مقاطعی نیز صحبت 
از برکناری شما به میان آمد، اما با گذشت زمان شرایط 

بهتر شد به طوری که از شش بازی اخیرتان چهار پیروزی 
به دست آورده اید. با این روند می توان امیدوار بود که در 

نیم فصل پر سپولیس قهرمان شود؟
واقعا سخت است که به این موضوع فکر کنیم. آن چیزی که 
بر دوش ما گذاشته و از وظایف ما است این است که تلاش کنیم 
و بازی های پیش رو را یک به یک با پیروزی پشت سر بگذاریم. 
این که ما در پایان نیم فصل جزو تیم های بالانشین جدول باشیم 
بستگی به نتایج تیم های دیگر هم دارد. مطمئنا اعضای کادرفنی 
پر سپولیس، بازیکنان و همین طور مدیریت باشگاه در تلاش 

هستند تا این تیم بهترین نتایج را کسب کند.
* ایگور استیماچ هدایت تیم فو تبا ل سپاهان را بر 
عهده گرفته است. در حال  حاضر سه مربی کروات در 
فو تبا ل ایران فعالیت می کنند. حضور این مربیان را در 

ایران چطور ارزیابی می کنید؟

مربیان کروات بهترین مربیان دنیا هستند. اگر خاطرتان باشد در گذشته بلاژویچ که 
مربی سوم جهان بود در ایران کار کرد. کرانچار نیز مدتی در ایران بود. او نیز سابقه 
هدایت تیم  ملی کرواسی را در کارنامه دارد. البته فراموش نکنید که استیماچ 
هم قبلا سرمربی تیم  ملی کرواسی بوده است. در مورد خودم هم باید بگویم 
که هفت سال در رده ملی فعالیت کرده ام به طوری که پنج سال آن را 
سرمربی تیم  ملی ایران بودم. سابقه و کارنامه مربیان کروات گواه کار آنها 
است بنا بر این فکر می کنم که حضور استیماچ و امثال او در فو تبا ل ایران به 
پیشرفت فو تبا ل ایران کمک خواهد کرد. او قبلا بازیکن من بوده و الان هم 
دوست صمیمی من محسوب می شود. ما با هم رفیق هستیم، اما 
در زمین فو تبا ل رقیب هم خواهیم بود. فکر می کنم که 

ر قا بت بین ما جالب شود.
* هفته  آینده باید مقابل نفت تهران قرار 
می  ارزیابی  چطور  را  بازی  این  بگیرید. 

کنید؟
نفت یکی از بهترین تیم های ایران است. 
این تیم پارسال می توانست قهرمان لیگ 
شود و در دور سوم لیگ قهرمانان آسیا هم 
حضور داشت. همه اینها گواه این است که 
نفت یکی از بهترین تیم ها است بنا بر این ما 
کار سختی مقابل این تیم پیش رو خواهیم 
داشت، اما سعی می کنیم طوری مقابل این 
تیم بازی کنیم که هو اد ا ران ما را تحسین 

کنند.
* مقابل نفت باید در ورزشگاه تختی 
کیفیت  به  توجه  با  بروید،  میدان  به 
ورزشگاه  این  چمن  زمین  نامطلوب 

کارتان سخت تر نخواهد شد؟
سخت تر  کارمان  است.  طور  همین  قطعا 
می شود، ولی چاره ای نداریم که در ورزشگاه تختی 

با نفت بازی کنیم. 

از رحمتی تا دانیال و رحمان؛

ماجرای کی روش و انتخاب دروازه بان هایش

برانکو: آقای گلی طارمی مهم نیست، قهرمانی پرسپولیس اهمیت دارد

 برخی اعضای هیئت رئیسه تازه وارد هستند و باید مسائل را رعایت کنند؛

کفاشیان: کی روش مرحضی 50 روز رفته اما روحش در ایران است!
 به ملاقات گودرزی نرفتم تا حالش بدتر نشود!

رئیس فدراسیون فوتبال گفت که باید فکری به حال 
خواسته های سرمربی تیم ملی کرد. او همچنین گفت که 

روح کی روش با وجود مرخصی در کشورمان است!
علی کفاشیان در حاشیه دوره آموزش مدیریت فوتسال 
و حرفه ای سازی باشگاه ها درباره اینکه بالاخره کارلوس 
کی روش مرخصی خودش را از فدراسیون فوتبال گرفت، 
گفت: بحث مرخصی نیست. با کی روش برنامه ریزی های 
آینده را انجام دادیم. او خواسته های به حقی دارد که باید 

فکری به حال آن بکنیم.
وی افزود: اولین موضوع زمین و تجهیزات برای تیم 
امید و بعدی برنامه بازی های تدارکاتی است. ما در این 
زمینه دو جلسه برگزار کردیم و برنامه ریزی هایی را انجام 
دادیم. در مرحله بعدی انتخابی جام جهانی، بازی ها در دو 
گروه 6 تیمی اردیبهشت یا خرداد 95 قرعه کشی خواهد 
شد و اگر بخواهیم با این امکانات فعلی وارد مسابقات 

شویم شرایط سخت خواهد بود.
رئیس فدراسیون فوتبال با اشاره به بیماری سرمربی 
تیم ملی گفت: او در کشورش معالجه و چکاب می شود 
و همچنین در مسابقات زیر 23 سال آسیا در قطر نیز 
قرار است به تیم امید در دی ماه سال جاری کمک کند.

کفاشیان درباره اینکه گفته می شود کارلوس کی روش 
مدت ها برنامه ای برای تیم ملی نخواهد داشت، تصریح 
کرد: در آخرین نشستی که با کی روش داشتیم یکسری 
برنامه هایی را به ما ارائه داد، او باید برای زیر نظر گرفتن 
بازی های تیم امید در رقابت های مقدماتی المپیک به 

ایران خواهد آمد و بازی های تیم امید را در قطر از نزدیک 
را تماشا خواهد کرد.  کی روش برای دی ماه هم برای تیم 
ملی مدنظر داشت که شرایط برای برگزاری این اردو مهیا 
نبود. از این جهت که او 70 درصد بازیکنان خود را به 
دلایل مختلف در اختیار نداشت و امکانش نبود که با 30 

درصد بازیکنان بخواهیم اردویی برگزار کنیم.
وی افزود: کی روش بعد از 50 روز به ایران بازخواهد 
گشت و در این مدت نیز به شکلی برنامه خود را برای 
این مدت سعی  در  ما  کرد.  تنظیم خواهد  ملی  تیم 
خواهیم کرد چمن کمپ را درست کنیم و این خواسته 
کی روش است. رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این 
موضوع که آیا در مدتی که کی روش در ایران نیست تمام 
برنامه های تیم ملی متوقف خواهد شد، تاکید کرد: در 
نشستی که با سرمربی تیم ملی برگزار کردیم، او یکسری 
وظایف را برای زیرمجموعه خود در نظر گرفت که در 
غیاب او کارها را انجام داده و همچنین بازی های باشگاهی 
را زیر نظر بگیرند، ضمن اینکه هماهنگی که با کی روش 
انجام دادیم با چند کشور اروپایی مذاکره خواهیم کرد که 
چند بازی دوستانه برای تیم ملی در نظر بگیریم.  بعضی 
از این مذاکرات را خود کی روش به عنوان نماینده ما انجام 

خواهد داد.
کفاشیان اضافه کرد: امیدوارم بتوانیم بعد از بازی های 
تیم ملی که در فروردین ماه 95 خواهد بود با یک یا دو تیم 
اروپایی دیدارهایی داشته باشیم. در این باره همه چیز بعد 
به قرعه کشی رقابت های مقدماتی جام جهانی که بعد از 

بازی های تیم ملی انجام خواهد شد بستگی دارد. در کل 
هدف ما این است که همه کمبودها را در این مدتی که 
تیم ملی بازی ندارد برطرف و خواسته های کی روش را 

برآورده کنیم.
وی  درباره اینکه گفته می شود کی روش به 4 ماه 
مرخصی رفته است، گفت: این موضوع کذب است و 
مرخصی کی روش 4 ماه نخواهد بود بلکه 2 ماه است. 
البته این 2 ماه که می گویم کل مرخصی او به حساب 
می آید اما بعضی مرخصی ها اجباری است که شامل 
بیماری کی روش می شود که نمی شود مانع آن شد. او 
اخیرا عمل جراحی انجام داد و مرخصی ای که بابت دوران 
نقاهت او سپری شد جزو آن دو ماه مرخصی کل نمی شد. 
ما در زمینه مرخصی با هم تفاهم می کنیم. در واقع ما 
از کی روش انتظار این را داریم که برنامه های خود را در 
تیم ملی پیش ببرد و در زمینه مرخصی با وی مشکلی 
نداریم. هر زمان که او مرخصی رفته با تفاهم با ما این کار 

انجام شده است.
با  آیا مرخصی های کی روش  اینکه  کفاشیان درباره 
حقوق است یا بدون حقوق تاکید کرد: ما با کی روش 
یا هر مربی دیگری قرارداد یک ساله یا دوساله و 3 ساله 
امضا می کنیم و طبق قرارداد به وی دستمزد می پردازیم. 
از  شاید هر مربی دیگری در رده های دیگر تیم ملی 
12 ماه 5 ماه کار مفید انجام دهد اما در روزهای دیگر 
شاید بازی ها تعطیل باشد یا اردویی در کار نباشد. در 
این شرایط نمی شود آن مدت را از قرارداد کم کرد. در 

همه دنیا چنین شرایطی وجود دارد ضمن اینکه در نبود 
کی روش دستیاران وی در ایران هستند و تمام بازی ها را 

زیر نظر دارند.
رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این موضوع که 
کی روش روزی 15 میلیون حقوق می گیرد و خیلی از 
این روزها را در ایران نیست، خاطرنشان کرد: هنوز مبلغ 
زیادی از طلب او به حسابش واریز نشده است. او که 
روزمزد حقوق نمی گیرد. من تاکید می کنم که قراردادی 
که با مربیان بسته می شود براساس روزهایی که آنها در 
کشور هستند؛ نیست، بلکه براساس کل زمانی است که 
هدایت یک تیم را برعهده می گیرند. ما قراردادی 3 ساله با 
کی روش امضا کردیم و از عملکرد او بسیار راضی هستیم، 
ما از کی روش می خواهیم تیم ملی را به موفقیت برساند 
و این برای ما مهم است. فرقی نمی کند کی روش بخواهد 
در ایران و در هتل استراحت کند و یا اینکه در منزل 
خودش در پرتغال. مهم این است که کی روش تیم ملی را 
به بهترین شکل هدایت کند. کی روش کنترل از راه دور 
دارد و اگر خودش اینجا نباشد روحش اینجا حاضر است!

کفاشیان درباره لغو اردوهای تیم ملی یادآور شد: غیر 
از اردویی که برای دی ماه مدنظر کی روش بود و با وی به 
توافق رسیدیم که این اردو برگزار نشود چرا که فقط 30 
درصد بازیکنان در اختیار او بودند؛ هیچ اردویی لغو نشده و 
به دنبال این هستیم که قبل از آغاز بازی های ایران مشکل 
زمین تمرین تیم ملی را برطرف کنیم. چنانچه به هر دلیل 
چمن کمپ برای تیم ملی فراهم نشود آن وقت یک اردو 

در امارات برای تیم ملی درنظر می گیریم.
وی درباره مشکل پیراهن تیم ملی عنوان کرد: ما 
در این زمینه با 4 برند البسه ورزشی مذاکره کردیم، 4 
ماه وقت داریم مذاکره کنیم و با بهترین گزینه به توافق 

برسیم.
رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص دلخوری محمد 
خاکپور از انتشار قراردادش عنوان کرد: حق با خاکپور 
است. این موضوع در هیئت رئیسه مطرح شده بود که 
فکر کنم توسط یکی ، دو عضو هیئت رئیسه به بیرون 
انتقال پیدا کرده است. البته این دوستان در هیئت رئیسه 
تازه وارد هستند اما ما انتظار داریم که این مسائل را رعایت 
کنند. آنها نباید مسائل را به رسانه ها بکشانند. قراردادی 
که بین فدراسیون و مربی بسته می شود و دلیلی ندارد در 

رسانه ها مطرح شود.
وی با بیان این موضوع که افشین پیروانی، مدیر تیم  
ملی نیازی به قرارداد ندارد، خاطرنشان کرد: او به طور 
روزمزد کار می کند و فکر نمی کنم نیازی به قرارداد داشته 

باشد. )با خنده(
کفاشیان با اشاره به تغییرات در کمیته فنی فوتسال و 
فوتبال ساحلی گفت: برخی از کمیته ها باید عضو هیئت 
رئیسه باشند. به عنوان مثال طبق اساسنامه AFC رئیس 
کمیته داوران باید در هیئت رئیسه عضو باشد. این به این 
معنا نیست که رئیس فدراسیون فوتبال هیچ کاره است. ما 
پیشنهاد دادیم که رئیس کمیته فنی فوتسال و فوتبال 
ساحلی عضو هیئت رئیسه باشد و این مسئله اختیاری 
است و هیچ تغییری در فوتبال ساحلی و فوتسال صورت 

نمی گیرد.

رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این موضوع که 
گفته شده با ثبت نام محمد دادکان برای ریاست فدراسیون 
فوتبال وی در انتخابات شرکت نخواهد کرد، گفت: هر 
اقدامی که برای فوتبال انجام شود با آن هماهنگ هستم و 
به آن احترام می گذارم. اگر ماندن من احترام به فوتبال و 
مجمع باشد می ماند و در غیر این صورت، می روم. مجمع 
بالاترین مرجع فوتبال است و ترسی ندارم که رای نیاورم، 
ظاهرا همه با من هستند ولی در باطن نمی دانم چه خبر 

است )باخنده(.
کفاشیان در مورد اینکه در برنامه 90 اظهاراتی مطرح 
شد که مبنی بر اینکه او امتیازاتی به هیئت ها داده تا 
کرسی داشته باشند، عنوان کرد: این یک زرنگی است )با 
خنده( هیئت های فوتبال با سایر اعضای مجمع باشگاه ها 
فرق دارد. هیئت های فوتبال توسط مجامعی انتخاب 
می شوند که خودشان عضو آن مجمع هستند. بنده هیچ 

دخالتی در آوردن یا تغییر رئیس هیئت ها نداشتم.
وی افزود: اگر امتیازی داده شده براساس هیئت رئیسه 
بوده و از آن حمایت شده است و مطمئن باشید برای 
توسعه فوتبال بود. اگر به هیئت هایی امتیازاتی داده شد، 
آن هیئت ها چند برابر بودجه ای که در اختیار داشتند، 
کنند،  درآمدزایی  نتوانستند  هم  اگر  کردند.  هزینه 
اسپانسرشان را واگذار کردند. باید قبول کرد که فوتبال 

بیشترین توسعه ها را در استان ها داشته است.

کفاشیان گفت: یکسری تیم ها به دسته اول یا لیگ 
برتر آمدند اما یا سقوط کردند یا ماندند. این هیئت ها 
تلاش می کنند تا کارشان را انجام داده و ما نیز به آنها 
کمک می کنیم هیئت هایی که امتیازاتی به آنها داده شد 
و نتوانستند تیم شان را در لیگ حفظ کنند چند برابر آن 

امتیاز هزینه کرده بودند.
در  شده  گفته  که  موضوع  این  به  واکنش  در  وی 
اظهارنظری به اعضای هیئت دولت گفته در صورتی که 
رئیس فدراسیون بماند میزبانی جام ملت های آسیا را برای 
دوره بعد کسب خواهد کرد، گفت: من اصلا چنین حرفی 
نزده ام، در حال حاضر شرایط میزبانی برای مسابقات جام 
ملت های 2023 را اعلام کردند که اگر بخواهیم ثبت نام 
کنیم باید مراحل آن را دوباره تکرار کنیم اما تا زمانی 
که زیرساخت ها را درست نکنیم گرفتن میزبانی برای 
ما سخت است. در حال حاضر برای داشتن یک زمین 
چمن خوب برای تیم ملی کار سختی داریم و یا یک 
تیم خارجی به ایران می آید با هزار و یک گرفتاری دچار 
می شویم. باید به سمتی برویم که امکانات ما بیشتر شود.

کفاشیان با اشاره به وضعیت چمن کمپ تیم های ملی 
عنوان کرد: روز گذشته برای بهتر شدن چمن نصرالله 
سجادی و مناف هاشمی بازدید کردند و قول دادند که 

دستورات لازم را برای بهبود چمن بدهند.
 وی در پاسخ به این سوال که چرا برای ملاقات محمود 
گودرزی ورزیر ورزش و جوانان به بیمارستان نرفت، گفت: 
خودم زمانی که بیمار شدم و در بیمارستان بستری شدم 
آنقدر به ملاقات من آمدند که بیماری ام بدتر شد، به 
همین خاطر گفتم که لطف کنیم به ملاقات وزیر نرویم 
تا او استراحت کند. ما و وزیر همدیگر را هر روز می بینیم.

آگهی فقدان سند مالکیت
 سید حسین برقعی به وکالت از طرف وراث فاطمه رضائی یزدی و ناصر بهشتی با 
ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 
1/708/2403 اصلی واقع در بخش چهار قم که ذیل ثبت 2665 صفحه 94 دفتر 23 به 
نام سید محمد برقعی ثبت و سند صادر و تسلیم شده است سپس مع الواسطه به موجب 
سند قطعی 37037 مورخه 1356/2/8 دفتر 4 قم به ناصر بهشتی و فاطمه رضائی 
بالسویه منتقل شده است. سپس در اثر سهل انگاری مفقودگردیده و تقاضای صدور 
اسناد مالکیت المثنی را نموده است . لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود ویا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

اطلاعیه جابجایی
 شرکت فنی و مهندسی نوآوران اسکان 

 بدینوسیله به اطلاع می رساند شرکت 
فنی مهندسی نوآوران اسکان قم به شماره 
ثبت 4785 به ریاست هئیت مدیره و مدیر 
عامل آقای احمد شهام از آدرس 45 متری 
آدرس جدید  به  کوچه 41  نبش   ، صدوق 
متری   55- صدودق  متری   45 در  واقع 
فردوسی ساختمان پایا طبقه سوم واحد 6 

منتقل گردیده است.
رئیس هئیت مدیره و مدیر عامل شرکت احمد شهام 



5 اقتصادی

بیشترین مدارک گمشده ایرانیان کدامند؟
طی هفت ماه اول سال جاری کارت ملی، گواهینامه و شناسنامه به ترتیب بیشترین آمار 

مدارک گمشده ایرانیان را به خود اختصاص داده اند.
 طی هفت ماهه سال جاری در کشور بیش از 223 هزار مدرک شناسایی یافته و به دفاتر 
پستی تحویل داده شده است که از این میان تنها 33 هزار نفر برای پیدا کردن مدارک 
خود و تحویل آنها از طریق پست اقدام کرده اند و مابقی این مدارک به شکل تحویل داده 

نشده باقی مانده است.
طبق آمارهای موجود، بیشترین حجم پست یافته ها تا پایان مهرماه امسال به کارت های 
ملی مربوط می شود که در مجموع حدود 96 هزار و 684 کارت ملی در این مدت به 
دفاتر پستی تحویل داده شده و از میان آنها 13 هزار و 622 کارت به دست صاحبانش 

رسیده است.
همچنین در این مدت بیش از 34 هزار و 500 گواهینامه به دفاتر پستی تحویل داده 
شده که تنها صاحب 6000 نفر از این مدارک از طریق شرکت پست به جست وجوی 

مدارک مفقوده خود پرداخته اند.
تعداد شناسنامه های مفقودی نیز بیش از 26 هزار مورد گزارش شده که از این میان 
تنها چهار هزار و 378 شناسنامه از طریق پست به دست صاحبانش رسیده و مابقی در 

دفاتر پستی باقی مانده اند.
همچنین طی این مدت بالغ بر 20 هزار کارت وسایط نقلیه به دفاتر پستی تحویل داده 
شده و نزدیک به 15 هزار کارت نظامی نیز یافت شده است. تعداد گذرنامه هایی که از 

ابتدای سال جاری تحویل اداره پست داده شده نیز 1328 مورد بوده است.
303 عقدنامه ، یک وصیت نامه، 541 سند مالکیتی، 4559 دفترچه بیمه، 262 مدرک 
بانکی، 237 کارت دانشجویی و مدرک تحصیلی، 3613 کارت بیمه وسائل نقلیه، 281 
پروانه و گواهینامه، 318 فقره چک، 7824 کارت هوشمند سوخت، 135 دسته چک و 
166 کارت منزلت از دیگر مدارکی هستند که از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه به دفاتر 

پستی تحویل داده شده اند. 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,987,000یک مثقال طلا

920,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,020,000سکه بهار آزاد ی

9,030,000سکه امامی

4,540,000نیم سکه

2,440,000ربع  سکه

1,650,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014072 شماره  رأی   -1
1391114430001007217آقای/ خانمحسین خانی فرزند گلعلی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11239/4 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015648 شماره  رأی   -2
1391114430001005735 آقای/ خانم مریم صابری فردوئی  فرزند احمد 
6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 110/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11191 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

منصوره آزادیان قمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015710 شماره  رأی   -3  
فرزند خیرالله  فرنگیس سعیدی  خانم   / آقای   1391114430001007245
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 118/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10877 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

محمد صدر الحفاظی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001034643 شماره  رأی   -4  
1391114430001004866 آقای / خانم کفایه دریس فرزند عبدالجلیل 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 100/41 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

باقیمانده 10432 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001009021 شماره  رأی    -5
1391114430001004862 آقای / خانم داود مطهری فرد فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 82/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
به  هیات  رای  طی  خریداری  قم  ثبت  بخش1  در  واقع  -اصلی   10400/1

کلاسه6290مورخ 72/09/01. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015021 شماره  رأی    -6
1391114430001010021 آقای / خانم هادی اله دادی ورزنه فرزند محمد 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 9458/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015361 شماره  رأی   -7
1391114430001006279 آقای / خانم مسلم دلفکاری ممه کند فرزند هیبت 
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/88 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11285/67 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

منصوره بیگدلی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015391 شماره  رأی    -8
1391114430001007083 آقای / خانم غلامحسین رنجبر فردوئی فرزند 
عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 143/27 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 6447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015606 شماره  رأی   -9
فرزند  پیغمبری  السادات  احترام  خانم   / آقای   1391114430001006343
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 116/68 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10529/8/217 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

وراث احمد سپاهی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014990 شماره  رأی   -10
1391114430001008466 آقای / خانم زهرا صدرائی فرزند علی احمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 208/57 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10827/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه 

پوست فروشان. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015481 شماره  رأی   -11
فرزند  موحد  شمس  محمد  خانم   / آقای   1391114430001008840
یداله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 112 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10543 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016068 شماره  رأی   -12  
1391114430001004985 آقای / خانم سید محمد شهاب شریفی فرزند سید 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/88 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10824 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015153 شماره  13-رأی   
فرزند  احمدآبادی  نوری  محمد  خانم   / آقای   1391114430001006997
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10316/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016366 شماره  رأی    -14  
1391114430001008834 آقای / خانم ابراهیم جندقی شاهی فرزند سیف 
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 506/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11395/40 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015159 شماره  رأی   -15
1391114430001003319 آقای / خانم غلامحسین رباط جزی فرزند محمد 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 145 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10845/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015908 شماره  16-رأی   
1391114430001007859 آقای / خانم مرتضی خوش سخن مطلق فرزند 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 96 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11039/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015417 شماره  رأی   -17
1391114430001004695 آقای / خانم محمد نصیری فرزند جعفر قلی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11135/304 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

میرزا عبداله توسلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015640 شماره  رأی   -18  
1391114430001008329 آقای / خانم محمد تقی قربانعلی زادگان فرزند 
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 96/52 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11542 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016189 شماره  19-رأی   
فرزند  فر  محمودی  علی  محمد  خانم   / آقای   1391114430001003917
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 24/67 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 9256و9527 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از عباس رضائی قمی احدی از وراث ابوالقاسم رضائی قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015462 شماره  رأی   -20  
1391114430001009702 آقای / خانم تقی پور معمار فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 73/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10434/3 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از عباس کاظمیان موحد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015555 شماره  رأی   -21  
1391114430001002471 آقای / خانم زهرا اتش زای فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 97/95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
6971 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد علی 

فاضل فیروزی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015436 شماره  رأی   -22  

فرزند  اسماعیلیان  حاج  اصغر  خانم   / آقای   1391114430001007357
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 158 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014040 شماره  رأی   -23  
1391114430001008117 آقای / خانم سید امیر حسین کمالی فرزند سید 
کمال 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی باقیمانده 18فرعی از 10250 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 
سند رسمی نسبت به 2دانگ و خریداری عادی از سید کمال کمالی و فروغ اعظم 

السادات تقوی نسبت به 4دانگ مورد تقاضا.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016074 شماره  رأی   -24  
1391114430001005363 آقای / خانم محمد رضا اشعرئین فرزند ناصر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 161/84 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10877 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 81سهم 

و خریداری عادی از افتخارالسادات سید علیزاده نسبت به 81سهم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013969 شماره  رأی   -25  
1391114430001002526 آقای / خانم علی اکبر دروکی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 92 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10857 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015943 شماره  رأی   -26  
1391114430001002823 آقای / خانم خیرالنساء عزیزی فرزند بالا علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11237 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

عباس سزاوار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017112 شماره  رأی   -27  
1391114430001010309 آقای / خانم جواد محمودیان فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11561 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016002 شماره  رأی   -28  
1391114430001000317 آقای / خانم ابراهیم باقری فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11135/1/247 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سید احمد مدرسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015457 شماره  رأی   -29  
1391114430001006373 آقای / خانم سید مهدی رضوی فردوئی فرزند سید 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/86 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11395/8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016010 شماره  رأی   -30  
فرزند  فرانی  نوروزی  تقی  / خانم محمد  آقای   1391114430001008315
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80/08 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016137 شماره  رأی   -31  
1391114430001001453 آقای / خانم حیدر سکوت فرزند ابراهیم6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11224 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اقدس ولی احدی 

از وراث غلامعلی ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015263 شماره  رأی   -32  
1391114430001007022 آقای / خانم بتول سیفی فرزند بیرامعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 92/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10980 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین 

خالقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014273 شماره  رأی   -33  
فرزند غلامحسین  الماسی  اصغر  / خانم  آقای   1391114430001000994
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10420 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از غلامحسین الماسی .

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015230 شماره  رأی   -34  
1391114430001002464 آقای / خانم ناصر حکیم حلاجی فرزند محمد 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 114/05 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11191 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از منصوره آزادیان قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016103 شماره  رأی   -35  
ابراهیم  ابوالفضل حکمیان فرزند  / خانم  1391114430001008793 آقای 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 132 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10536 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

راضیه عباسیان .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016084 شماره  رأی   -36  
1391114430001005907 آقای / خانم فرهاد زندیه فرزند اله یار6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11010 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از شریفه ترابی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015314 شماره  رأی   -37  
اله زرنوشه فراهانی فرزند  1391114430001009437 آقای / خانم حجت 
نوراله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 167/90 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11002 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث غلامرضا ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015042 شماره  رأی   -38  
فرزند  ونی  زاده  حسن  قاسم  خانم   / آقای   1391114430001002812
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11117 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015102 شماره  رأی   -39  
1391114430001006303 آقای / خانم روح الله سعادتمند فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 64/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10327 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017295 شماره  رأی   -40
1391114430001010313 آقای / خانم جواد سعادتمند فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 62/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10331 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014042 شماره  رأی   -41
1391114430001008333 آقای / خانم معصومه مهر علیان فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 156 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10247 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015627 شماره  رأی   -42
علی  فرزند  شریفی  علی  محمد  خانم   / آقای   1391114430001003451
اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 31/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10304/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث پری محمدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015802 شماره  رأی   -43  
فرزند  تبار  زاهدی  غلامرضا  خانم   / آقای   1391114430002015760
عبدالحسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10933/222و10394 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث محمد صابری قمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013986 شماره  رأی   -44
1391114430001006271 آقای / خانم سکینه فرازمند فرزند مرتضی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 105/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10929/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017376 شماره  رأی   -45
1391114430001007645 آقای / خانم محمد هادی ساری زاد فرزند علی 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 68/83 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 7122 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
رأی شماره 139460330001015130 مربوط به پرونده کلاسه   -46 
فرزند  فرد  جندقیان  مصطفی  خانم   / آقای   1391114430001002109
اسدالله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/20 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10413 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017029 شماره  رأی   -47  
1391114430001006369 آقای / خانم اکرم الماسی فرزند حبیب 2دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/50 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از اعظم 

و توران اشراقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017030 شماره  رأی   -48  
فرزند  رحیمی  عباس  محمود  خانم   / آقای   1393114430001001424
نجف4دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از اعظم و توران اشراقی.
پرونده  به  مربوط   139460330001015321 شماره  رأی   -49 
فرزند  پیشه  ثابت  / خانم محمد  آقای  کلاسه 1391114430001002851 
رجبعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 79 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11578/572 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث محمد علی آقائی قانلر. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015405 شماره  رأی   -50
1391114430001004241 آقای / خانم سید محمد میر قیصری فرزند سید 
یداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 251/60 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمد صدرالحفاظی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013914 شماره  رأی   -51
1391114430001008084 آقای / خانم قدمعلی قربانی فرزند قربان3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 409/95 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10487 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از حسینعلی شفیعی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013915 شماره  رأی   -52
1391114430001008085 آقای / خانم محمد قربانی قمی فرزند قربان3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 409/95 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10487 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از حسینعلی شفیعی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016109 شماره  رأی   -53
فرزند  صادقی  امیری  حسین  خانم   / آقای   1391114430001006251
سلطانعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 70/83 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11491 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از عباس جهانگیر. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001008785 شماره  رأی   -54
1391114430001007312 آقای / خانم عباسعلی حسن بیکی فرزند یوسف 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173/52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10477مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015444 شماره  رأی   -55
سید  فرزند  موسی سیدی  سید  خانم   / آقای   1391114430001008129
صحبت 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 115/70 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10980 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015907 شماره  رأی   -56  
فرزند  مثقالی جعفرابادی  عباس  / خانم  آقای   1391114430001004831
سلیمان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/77 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 9450/5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014991 شماره  رأی   -57
فرزند  موسوی  جواد  سید  خانم   / آقای   1391114430001006390
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 122/5 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015897 شماره  رأی   -58
علی  فرزند  بهرامی  جواد  محمد  خانم   / آقای   1391114430001002755
ماشااله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 139/3 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10453/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث اسماعیل رئیس ابراهیمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014997 شماره  رأی   -59  
1391114430001006484 آقای / خانم قاسم امیدی فرزند نادعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10625 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015327 شماره  رأی   -60  
قنبر  فرزند  نافع  قنبری  عباس  خانم   / آقای   1391114430001002891
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11064/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

ناصر داودی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015797 شماره  رأی   -61  
1391114430001005978 آقای / خانم علی چینی ساز فرزند عبدالوهاب 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 237/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10415 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015373 شماره  رأی   -62  
1391114430001003593 آقای / خانم ابوالقاسم خلیلی فرزند غلام 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 53 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10537 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس واصغر اسحاقی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/09/03
تاریخ انتشار دوم: 1394/09/18
  جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مفقودی
 مجوز نگهداری سلاح شکاری ساچمه زنی مدل کوسه کالیبر 12 شماره بدنه 

90020371 ساخت ترکیه بنام رضا اصغری نام پدر: تقی، ش ش:1192 متولد 49 
صادره از قم مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سه شنبه -سوم آذر ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3875



اجتماعی 6

معاون نظارت بر بهره برداري شرکت آبفار استان قم خبرداد:

90 روستاي استان زیر پوشش سیستم های 
گندزدایی گازی 

معاون نظارت بر بهره برداري شرکت آب و فاضلاب روستایي استان قم گفت: طي امسال 
مخازن آب5 روستاي خورآباد، لنگرود، ونان، حسین آباد نیزار و زواریان استان، شست وشو 

و گندزدایی شد. 
 به گزارش روابط عمومي شرکت آبفار استان قم، مهندس محمد احمدی جبلی اظهار 
کرد: استان قم داراي 204 روستاست که یکصد و 52 روستاي آن زیر پوشش خدمات 
شرکت آب و فاضلاب روستایي قرار دارد. وي با بیان اینکه شرکت آب و فاضلاب روستایي 
اس��تان قم سی هزار و 338 مش��ترک دارد، گفت: تأمین بهداشت آب و ارتقاي بهبود 
کیفیت آب ، شست وشو و لایه روبي مخازن از جمله اقداماتي است که مورد توجه جدي 
شرکت آبفار قرار دارد. معاون نظارت بر بهره برداري شرکت آب و فاضلاب روستایي قم 
از سالم سازي آب شرب روستاهاي زیر پوشش این شرکت با استفاده از کلرزني خبر داد 
و افزود: طي امسال در استان ، دو هزار و340 کیلوگرم پودر پرکلرین توزیع شده است. 
وي ضمن اشاره به توزیع سه هزار و 340 کیلوگرم گاز کلردر ضدعفونی کردن منابع آب 
افزود: شرکت در سال گذشته برای ایمن سازی و ایجاد امنیت اقدام به تهیه و بهره برداری 
از سیستم های گندزدایی نمک طعام نموده است. احمدی ادامه داد: در 90 روستاي زیر 
پوشش خدمات آبفار استان از سیستم های گندزدایی گازی،28 روستا سیستم هایکلر 
پودر و در یک روستا  هم از سیستم های نمک طعام استفاده شده است. وی در ادامه اعلام 
کرد: به منظور حذف سیستم های پرخطر گندزدایی، شرکت اقدام به برگزاری استعلام 
خرید و نصب 10 دستگاه سامانه گندزدایی به روش الکترولیز نمک طعام نموده است 
معاون نظارت بر بهره برداري شرکت آب و فاضلاب روستایي قم در پایان افزود: شرکت 
آبفار در راستاي انجام وظیفه خود مبني بر تولید و توزیع آب شرب سالم و بهداشتي در 
روستاها، طبق برنامه زمانبندي شده نسبت به لایروبي، گندزدایي و شست وشوي شبکه ها  

و مخازن آب شرب اقدام مي نماید.

مدیرعامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم مطرح کرد: 

نظارت جدي بر تخلفات تاکسیرانان در قم 
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیراني شهرداري قم گزارش اقدامات انجام 

گرفته در ماه گذشته در این سازمان را تشریح کرد.
مرتضي عزتي با اشاره به ارائه آماري از عملکرد ماه آبان گفت: در ماه گذشته تعداد 780 
مورد عملکرد توسط واحد کنترل و نظارت تاکسیراني صورت گرفته است که این اقدامات 
با موضوعیات مختلف است. مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیراني شهرداري 
قم ادامه داد: اخذ 181 مورد گزارش مردمي درخصوص تخلف تاکس��یرانان و ارائه این 
گزارش ها براي رسیدگي به دبیرخانه هیئت انضباطي تاکسیراني و 75 مورد جلوگیري از 
اخذ کرایه اضافي توسط بازرسین مستقر در میادین و شوارع اصلي از جمله این اقدامات 
اس��ت. وي از 12 مورد گزارش عدم استفاده از تاکسیمتر توسط تاکسیرانان خبر داد و 
خاطرنشان کرد: جلوگیري از 33 مورد امتناع از حمل مسافر و جلوگیري از حمل مسافر 
دربس��تي، 45 مورد فعالیت خارج از خطوط ویژه تاکسي هاي خطي و 178 مورد تذکر 
براي رعایت نظافت تاکسي و پیگیري براي انجام نظافت کامل خودرو توسط تاکسیران را 
مي توان از جمله این اقدامات برشمرد. عزتي همچنین به 113 مورد اصلاح و نصب علائم 
لازم خودرو تاکسي اعم از کد، آرم، تابلو و همچنین الصاق نرخ مصوبه کرایه اشاره کرد و 
اظهار داشت: در ماه گذشته تحویل 73 فقره اشیاء به جاي مانده در تاکسي ها به صاحبان 
آن توسط دفتر بازرسي تاکسیراني و... نیز صورت گرفته است. مدیرعامل سازمان مدیریت 
و نظارت بر تاکسیراني شهرداري قم همچنین ضمن تشکر از همکاري شهروندان مبني بر 
انتقال مشکلات و نارسایي هاي موجود ناوگان حمل و نقل تاکسي شهري تصریح کرد: از 
شهروندان درخواست داریم در صورت مشاهده هرگونه تخلف تاکسیرانان به ویژه اخذ کرایه 
اضافي، فعالیت تاکسي ها به صورت دربستي و... مراتب را با ذکر شماره کد چهار رقمي که بر 
روي خودروهاي تاکسي زیرپوشش سازمان درج است؛ از طریق شماره تلفن 36628800 
) واحد بازرسي و نظارت( همچنین 36660087 )دبیرخانه هیئت انضباطي( و یا از طریق 
سامانه 137 شهرداري، سامانه ارتباطي شهرداري قم با شهروندان به این سازمان منعکس 

کنند تا رسیدگي لازم صورت گیرد.
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهي مشاغل شهرداري قم  خبرداد:

اتمام طراحي پروژه 33 هکتاري شهرک 
خودرویي  قم

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهي مشاغل شهرداري قم از اتمام طراحي 
معماري پروژه 33 هکتاري شهرک خودرویي شهر قم خبر داد.

علیرضا مظفري با اش��اره به پیش بیني هاي صورت گرفته و تصمیمات اتخاذ شده در 
خصوص راه اندازي شهرک خدمات خودرویي بیان کرد: در این خصوص سازمان میادین 
پیگیري هاي مستمر داشت و جلسات مکرر کارشناسي با حضور مدیران و معاونان ارشد 
طراحي و معماري،شهرس��ازي و ترافیک شهرداري قم برگزار شد. وي بیان کرد: پس از 
بحث و بررس��ي فراوان و بازدیدهاي میداني تیم کارشناس��ي در قم و اراک و همچنین 
طرح پیشنهادي مشاور در نهایت طرح مذکور مورد تأیید قرار گرفت و وارد فاز بعدي شد.

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهي مشاغل شهرداري قم اظهار داشت: 
این پروژه در زمیني به ابعاد 33 هکتار در بلوار شهید رجایي جنب میدان میوه و تره بار 
شهرداري قم ایجاد خواهد شد. شایان ذکر است احداث شهرک خودرو در قم مرداد ماه 
امسال پس از ارائه به شوراي اسلامي شهر، به تصویب رسیده و اجراي آن در دستور کار 

قرار گرفته است.

مدیرکل حمل و نقل و امور ترافیک شهرداري قم مطرح کرد: 

اجراي عملیات فوندانسیون
 6 پل عابر پیاده در قم 

مدیرکل حمل و نقل و امور ترافیک شهرداري قم گفت: در حال حاضر 26 محل براي 
نصب پل هاي عابر پیاده اولویت بندي صورت گرفته است و در حال حاضر نصب 6 پل از 

این تعداد در مرحله فوندانسیون قرار دارد.
 صفوي در خصوص نصب پل هاي عابرپیاده در قم اظهار داشت: جانمایي پل هاي عابر 
پیاده در کمیته  فني شوراي ترافیک استان مطرح شده و شهرداري در جهت نیل به اهداف 
تبیین شده جهت ایمني عابران پیاده مصمم به اجراي این پروژه مي باشد. وي با بیان اینکه 
پیشنهاد در خصوص نصب پل هاي عابر پیاده بر اساس میزان جمعیت، وقوع تصادفات و... 
مطرح مي شود، گفت: پس از طرح پیشنهاد و بررسي در کمیته، در صورت اولویت دار 
بودن، در نوبت نصب قرار مي گیرد. مدیرکل حمل و نقل و امور ترافیک ش��هرداري قم 
بیان کرد:  در ح��ال حاضر 26 محل براي نصب پل هاي عابر پیاده اولویت بندي صورت 
گرفته اس��ت و در حال حاضر نصب 6 پل از این تعداد در مرحله فوندانسیون قرار دارد. 
وي با بیان اینکه از سه ماه پیش به مناطق اعلام شده است که از اجراي سرعت گیرهاي 
غیرایمن خودداري کنند افزود: برنامه ریزي براي دوربین هاي ثبت س��رعت داریم و اگر 
فرآیند مطالعات و انتخاب پیمانکار صورت گیرد سرعت با دوربین کنترل شده و همان 

لحظه به راننده اخطار داده شده و اعمال قانون صورت مي گیرد.

معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم خبر داد؛

آغاز فعالیت رسمی مجمع خیرین جمعیت 
هلال احمر استان قم

معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم از آغاز فعالیت رسمی مجمع خیرین 
جمعیت هلال احمر استان قم با مجوز استانداری خبر داد.

به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان قم، امیرحسین علیمردانی از آغاز 
فعالیت رسمی مجمع خیرین جمعیت هلال احمر استان قم با مجوز استانداری خبر داد 
و اظهار کرد: در راس��تای اهداف جمعیت هلال احمر و اجرای اصل 138 قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران و به استناد تصویب نامه شماره 27862 ت 31281 ه تاریخ هشتم 
مرداد سال 84 هیئت وزیران، پروانه فعالیت سازمان مردم نهاد مجمع خیران جمعیت 

هلال احمر استان قم، به شماره ثبت 1767 توسط استاندار قم صادر شد.
وی ادامه داد: مجمع خیران جمعیت هلال احمر استان قم در راستای اهداف جمعیت 

هلال احمر و با هدف نیکوکاری و فعالیت های خیرخواهانه فعالیت دارد.
معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم با تأکید بر اینکه خیران جزء افراد 
توانمند جامعه هستند، بیان کرد: اهداف این مجمع تلاش برای شناسایی، هدایت و جذب 
خیران استان برای کمک به نیازمندان، اجرای بهینه طرح ها و پروژه های داوطلبی، تبلیغات 
و فرهنگ سازی به منظور جذب خیران و کمک های مردمی، ارتباط و تعامل با خیریه ها 
و مراک��ز دیگر به منظ��ور جذب منابع مالی برای کمک به نیازمندان، برقراری ارتباط با 
خیران داخل و خارج از کشور در راستای تأمین منابع مالی و اجرای فعالیت های اقتصادی 

عام المنفعه مانند برپایی بازارچه های خیریه است.
علیمردانی فعالیت این مجمع را بر مبنای شعار »داوطلبان حلقه اتصال توان توانمندان و 
نیاز نیازمندان« خواند و افزود: فعالیت این مجمع در راستای تحقق شعار »داوطلبان حلقه 
اتصال توان توانمندان و نیاز نیازمندان«، بر اساس اساسنامه مصوب مجمع خیران جمعیت 
هلال احمر استان قم و به شکل افتخاری و داوطلبانه انجام می گیرد و از خیران و افراد 
علاقه مند دعوت می شود برای عضویت در این مجمع به جمعیت هلال احمر استان قم 

واقع در خیابان ساحلی مراجعه کنند.

طی هفت ماهه نخست سال در قم صورت گرفت؛

 ارایه آموزش فنی و حرفه ای به 2۷۱2 نفر 
تحت پوشش کمیته امداد 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم از ارائه آموزش های فنی و حرفه ای به 2  
هزار و 712 نفر افراد تحت پوشش کمیته امداد طی هفت ماهه نخست سال در قم خبر داد. 
عبدالله جلالی ، اظهار داشت: یکی از سرفصل های مستمر و اساسی اولویت دار در کمیته 

امداد ارائه آموزش های مهارتی به خانواده های تحت حمایت است.  
وی گفت: طی هفت ماهه نخست سالجاری 2 هزار و 712 نفر از زنان سرپرست خانوار و 

فرزندان آن ها آموزش فنی و حرفه ای را دریافت کرده اند.  
مدیرکل کمیته امداد استان قم ادامه داد: مجموعه آموزش ها به هزار و 378 نفر در زمینه 
خدماتی و صنفی، 43 نفر در زمینه فعالیت های صنعتی، هزار و 88 نفر در بخش صنایع 
دستی،   91 نفر در بخش دامپروری، 6 نفر در حوزه کشاورزی و 6 نفر در حوزه شیلات 

ارائه شده است.  
وی بیان کرد: تمامی آموزش های ارائه شده توسط کمیته امداد هماهنگ با سازمان فنی 
و حرفه ای استان است و هزینه ها توسط کمیته امداد تامین شده و منجر به دریافت مدرک 

فنی و حرفه ای می شود.  
جلالی تصریح کرد: در تلاشیم تا آموزش های ارائه شده مرتبط با بازار کار باشد تا به اقتصاد 

خانواده با ایجاد شغل های پایدار کمک کند.  
وی با بیان اینکه آموزش های فنی و حرفه ای بستری برای ایجاد اشتغال است افزود: 

مهارت آموزی اعضای تحت حمایت کمیته امداد اهمیت بسیاری دارد.  
اختصاص یک میلیارد ریال برای آموزش های فنی و حرفه ای طی هفت ماه

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: یک میلیارد ریال اعتبار برای 
آموزش اعضای تحت حمایت کمیته امداد طی هفت ماهه نخست سال جاری در نظر گرفته 

شده است که عموما از منابع دولتی است.  
وی با بیان اینکه آموزش های فنی و حرفه ای یک موضوع مهم حمایتی است افزود: اعتقاد 
داریم کمیته امداد در مسیر ارائه آموزش های فنی و حرفه ای خدمات خوبی را به جامعه 

هدف داده است.  
جلالی ادامه داد: آمادگی داریم منابع برای هر خانواده تحت حمایت که نیازمند مهارت 
آموزی است تأمین کنیم تا با تأمین اعتبار بتوانند آموزش های فنی و حرفه ای را به خوبی 
دریافت کنند، همچنین پس از گذراندن این دوره ها تسهیلات اشتغال در اختیارشان قرار 

داده می شود.  
وی بیان کرد: برای دریافت آموزش های فنی و حرفه ای که در استان وجود نداشته باشد 
به استان های دیگر از جمله استان البرز به عنوان مهم ترین مرکز فنی و حرفه ای کشور 

اعزام می شوند.

مدیر کل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي استان قم:

 آماده تجهیز کلانتری  های قم به کتابخانه هستم 
مدیر کل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي استان قم ، ظرفیت هاي دیني و معنوي در 
حوزه کتاب را بسیار عظیم و برجسته دانست و  گفت : این ظرفیت هاي دیني باید مبناي 

همیشگي و پایان ناپذیر در عرصه علم و دانش و معرفت باشد.   
حجت الاسلام "عباس دانشي در مراسم افتتاح کتابخانه کلانتري 11 قم با بیان اینکه 
اهمیت به جایگاه ویژه قلم و کتاب در سیره معصومین )علیهم السلام( بسیار وجود دارد، 
به روایت "مداد العلما افضل من دما الشهدا" اشاره و بیان کرد: در سیره معصومین )علیهم 
السلام( کتاب و قلم بر بالاترین فضیلت ها و حتي خون پاک شهدا برتري داده شده است.

وي در ادامه بر اهمیت ارتقاء جایگاه و منزلت کتاب و کتاب خواني در کشور تأکید و 
خاطرنشان کرد: شایسته است تا در این راستا امکان کتابخواني براي همگان در مکان هاي 
مختلف مانند اتوبوس ها، بیمارستان ها، کلانتري ها، مساجد و دیگر مکان هاي عمومي 
فراهم شود که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامي استان در این خصوص، فعالیت هاي 
قابل توجهي انجام داده است. حجت الاسلام دانشي ضمن قدرداني از فعالیت هاي علمي 
فرماندهي انتظامي استان، عنوان داشت: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامي استان آماده 
هرگونه همکاري با مجموعه فرماندهي انتظامي استان و تجهیز کلانتري ها به کتابخانه است 

تا بستر توسعه و ارتقاء فرهنگ مطالعه و کتاب خواني در قم فراهم شود.

علم و معرفت، نگرش و رفتار انسان ها را
 تغییر مي دهد

 فرمانده انتظامي استان قم زندگي بدون علم و معرفت را به قدم زدن در تاریکي تشبیه 
کرد و گفت: ارتقاء علم و معرفت، نگرش و رفتار انسان ها را تغییر مي دهد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار "کاظم مجتبایي" در مراسم افتتاح کتابخانه 
کلانتري 11 قم، با بیان اینکه راه اندازي کتابخانه در مکان هاي عمومي مانند کلانتري ها، 
امکان استفاده مردمي از فضا و شرایط علمي و کتاب خواني را مهیا مي کند، اظهارداشت: 
ارتقاء علم و معرفت انسان ها، ادراک و نگرش آن ها و در نتیجه رفتار انسان ها را تغییر 
مي دهد. وي عنوان داشت: یکي از راهکارها و مسیرهاي ارتقاء علم و معرفت در انسان ها، 
کتاب خواني است، مطالعه کتاب براي همه انسان ها سودمند و ارزشمند بوده و تمامي افراد 
نیازمند ارتقاء معلومات هستند. فرمانده انتظامي استان در ادامه زندگي بدون علم و دانش را 
به قدم زدن در تاریکي تشبیه کرد و افزود: کتاب به انسان نور و روشنایي در مسیر مي دهد.

سردار مجتبایي با بیان اینکه قرآن در بسیاري آیات از کتاب خواني و توجه به علم یاد مي 
کند، بیان داشت: آیاتي که در قرآن کریم در ارتباط با کسب علم و دریافت معرفت آمده 
است حتي از آیاتي که به واجب نماز اشاره مي کند نیز بیشتر است که این تأکید بر اهمیت 
فراوان علم و دانش اندوزي نزد پروردگار متعال دارد که یکي از بسترهاي آن، کتاب خواني 
و فراهم کردن دسترسي به کتاب است. وي در ادامه ضمن قدرداني از اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامي استان که امکان راه اندازي کتابخانه در کلانتري 11 قم را فراهم کردند، 
گفت: در مرحله دیگر این طرح، تجهیز 5 کلانتري هدف طرح مدیریت کیفیت ناجا )مکنا( 
و سپس دیگر کلانتري هاي قم مدنظر است تا کتاب که منبع ارزشمند تغییر نگرش و 
ارتقاء معرفت افراد است، در دسترس مراجعان قرار گیرد. فرمانده انتظامي استان قم ابراز 
امیدواري کرد: باب علم و معرفت پذیري که به خصوص پس از انقلاب شکوهمند اسلامي 
در کشور توسعه چشم گیري داشته و در سطح نیروي انتظامي نیز سال هاست به آن توجه 
ویژه مي شود، در کلانتري ها نیز گسترش یابد و امکان مطالعه و کتاب خواني براي کارکنان 

و مراجعان بهتر فراهم شود.

آن ها که تجربه پیاده روی اربعین دارند می دانند که دانستن 
یک سری نکات پیش از سفر واجب و ضروری است چرا 
که زیارت اباعبدالله در ایام اربعین به دلیل شرایط خاص و 
ویژه ای که وجود دارد، کاملا متفاوت با زیارت در ایام دیگر 

سال است.
در این جا به 30 نکته ای که می بایست زائران اربعین آن ها 

را بدانند و رعایت کنند اشاره می کنیم؛
1. بر خلاف سال های گذشته که در روزهای منتهی به 
اربعین اباعبدالله مرزها باز می شد و داشتن ویزا و کنترل 
امسال مسئولان  پاسپورت خیلی جدی گرفته نمی شد، 
کشور عراق به شدت مصر هستند که کسی بدون ویزا به 
کشور عراق وارد نشود و رییس ستاد مرکزی اربعین هم هفته 
گذشته تاکید کرد که چیزی به عنوان ورود بدون ویزا در 
دقیقه 90، امسال وجود نخواهد داشت. پس حتما مدارک 
لازم برای سفر همراهتان باشد و ویزای معتبر را تهیه کنید. 
پرداخت عوارض خروج از کشور هم از آن نکاتی است که باید 

به یاد داشته باشید.
2. یکی از مهمترین نکات مربوط به سفر زیارتی در ایام 
اربعین، سبک سفر کردن است. مسیر پیاده روی طولانی 
است و حمل بار زیاد طاقت فرسا. پس به داشتن یک کوله که 
آن را زیاد هم سنگین نکرده اید بسنده کنید. پیش از انتخاب 
کوله، به سالم بودن بدنه و بندهای آن دقت کنید که وسط 

راه اذیتتان نکند.
3. پیش بینی های هواشناسی نشان می دهد که امسال 
نجف و کربلا نسبتا سرد و البته بارانی است. با توجه به همین، 
لباس گرم و تمهیداتی برای خیس نشدن زیر باران مثل بارانی 

یا کلاه را فراموش نکنید.
4. چند جفت جوراب همراهتان بیاورید. خیلی ها معتقدند 
سرما از پا به بدن نفوذ می کند. پس اگر سرمایی هستید 
می توانید از جوراب های گرم و حتی حوله ای استفاده کنید.

5. کفش مناسب از لباس گرم هم واجب تر است. بسیاری 
از زائرانی که سال های پیش زیارت اربعین را تجربه کرده اند، 
کفش های ورزشی و کتانی را انتخاب می کنند تا راحت تر 

بتوانند راه بروند.
6. تاول پا یکی از رایج ترین مشکلاتی است که در طول 
پیاده روی ایجاد می شود که ناشی از کفش نامناسب یا آلودگی 
های دیگر است. اگر این اتفاق برایتان افتاد از دستکاری کردن 
آن خودداری کنید و با بتادین یا الکل آن را ضدعفونی کنید.

7. از آن جایی که شستن دست ها قبل از خوردن هر 
چیزی، از ابتلا به بیماری های مختلف شما را مصون می کند، 
چاره ای بیندیشید که هر جا لازم شد بتوانید دست ها را از 
آلودگی پاک کنید. استفاده از ژل دست و دستمال مرطوب 

هم کمک کننده است.

8. پیش از سفر واکسن مننژیت تزریق کنید. ده روز قبل از 
شروع سفر، زمان مناسبی است.

9. لازم نیست مواد غذایی زیادی همراهتان باشد ولی 
یکسری از خوراکی ها مثل خرما، کشمش و دانه های روغنی 
که انرژی زا و غیرفاسد شدنی هستند با شما باشند بد نیست.

10. همراه داشتن داروهای عمومی که هنگام سرماخوردگی 
یا دردهای معده استفاده می شوند و همچنین مسکن ها بد 
نیست. اگر چه موکب های درمانی بین راه هستند و می توانید 

از داروها و خدمات پزشکی استفاده کنید.
11. داشتن یک پتوی کوچک، ملحفه یا کیسه خواب به 

دلیل قابل پیش بینی نبودن جای اقامت بد نیست.
12. اطلاعات ضروری را قبل از سفر به دست آورید. مثلا 
این که طول پیاده روی چیزی حدود 80 کیلومتر است که در 
این فاصله ستون های شماره گذاری شده به چشم می خورند. 
فاصله بین این ستون ها 50 متر است و تعداد کل ستون ها 
1452 عدد. این ستون ها به شما کمک می کند تا از این که 

چقدر راه امده اید و چقدر راه مانده اطلاع کسب کنید.
اند  پیاده روی داشته  13. کسانی که سال های پیش 
می دانند که روزی 7 تا هشت ساعت پیاده روی لازم است 
تا سه روزه این مسیر طی شود. با دانستن این اطلاعات 

می توانید آغاز و پایان سفر را مشخص کنید.
14. خیلی ها معتقدند بهترین زمان برای شروع پیاده روی 
16 صفر است. مسیر پیاده روی کاملا مشخص است و امکان 

گم کردن راه نیست.
15. شوق رسیدن به کربلا باعث می شود که زوار تصمیم 
بگیرند بیشتر از روزی هشت ساعت پیاده روی کنند. توصیه 
ما این است که این کار را نکنید و استراحت را فراموش 

نکنید...
16. به طور متوسط هر سه کیلومتر یک مرکز گزارش 
گمشدگان وجود دارد. اگر با کسی همراه هستید پیش 
از شروع سفر با او در کنار ستون ها یا در مقر نگهداری از 

گمشدگان قرار بگذارید که مشکلی ایجاد نشود.
17. با این که در موکب ها پریز برق وجود دارد اما به دلیل 
جمعیت بالا و تعداد کم پریزها، بهتر است "شارژر همراه" 

داشته باشید.
18. اگر مدارکتان گم شد و یا مشکلی در این زمینه پیش 
آمد به کنسولگری کشورمان در شهرهای کربلا و نجف 

مراجعه کنید.
19. تا تاریخ انقضای پاسپورت باید شش ماه مانده باشد. 
رییس ستاد مرکزی اربعین هفته گذشته اعلام کرد که از 
مسئولان عراقی خواسته اند کسانی که تاریخ انقضای گذرنامه 
شان تمام می شود را تحویل مقامات قضایی عراق ندهند و به 
کنسولگری های کشور خودمان ارجاع داده شوند. اما برای 

این که این مشکل ایجاد نشود، بهتر است شش ماه به انقضای 
تاریخ گذرنامه مانده باشد.

20. صبرتان را بالا ببرید. زیارت اربعین سختی های خودش 
را دارد. انتظار فراهم شدن شرایط راحت در طول مسیر را 

نداشته باشید.
21. زودتر رسیدن و کم تر شدن طول پیاده روی، به گم 
شدن و استفاده از راه های فرعی و پرخطر نمی ارزد. از مسیر 

اصلی جدا نشوید.
22. رادیو اربعین، جدیدتری اتفاقات مرتبط با زیارت زائران 
و وضعیت راه ها را در اختیار شما قرار می دهد. از آن غافل 

نشوید.
23. مسیری که در آن حرکت می کنید، همان مسیری 
است که عده ای پیش از شما از آن عبور کرده اند و عده ای 
هم هستند که بعد از شما به آن قدم خواهند گذاشت. پس 
با نریختن زباله و تمیز نگه داشتن مسیر، به خودتان و سایر 

زائران احترام بگذارید.
24. خیلی از کارشناسان دینی معتقدند که زیارت اربعین 
لازم نیست درست روز چهلم اباعبدالله باشد و از 5 تا 21 صفر 
می توانید به زیارت بروید و ثوابش را ببرید. پس می توانید 
طوری برنامه ریزی کنید که در شلوغی های کربلا و حرم 

امام حسین )ع( و حضرت عباس)ع( اذیت نشوید.
25. به دلیل آب و هوای عراق و وزش بادهای زیاد و شدید، 
گرد و خاک زیاد بلند می شود. همراه داشتن ماسک برای 

سالم تر ماندن ریه تان کمک کننده است.
26. برای مدارک و پول، بهتر است یک کیف کوچک یا 
کیسه پارچه ای که بشود آن را به گردن بیاویزید همراه داشته 

باشید.
27. کسانی که در سال های گذشته به این سفر رفته اند 
می دانند که با تاریک شدن هوا، دیگر به سختی جا برای 
اسکان پیدا می شود. به همین دلیل می توانید برنامه ریزی 

کنید تا جای مناسب گیر بیاورید.
28. با این که سیمکارت های کشور خودمان تقریبا در همه 
جای مسیر آنتن دارند اما بد نیست یک سیمکارت از یکی از 
اپراتورهای عراقی داشته باشید که چنانچه مشکلی ایجاد شد، 

از آن استفاده کنید.
29. امکان استفاده از وای فای در طول مسیر فراهم شده. 
سیمکارت های عراقی هم نت دارند که با خریداری بسته های 
اینترنت می توانید با هزینه ی کمتری از اینترنت همراه 

استفاده کنید.
روی  اربعین  مخصوص  افزار  نرم  چند  حتما   .30
گوشی هایتان داشته باشید. نرم افزارهایی که اطلاعاتی درباره 
راه ها، معرفی موکب ها و حتی اعمال اربعین دارند به شما در 

طول مسیر کمک خواهند کرد.

 یک روان شناس گفت: حس تنهایی، محرومیت و بی پناهی بهترین تصویر برای درک 
محرومیت هیجانی است. در واقع افرادی که از محرومیت هیجانی رنج می برند احساس می کنند 

مهر تنهایی بر پیشانی سرنوشت شان خورده و بیشتر اوقات احساس دلتنگی می کنند. 
مهدی سلطانی اظهار کرد: محرومیت هیجانی مثل این است که در زندگی به دنبال گمشده ای 

می گردیم و بیشتر اوقات با نوعی احساس پوچی و معنا باختگی دست و پنجه نرم می کنیم. 
این روان شناس ادامه داد: تجاربی که منجر به شکل گیری محرومیت هیجانی می شوند در 

مقایسه با سایر تجارب گنگ تر بوده و به سختی می توان رد پای آن را در افکار پیدا کرد. دلیل آن 
را نیز می توان به این موضوع نسبت داد که شکل گیری محرومیت هیجانی به دوران نوزادی فرد 
برمی گردد. این در حالی است که متاسفانه محرومیت هیجانی به این احساس فرد دامن می زند 

که تا ابد تنها مانده و هیچ کس نیازهای او را درک نخواهد کرد. 
وی افزود: برخی افرادی که از این اختلال رنج می برند بسیار پر توقع و سیری ناپذیر هستند و 
به نظر می رسد هیچ گاه از میزان محبت اطرافیانشان راضی نمی شوند. در واقع تجاربی را که منجر 
به شکل گیری محرومیت هیجانی می شود باید در فردی جستجو کرد که مسئول محبت مادرانه 
به کودک است. هر چند در برخی خانواده ها این نقش بر عهده مرد است اما در فرهنگ قالب ما 

چنین نقشی را زن خانه بر عهده دارد. 
سلطانی خاطرنشان کرد: در سال های ابتدایی زندگی کودک معمولا مادر محور اصلی دنیای 
روان شناختی کودک را تشکیل می دهد. اهمیت رابطه اولیه به این دلیل است که بعدها فرد 
همین الگوی ارتباطی را در زندگی تکرار می کند و یک مادر می تواند سرنوشت فرزند خود را با 
رفتارش تعیین کند. به عبارتی دیگر اگر کودک کمتر از حد معمول از جانب مادر محبت و عشق 

دریافت کند آن گاه سر و کله محرومیت هیجانی پیدا می شود. 
این روان شناس تصریح کرد: منظور از محبت صرفا رسیدگی به خوراک و پوشاک و نیازهای 
اولیه کودک نیست و محبت در آغوش گرفتن، نوازش کردن، بازی کردن، همدلی، حمایت و 

درک کردن کودک را شامل می شود. 
وی همچنین با تاکید بر این که ریشه های ابتلا به محرومیت هیجانی تا زیر 11 سالگی شکل 
می گیرد، گفت: در شکل گیری این ریشه ها خواهر و برادر، محیط و هم سالان نیز تاثیر به سزایی 
دارند، اما تاثیر والدین از سایر موارد مهم تر و پررنگ تر است. در چنین مواقعی مادر به اندازه کافی 
برای فرزندش وقت نگذاشته و به او توجه نمی کند، علاوه بر این از نیازهای کودکش آگاه نیست 

و نمی تواند او را آرام کند. 

30نکته کاربردی برای آن ها که پیاده به زیارت اربعین می روند 

شما هم دچار محرومیت هیجانی هستید؟ 

مرگ تدریجی روستا در ایران

روستانشینان برخلاف ترکیب جمعیتی دهه های 
گذشته تنها 30 درصد جمعیت کل کشور را تشکیل می 
دهند. این در حالی است که روستاهای ایران از ظرفیت 
تولیدی، فرهنگی،  بالایی در زمینه های  های بسیار 
گردشگری و ... برخوردارند؛ ظرفیت هایی که در وضعیت 

پرچالش کنونی رو به فرسایش است.
 منطقه یی خوش آب و هوا و آکنده از بوی تازگی با 
مردمانی خوشبخت که سبک زندگیِ سالم و ساده ی آن 
ها در چشم بسیاری از شهرنشینان رشک برانگیز است؛ 
جایی که می توان فارغ از دغدغه های روزمره، چند روزی 

را در آرامشِ شیرینِ آن سپری کرد و از طبیعت بکرش 
لذت برد. این تصویری عمومی نزد بسیاری از ما پس 
از شنیدن نام روستا و واژه ی روستانشینی است. ولی 
روستاهای کشور تا چه میزان به این تصور نزدیک است؟ 
در زمان حاضر نزدیک به 30 درصد جمعیت ایران را 
روستانشینان تشکیل می دهند؛ جمعیتی نزدیک به 22 
میلیون نفر است که در 63 هزار آبادی و روستا سکونت 
دارند. همچنین بیش از 90 درصد ارزش تولید کشاورزی 
و نیز 30 درصد درآمد صنعتی کشور از روستاها تامین 
می شود. این آمار نشانگر جایگاه روستاها به عنوان بازوی 

اصلی کشاورزی و کانون های مهمی در صنعت کشور 
است و بایسته های مضاعف و مزیت های حمایت بیشتر 
از روستاییان و تلاش برای رفع مشکل های آن ها را به 

تصویر می کشد.
در این پیوند بیان چند نکته خالی از فایده نیست:

1- پارسال به درخواست مرکز توسعه ی روستایی و 
به منظور ارج نهادن به روستاییان و فرهنگ روستایی، 
شورای فرهنگ عمومی کشور، روز پانزدهم مهر را به 
عنوان »روز ملی روستا« انتخاب کرد. در این زمینه نکته 
یی که ابتدا ذهن می رسد، دیرهنگام بودن این انتخاب 

و این پرسش است که چرا نامگذاری روزی به نام روستا 
نزدیک به 37 سال پس از انقلابی صورت گرفت که 
حمایت از روستانشینان و ساکنان مناطق محروم و توجه 
به آن ها یکی از هدف های اصلی آن محسوب می شد؟ 
بسیاری از مشکل های روستاها و روستانشینان کشور 
ریشه در بی توجهی یی نهادینه، تاریخی و توجیه ناپذیر 
دارد و در صورت ادامه ی این روند، طی سال های آینده، 
بسیاری از ظرفیت های ارزشمند روستایی تنها به نمایش 

نمادها و یادبودی از گذشته فروکاسته خواهد شد.
2- متاسفانه توجه به روستا و پاسداشت فرهنگ 
روستایی طی سال های اخیر محدود به نمایشگاه های 
موسمی، ویترینی و چند روزه بوده است و بخش مهمی 
از کارکرد این دست نمایشگاه ها فقط به فروش صنایع 
دستی روستانشینان و غذاهای زنان روستایی اختصاص 
یافته است. در اینجا این پرسش مطرح است که این 
کلیشه یا قالب که بارها زیر سقف غرفه ها یا چادرهای 
روستایی در پارک ها و فرهنگسراهای شهرهای بزرگ 
تکرار شده تا کی و تا چه حد می تواند روح روستا را 
حفظ کند؛ روحی که ریشه در پویایی و نشاط روستا 
و روستانشینان دارد و نباید به نمایش در شهرها و در 
فضاهای مصنوعی و بسته محدود شود. بسیاری از مردم 
و مسوولان که برای لذت بردن از تماشای هنرنمایی ها، 
چشیدن مزه ی غذاهای اصیل ایرانی، لباس ها، تصویرها 
و نواهای محلی و ... در نمایشگاه های برپا شده به نام 
روستا و روستاییان شرکت می کنند از یاد برده اند که 
نسخه و معدن واقعی این فرحبخشی، زیبایی، تولید 
و اصالت در حال فرسایش است. 3- روستاهای ما در 
زمان حِاضر با مشکل های اجتماعی، فرهنگی و البته 
اقتصادی گوناگونی دست و پنجه نرم می کنند که ریشه 
ی بسیاری از آن ها را می توان در بیکاری روستانشینان 
دید. در بسیاری از روستاها، برخی جوانان روستانشین که 
شاید ده ها سال پیش، پدران آن ها از طریق کشاورزی، 
دامداری و ... زندگی آبرومند و خوبی را می گذراندند، به 
دلیل بیکاری، نبود امکانات و ده ها عامل دیگر، در دام 

اعتیاد و ده ها معضل اجتماعی دیگر گرفتار شده اند.
افزون بر این، بسیاری از توانمندی هایی که برخی 

روستاهای کشور با ابراز آن هویت پیدا می کند به خاطر 
بی توجهی، مشکل های اقتصادی نظیر تورم بالا و نبود 
صرفه در خطر نابودی است؛ توانمندی هایی نظیر قالی 
بافی، تولید انواع محصولات و صنایع دستی و ... که شکاف 
عمیق کسب سرمایه ی حاصل از آن میان روستایی 
تولیدکننده و خریداران، رغبت بسیاری از روستاییان به 
ادامه ی این فعالیت های هنری را کاهش داده است. در 
این فضا حتی دامپروری و کشاورزی هم به سمت به 

صرفه نبودن سوق می یابد.
4- روستاهای کشور در زمان ِ حاضر با بحران های 
بسیاری روبرویند ولی به جرات می توان گفت مهمترین 
بحرانی که حیات روستاهای کشور را تهدید می کند 
مساله ی کم آبی و خشکسالی است. روستانشینان سال 
ها پیش از شهرنشینان، لغزیدن خنجر تیز بی آبی روی 
رگ های زمین را حس کردند که البته این بحران تا 
پیش از رسیدن پشت دروازه ی شهرها دغدغه یی بزرگ 
نشد. آب بسیاری از روستاهای کشور مدت ها است که 
با تانکر و به سختی تامین می شود و همین مساله، 
بحران هایی نظیر فقر، مهاجرت اجباری، بیکاری و ... را 
به دنبال داشته است. روح روستا با کشاورزی و دامداری 
با وجود خشکسالی  و  امروز  است. حتی  گره خورده 
های پیاپی، بالاترین درصد تولیدهای کشاورزی کشور 
از روستاها تامین می شود. بنابراین می توان به جرات 
گفت که نبود آب، به منزله ی پایان بسیاری از روستاهای 
کشور است. این همان تصور ترسناکی است که بسیاری 
از دغدغه مندانِ آب در کشور با آگاهی به آن، راهکارهای 
گوناگونی را در خصوص لزوم تغییر کاربری در روستاها به 

ویژه از کشاورزی به گردشگری عنوان کرده اند. 
نباید از یاد برد که هیچ کسی بهتر از روستانشینان 
قدر آب را نمی داند و به اندازه ی آنان از نابودی منابع 
آبی کشور زیان نمی بیند. بنابراین تا پیش از آنکه ذخیره 
ی اندک منابع آبی کشور بخشکد، در راستای حفظ 
اقتصادی  و  فرهنگی  های شگرف  ظرفیت  باروری  و 
روستاهای کشور، ضروری است چاره یی اساسی برای 
مشکل کم آبی و رفع دیگر چالش های مهم زندگی 

روستا و روستانشینان بیاندیشیم.
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گزارش: نسرین وزیری

در حالی که تعداد زیادی طرح و لایحه فوریت دار، در نوبت 
بررسی در مجلس بودند، اما با تصمیم هیات رئیسه و با توجه به 
حساسیت های موجود، لایحه دو فوریتی »شفاف سازی هزینه های 
انتخاباتی نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری، مجلس و شوراها« در 

دستور کار مجلس قرار گرفت.
حسینعلی امیری سخنگوی وزارت کشور به عنوان نماینده دولت 
در دفاع از این لایحه گفت: در جلسه ای که وزیر کشور در مجلس 
داشت، نسبت به پیشگیری از ورود پول های ناپاک به مباحث 
انتخاباتی انذار داد. در همان جلسه نمایندگان از او خواستند که 
وزارت کشور لایحه شفاف سازی هزینه های انتخاباتی را تدوین و به 
مجلس ارائه دهد. وی بر این اساس، ارائه این لایحه از سوی دولت را 
به درخواست نمایندگان مجلس و بر اساس مطالعه تطبیقی قوانین 
هشت کشور خواند و گفت: در این لایحه از ظرفیت های تمامی 
دستگاه موجود نهایت استفاده شده و هدف از آن ایجاد شفافیت مالی 

در امر انتخابات است.
امیری، مسکوت بودن این لایحه در مورد انتخابات خبرگان را 
به دلیل آن دانست که آیین نامه های انتخاباتی مجلس خبرگان را 
اعضای همان مجلس می نویسند و وزارت کشور نمی تواند در این 

باره دستورالعملی تدوین کند.
سخنگوی وزارت کشور خواستار رای ارزشی و انقلابی نمایندگان 
به دو فوریت این لایحه شد تا ساحت نمایندگی از هر گونه تشکیکی 

به دور باشد.
چرا لایحه را قبل از انتخابات مجلس آورده اید؟

 نه قبل از انتخابات ریاست جمهوری!
محمد علیپور نماینده ماکو  در مخالفت با این لایحه گفت: اگرچه 
مخالفتی با شفاف شدن هزینه های انتخاباتی ندارم اما هم اکنون 
کمتر از یک ماه تا زمان ثبت نام انتخاباتی زمان داریم و مشکلات 
اساسی دیگری داریم. از اقتصاد مقاومتی گرفته تا مسائل معیشتی 
مردم. همه از اوضاع کشاورزی و اقتصاد کشور مطلعیم. چرا به جای 

چاره اندیشی برای آن، چنین لایحه ای آورده اند؟
او که مدعی بود "نیت خالصی در پی این لایحه نیست"، ادامه داد: 
چرا شبهه افکنی می کنید؟ چرا در 9 دوره انتخابات های گذشته، 
الان چنین ضرورتی  باره  چنین ضرورتی احساس نشده و یک 
احساس شده است؟ چرا در آستانه انتخابات مجلس این لایحه را 
آورده اند نه در آستانه انتخابات ریاست جمهوری؟ این لایحه نه تنها 

هیچ شبهه ای را رفع نمی کند، بلکه نسبت به انتخابات های گذشته 
هم در اذهان عمومی ایجاد شبهه می کند که گویی تخلفی صورت 
گرفته بوده! اگر تخلفی بوده، چرا رسیدگی نشده و چرا نامزدهایی 
که از پول های کثیف استفاده کردند، به قوه قضاییه معرفی نشدند؟

علیپور در پایان تاکید کرد که بررسی این لایحه، اصلا فوریت 
ندارد.

برخی ثروتمندان در پی تسخیر مجلس هستند
محمدقسیم عثمانی نماینده بوکان اما در موافقت با این لایحه 
گفت: بررسی این لایحه آزمونی برای مجلس خواهد بود که به دنبال 
شفاف سازی هزینه های انتخاباتی هست یا نه. نماینده ای که با 
پول کسانی وارد مجلس می شود، نماینده آنهاست نه نماینده مردم.

او که می گفت پول های کثیف جریان انحرافی خروار خروار 
برای اهداف خاصی در حال خرج شدن است، افزود: عده ای در پی 
تسخیر مجلس آینده هستند. نباید مجلسی داشته باشیم که ابزار 
دست کسانی باشد که در پی زر و زور هستند. باید مشخص باشد، هر 
کسی که پول خرج می کند، این پول را از کجا آورده و چرا اینگونه 

خرج می کند؟
مجلس  مجلس،  دیگر  لایحه  این  با  گفت  می  که  عثمانی 
ثروتمندان نخواهد بود، ادامه داد: نباید کاری کنیم که مجلس به 
دست کسانی بیفتد که از بیرون کوک می شوند. باید کاری کنیم که 

مجلس، واقعا خانه ملت باشد.
او از هزینه های محمدرضا رحیمی معاون اول دولت احمدی 
نژاد در انتخابات مجلس گذشته یاد کرد و گفت: او هم اکنون در 
زندان است ولی هنوز مشخص نشده است که چرا این پول ها را 

خرج کرده است؟
به گفته عثمانی امروز روز دفاع از حیثیت و آبروی مجلس است 
و نباید اجازه داد کسانی در پی تسخیر مجلس با خرج هزینه های 

کلان باشند.
نظارت بر هر »سنت« بدون نظارت بر »كرسنت«!

علیرضا خسروی نماینده سمنان هم از مخالفان این لایحه بود. 
او معتقد بود که دقت لازم در تدوین این لایحه صورت نگرفته و 
همچنان خلاء هایی دارد. او خطاب به دولت افزود: چطور در این 

مدت کوتاه فرصت تطبیق قوانین در هشت کشور را یافتید؟ این 
لایحه صرفا بر اساس گفته های وزیر کشور درباره پول های کثیف 
نوشته شده است. از زمانی که وزیر این حرف را زده است، چه کاری 

برای شناسایی پول های کثیف انجام داده اید؟
به گفته وی، دولت در حالی دست افراد و اشخاص برای کمک به 
نامزدها را بسته که دست احزاب و گروه ها را باز گذاشته است. این 
یعنی دولت به هر »سنت« می خواهد نظارت کند اما بر »کرسنت« 
نه! و کسی حق ندارد درباره »کرسنت« چیزی بپرسد! چون تخلفات 

کرسنتی از سوی گروه ها انجام شده بود.
نماینده سمنان بر این اساس خواستار رد فوریت این لایحه شد تا 

در فرصت بیشتری و به دقت، این موضوع بررسی شود.
مجلس نباید برخاسته از پول و ثروت باشد

محمد پورمختار رئیس کمیسیون اصل نود اما در زمره موافقان 
این لایحه بود و در پاسخ مخالفان گفت: اگر فکر می کنید این لایحه 
بر اساس اهداف سیاسی نوشته شده است، ایرادی ندارد، ما آن را در 

مجلس بر اساس منویات و تذکرات رهبری، اصلاح می کنیم.
او که می گفت عباسپور، عیسی زاده، طلا، کامران و حتی رسایی 
هم از موافقان این لایحه هستند، ادامه داد: مجموعه مجلس موافق 
بررسی چنین لایحه ای است. با توجه به آنچه در کمیسیون اصل نود 
بررسی می شود، بررسی چنین لایحه ای ضروری است تا نمایندگان 
و مجلس برخاسته از پول و ثروت نباشند. لازم است در این باره تعیین 

تکلیف و شفاف سازی شود.
وی با تاکید بر اینکه باید هزینه های انتخاباتی نامزدها مشخص 
باشد، گفت: شنیده می شود چندین میلیارد برای نامزدی برخی افراد 

هزینه می شود. باید چارچوب هایی برای این کار تعریف شود.
به گفته پورمختار این لایحه به نوع نظارت شورای نگهبان بر امر 
انتخابات نیز کمک خواهد کرد و ادله قوی جایگزین نامه هایی می 
شوند که دستی به شورای نگهبان ارائه شده و می شود. وی بر این 
اساس ادامه داد: ما باید هرچه زودتر شائبه های انتخاباتی ای که در 
آستانه انتخابات مطرح می شود را رفع کنیم. عدم رای به دو فوریت 

این لایحه هم نوعی جو سازی ایجاد می کند.
رد دو فوریت، رای به یک فوریت

در پایان این مذاکرات با حضور 205 نفر از نمایندگان مجلس، 
برای لایحه شفافیت سازی هزینه های انتخاباتی نامزدها رای گیری 
شد. فضای مجلس آکنده از فریادهای دو-دو و چهار-چهار نمایندگان 
به نشانه مخالفت و موافقت با این لایحه بود. اما دو فوریت این لایحه 
رای لازم را کسب نکرد. به درخواست دولت، برای یک فوریت این 

لایحه رای گیری شد که به تصویب رسید.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری روسیه:

نقشه بلند مدت امریكا
 برای تسلط بر كل منطقه غرب آسیا است

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی بعدازظهر دیروز )دوشنبه( در 
دیدار آقای ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه با استقبال از گسترش بیشتر همکاریهای 
»دوجانبه، منطقه ای و بین المللی« از حضور تأثیرگذار مسکو در مسائل منطقه ای به ویژه 
سوریه تمجید کردند و افزودند: نقشه بلندمدت امریکا برای منطقه به زیان همه ملتها و 
کشورها به ویژه ایران و روسیه است و باید با هوشمندی و تعامل نزدیکتر، آن را خنثی کرد.

رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار که حدود دو ساعت طول کشید، آقای پوتین را 
شخصیت برجسته ای در دنیای امروز خواندند و با تشکر از تلاشهای این کشور در موضوع 
هسته ای افزودند: این مسئله به یک سرانجامی رسیده است اما ما هیچ اعتمادی به 
امریکایی ها نداریم و با چشمان باز، رفتار و عملکرد دولت امریکا را در این قضیه تحت 
نظر داریم. ایشان با اشاره به جدیت آقای پوتین و مسئولان جمهوری اسلامی ایران برای 
گسترش روابط دوجانبه خاطرنشان کردند: سطح همکاریها از جمله در مسائل اقتصادی 

می تواند بسیار بیشتر از سطح فعلی توسعه یابد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به همکاری مناسب تهران- مسکو در عرصه های 
سیاسی- امنیتی، مواضع رئیس جمهور روسیه به ویژه در یکسال و نیم اخیر را در مسائل 
مختلف، خیلی خوب و مبتکرانه خواندند و افزودند: امریکایی ها همیشه تلاش می کنند 

رقبای خود را در موضع انفعال قرار دهند اما شما این سیاست را خنثی کردید.
ایشان، تصمیمات و اقدامات مسکو در موضوع سوریه را موجب افزایش اعتبار منطقه ای و 
جهانی روسیه و شخص آقای پوتین برشمردند و افزودند: امریکایی ها در نقشه ای بلندمدت، 
درصددند با تسلط بر سوریه و سپس گسترش کنترل خود بر منطقه، خلأ تاریخی تسلط 
نداشتن بر غرب آسیا را جبران کنند که این نقشه تهدیدی برای همه ملتها و کشورها 

به ویژه روسیه و ایران است.
رهبر انقلاب تأکید کردند: امریکایی ها و دنباله های آنها در مسئله سوریه درصددند 
اهداف تحقق نیافته خود از راه نظامی را در عرصه سیاسی و پای میز مذاکره محقق کنند 

که باید با هوشمندی و از موضع فعال، جلوی این کار را گرفت.
حضرت آیت الله خامنه ای اصرار امریکایی ها بر رفتن بشار اسد یعنی رئیس جمهور 
قانونی و منتخب مردم سوریه را از جمله نقاط ضعف سیاستهای اعلامی واشنگتن دانستند 
و افزودند: رئیس جمهور سوریه در انتخاباتی سراسری رأی اکثر مردم سوریه را با دیدگاههای 
»سیاسی، مذهبی و قومی مختلف« به دست آورده و امریکا حق ندارد این رأی و انتخاب 
مردم سوریه را نادیده بگیرد. رهبر انقلاب تأکید کردند: درباره سوریه هر راه حلی باید 
با اطلاع و موافقت مردم و مسئولان این کشور دنبال شود. ایشان کمکهای باواسطه و 
بی واسطه امریکایی ها به گروههای تروریستی از جمله داعش را از دیگر نقاط ضعف آشکار 
سیاستهای امریکا خواندند و افزودند: همکاری با کشورهایی که به خاطر حمایت از تروریستها 
اعتباری در افکار عمومی منطقه و جهان ندارند نشان می دهد امریکایی ها از دیپلماسی 
شرافتمندانه برخوردار نیستند. حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: به همین علت ما 
به جز مسئله هسته ای )که البته آن هم دلایل خاص خود را دارد( نه درباره سوریه و نه در 

هیچ موضوع دیگری مذاکره دوجانبه با امریکایی ها نداریم و نخواهیم داشت.
رهبر انقلاب اسلامی، حل صحیح موضوع سوریه را بسیار مهم و در آینده منطقه 
تأثیرگذار برشمردند و خاطرنشان کردند: اگر تروریستهایی که این جنایات را در سوریه 
مرتکب می شوند سرکوب نشوند، دامنه فعالیتهای مخرّب آنها به آسیای میانه و مناطق 

دیگر گسترش خواهد یافت.
در این دیدار رئیس جمهور روسیه نیز با اشاره به تجربیات ارزشمند رهبر انقلاب اسلامی 
و ابراز خشنودی از دیدار ایشان گفت: توسعه روابط دو کشور از جمله در عرصه فناوری، 
هوافضا و تکنولوژیهای پیشرفته شتاب بیشتری یافته و ما بسیار خرسندیم که با جمهوری 
اسلامی ایران در موضوع امنیت و حل وفصل بحرانهای منطقه ای و جهانی نیز همکاری 
بسیار فعالی داریم. آقای پوتین جمهوری اسلامی را کشوری مستقل، استوار و با دورنمایی 
بسیار خوب ارزیابی کرد و گفت: شما را متحدی مطمئن و قابل تکیه در منطقه و جهان 
می دانیم. رئیس جمهور روسیه گفت: ما متعهدیم که بر خلاف برخی ها به شرکایمان از 
پشت خنجر نزنیم و هیچ وقت در پشت پرده اقدامی بر ضد دوستانمان انجام ندهیم و اگر 

اختلافی هم داشته باشیم، با صحبت به تفاهم برسیم.
آقای پوتین مواضع دو کشور در موضوع سوریه را بسیار نزدیک خواند و با اشاره به 
اهمیت فراوان همکاریها در این زمینه گفت: ما نیز تأکید داریم که حل بحران سوریه فقط 
از طریق سیاسی و پذیرش رأی مردم این کشور و خواست همه اقوام و گروههای سوری 
امکان پذیر است و هیچکس حق ندارد نظر خود را به مردم این کشور تحمیل کند و به جای 

آنها درباره ساختار حکومت و سرنوشت رئیس جمهور سوریه تصمیم بگیرد.
رئیس جمهور روسیه تأکید کرد: همانطور که جنابعالی فرمودید امریکایی ها می خواهند 
اهداف محقق نشده خود را در میدان درگیریهای سوریه، پای میز مذاکره پیگیری کنند و ما 
مراقب این مسئله هستیم. ولادیمیر پوتین با تأکید بر ادامه حملات این کشور به گروههای 
تروریستی در سوریه، همکاری و همفکری تهران- مسکو را درباره روند حل سیاسی مسئله 
سوریه کاملًا ضروری خواند و گفت: کسانی که در جهان ادعای دموکراسی دارند نمی توانند 

با انتخابات در سوریه مخالفت کنند.
در پایان این دیدار رئیس جمهور روسیه یکی از قدیمی ترین نسخ قرآن کریم را به عنوان 
هدیه ای بسیار ارزشمند تقدیم رهبر انقلاب اسلامی کرد. رهبر انقلاب از این هدیه تشکر 

کردند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

نمی توان فهم و آگاهی 
افكار عمومی را محدود كرد

آیت الله هاشمی رفسنجانی کادرسازی را ضرورت آینده نگری و توانمندسازی نظام برای 
مشاوره امروز و مسؤولیت پذیری فردا دانست و گفت: جوانان ایران اسلامی با توجه به شرایط 

زمان، برآنند تا فضایی را برای اداره جامعه ترسیم نمایند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام  صبح دیروز در دیدار رئیس و جمعی از فعالان 
تشکیل مجلس جوانان، با تشریح صفت »آینده ساز« برای جوانان، گفت: تفکرات واقعی 
اکثر جوانان بر پایه دلسوزی برای نظام و کشور است که با نگاه ملی، منطقه ای و بین المللی 

درصدد آشنا کردن ملل جهان با واقعیت های ایران است.
هاشمی رفسنجانی، با تأکید بر این نکته که »آینده کشور در دست جوانان امروز است«، 
گفت: در مملکتی که تقریباً همه موارد آن شورایی است و براساس رأی مردم اداره می شود، 

جوانان متفکر، نقش اساسی برای رشد آگاهی جامعه دارند.
وی وجود »NGO« )نهادهای مردمی( و شوراهای متعدد را زمینه ای برای فعالیت 
بیشتر جوانان و تمرین مسؤولیت پذیری در آینده دانست و با اشاره به تدوین »منشور 
جوانان« در دولت سازندگی، گفت: باید از قابلیت های علمی، تحقیقاتی، شور و اشتیاق و 

احساسات عقلانی جوانان در جهت تقویت پایه های کشور استفاده کرد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، حضور میلیونی جوانان در بسیج را ستود و با 
اشاره به سوابق بسیجیان در 8 سال دفاع مقدس، گفت: باید آن دریای مواج را با نگاه ملی و 

در راستای تحکیم نظام، تقویت کرد که اساس آن احترام به افکار عمومی است.
هاشمی رفسنجانی با ارائه تحلیلی از تاریخ برخوردهای دیکتاتوری های مستبد و 
استثمارگر با افکار عمومی و تأکید بر این نکته که جهان به سوی توجه به آرای اکثریت 
می رود، گفت: در این شرایط باید در انقلابی که با آرمان های امام راحل پیروز و براساس 
افکار اهل بیت)ع( تثبیت شد و تداوم یافت، به افکار عمومی توجه شود که تبلور اساسی 

آن در تفکرات جوانان است.
وی با تأکید بر این نکته که »هیچ  کس نمی تواند فهم و آگاهی افکار عمومی را محدود 
کند«، به جوانان گفت: در بحث ها و برنامه ریزی ها، خود را برای شرایطی آماده کنید که 

تصمیمات اساسی را مردم از طریق انتخابات می گیرند.
هاشمی رفسنجانی، با ابراز خوشحالی از حضور جوانان متفکر در بین طلبه ها و 
دانشجویان، گفت: پژوهش های عاقلانه، پل ارتباطی مطمئن بین حوزه و دانشگاه است تا با 

استفاده از ظرفیت های علمی جوانان، به آینده ای درخشان امیدوار باشیم.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تحلیل شرایط غمبار دنیای کنونی اسلام که 
خیل جوانان مسلمان را به جای تقویت پایه های دین، در تقابل هم و برای تضعیف شیعه 
و سنی قرار داده اند، گفت: باید زمینه های تعامل جوانان کشورهای اسلامی فراهم شود تا با 
شناخت همدیگر در جهت معرفی چهره واقعی اسلام بکوشند که پیامبر آن، پیام آور صلح 

و مهربانی بود.
وی ایده تشکیل مجلس جوانان را ایده ای خوب و مترقی دانست و به فعالان این طرح 
توصیه کرد که با نگاه علمی و ملی و به دور از تعصب های قومی، مذهبی و سیاسی بازی های 
باندی و جناحی، به کار خویش ادامه دهید که مطمئناً از سوی مسؤولان دلسوز، جوانان 

کشور و قاطبه مردم حمایت خواهید شد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به جوشش جوانان در ایران، به ویژه تا 
یک دهه دیگر، گفت: باید برای استفاده از توان روز افزون جوانان برای بهتر کردن زندگی 

فردی و اجتماعی در کشور کوشید.

اخبار

در چهاردهمین جلسه رسیدگی به پرونده متهمان نفتی چه گذشت

ماجرای هواپیمایی با 1500 كیلو طلا !

مخالفان شفاف سازی، نگران چه بودند؟ 

اقبال کمرنگ مجلس به لایحه ممانعت از ورود پول های کثیف به انتخابات

چهاردهمین جلسه رسیدگی به اتهامات متهم ردیف اول پرونده 
فساد نفتی در شعبه 15 دادگاه انقلاب و به ریاست قاضی صلواتی 

برگزار شد.
در چهاردهمین جلسه دادگاه متهم نفتی بابک زنجانی برای 
قرائت ادامه دفاعیات در جایگاه حاضر و در پاسخ به سوال قاضی 
در خصوص وام شرکت )ن( و تحویل 1میلیاردو 42۷میلیون گفت: 
شرکت )ن( دستور پرداختی را به بانک )م( می دهد مبنی بر اینکه 
در حسابش 1میلیاردو 400میلیون واریز شود، من هیچ حسابی با 
شرکت )ن( نداشتم و کلا ۷00میلیون یورو از محل منابع آقایان به 
پیمانکاران درخارج از کشور پرداخت کردم. قاضی پرونده خطاب 
به متهم نفتی گفت: شما مجاز نبودید پول شرکت نفت را در ایران 

مصرف کنید این در حالی است که این اقدام را انجام داده اید.
متهم نفتی در پاسخ گفت: من اختیار پول خودم را دارم و 
در کره این پولها از محل شرکت اس تی تی بنکرز دادم. بابک 
زنجانی در خصوص شرکت )ن( گفت: این شرکت به من بدهکار 
بود و 1میلیاردو یورو از نفت طلبکار بود که نفت بابت شرکت )ن( 
200یورو به ما داد. متهم نفتی در پاسخ به سوال قاضی مبنی بر 
اینکه شما 203میلیارد وون در داخل داده اید و کارمزد هم گرفته 
اید گفت: شرکت اچ کی به من گفت که 200میلیون یورو به شرکت 
)ن( پرداخت کن که طی آن یورو را تبدیل به وون کره کردیم و از 
محل وون کرده در خارج به آنها پول پرداخت کردیم که ۷درهزار 
کارمزد آن می شد. متهم نفتی در پاسخ به سوال قاضی مبنی بر 
اینکه چطور در ایران به شرکت مایع سازی گاز ایران پول پرداخت 
کردید، گفت: اصلا ارز خارجی وجود نداشته و حساب دفتریش 

اینجا بود، امکان ندارد در داخل بتوانیم از این پولها بدهیم.
گزارش  طبق  گفت:  ادامه  در  دادستان(  )نماینده  نجفی 
وزارت اطلاعات کل پرداختیهای بانک )م( به بانکها در مجموع 

142۷میلیون یورو پرداخت شده است.
نجفی تصریح کرد: شرکت سفیر آلتین از طرف زنجانی مبالغی 
را به شرکتهای اچ کی و برخی شرکتهای دیگر پرداخت کرده است 
و شرکت اس تی تی بنکرز در نامه ای در تاریخ 93/02/۷ کل 
مصارف را به صورت ریز اعلام کرده که در صفحات 138 و 169 

پرونده ثبت شده است.
نقض تعهدات زنجانی به شركتهای پیمانكار

نماینده دادستان گفت: به ادعای زنجانی هیچ کدام از پیمانکاران 
شکایتی نداشته اند اما بر اساس گزارش وزارت اطلاعات موارد مهمی 
از نقض تعهدات زنجانی به شرکتهای پیمانکار از جمله تاخیر در 
پرداختها و اعتراض شرکتها به کارمزدهای دریافتی از سوی زنجانی 
مشاهده شده است. وی ادامه داد: این وجوه به عنوان امانت به 
زنجانی داده شده بود که به دستور شرکت نیکو به پیمانکاران داده 
شود اما این در حالی است که صرف امور شخصی شده و پرداختها 

در داخل به صورت ریالی بوده است.
جریان پرداخت كارمزد 1۲ میلیون یورویی به رضا ضراب

بابک زنجانی در پاسخ به سوال قاضی مبنی بر اینکه 445میلیون 
یورو از طرف بانک )پ( به دستور شما به رضا ضراب پرداخت شد 
و وی 12میلیون یورو کارمزد برمی دارد تصریح کرد: بانک )م( پول 
را به حساب بانک )پ( واریز کرد، بانک)پ( در هالک بانک ترکیه 
می خواست پرداخت کند که یک کارمزد بانک )پ( و یک کارمزد 
هالک بانک می گرفت، رضا ضراب کارمزدی نمی گرفت، 12میلیون 

یورو که کارمزد نمی شود.
زنجانی گفت: صحبتهای نماینده دادستان صحیح نیست ایشان 
اعتراض دارند که من چرا به برخی یورو، ریال و یا وون داده ام که 

من به دستور شرکت اچ کی این کار را کرده ام.
زنجانی پولی كه باید صرف پرداخت پیمانكاران می شد

 در مصارف شخصی هزینه كرد
پس از صحبتهای متهم نفتی وکیل شرکت HK در پاسخ گفت: 
گاهی نمی شود انسان صبر کند و در مقابل دروغ های زنجانی 
سکوت کند. در پاسخ به این سوال که مسئولین کشور چرا این 
تصمیم را گرفتند باید بگویم پیمانکاران نفتی ما مشکل نقدینگی 
یورو و ریال داشتند، مشکل نظام بعد از تحریم آمریکا تبدیل پول 

های کشور به یورو و ریال بود. 
وی ادامه داد: زنجانی آمد و مسئولین ما را فریب داد و گفت من 
بانکی به اسم FIIB دارم و می توانم مطالبات پیمانکاران را به یورو 
و ریال بدهم. اما همان طور که نماینده دادستان بیان کردند طبق 
گزارش وزارت اطلاعات وی به تعهداتش عمل نکرده است و اصل 
پولی که بابت پرداخت به پیمانکاران بود متاسفانه صرف مصارف 

شخصی شده است.
وکیل شرکت HK افزود: بیش از 5 ماه از زمانی که پول واریز 
شد شرکت HK دستورات پرداخت پیمانکاران را داد که زنجانی 
5 ماه به بهانه تحریم تعلل کرد بنابر این هیچ پیمانکاری پولی به 

یورو نگرفته است.
زنجانی: آقایان یک میلیارد و 4۲7 میلیون یورو 

را یكجا به من ندادند
متهم نفتی در پاسخ به وکیل شرکت HK گفت: شما یک 
میلیارد و 42۷ میلیون را یکجا به من ندادید و پرینت آن موجود 
است با این حال معتقدید که من فریبتان دادم، آخرین پرداختی 

شما 500 میلیون یورو بود که آن هم یک ماه به تحریم مانده بود.
بابک زنجانی در پاسخ به نماینده دادستان مبنی بر اینکه شما 
درطول ۷  جلسه دادگاه همه را نادان  جلوه داده اید، گفت: شلوغش 
نکنید شما به من می گویید پول را در داخل ایران داده ام، شما 

تفاوت پول ایران و خارج را نمی دانید.

ماجرای خرید 1500كیلو طلا از آفریقای جنوبی
بابک زنجانی در پاسخ به سوال قاضی مبنی بر اینکه شما 1500 
کیلو طلا از آفریقای جنوبی خریداری کرده اید این طلاها کجاست؟ 
و آقای )الف( کیست؟ گفت: آقای )الف( و )م( کلاهبرداری است که 

به دلیل شکایت من بازداشت شدند.
وی ادامه داد: این آقایان اعلام کرده اند که درآفریقا طلا داریم و 
ما گفتیم که بیایید قراردادی بنویسید و طلاها را به ما واگذار کنید 
که طی آن )الف( 5 میلیون دلار پیش پرداخت گرفت تا طلاها را 
بفرستد و من هم هواپیمایی را از ترکیه هماهنگ کردم تا بروند 

طلاها را بارگیری کنند.
متهم نفتی تصریح کرد: ما یک میلیون دلار بدون هیچ مدرکی 
برای هزینه های گمرکی پرداخت کردیم و زمانی که هواپیما در 
استانبول به زمین نشست آقایان )الف( و )م( اطلاعاتی به پلیس 

استانبول دادند مبنی بر اینکه محموله قاچاق وارد شده است. 
زنجانی ادامه داد: پلیس استانبول هواپیما را مهر و موم کرد و از 
ما مدارک خواست و ما مدارک را به گمرک استانبول بردیم اما اصل 
مدارک را می خواستند که )الف( و )م( از ما تقاضای 5 میلیون دلار 

کردند تا اصل مدارک را بدهند.
وی گفت: ما در مجموع 12 میلیون دلار به آنها پرداخت کردیم 
درمدارک نوشته بود که اینها مصنوعی است برای اینکه گمرک 
کمتری بگیرند درنتیجه بار از آنجا به دوبی رفت و درهنگام ترخیص 
بارها دیده شد که روی شمش ها سرب و اکلیل پاشیده شده بود و 
زمانی که گروه آنها را در آفریقا بازداشت کردند ما نیز شکایتی تنظیم 
کردیم واز کل مبلغ 12 میلیون دلاری که داده بودیم 4 میلیون دلار 

به ما دادند و بقیه راهم بدهکارند.
هشدار قاضی صلواتی نسبت

 به تسویه حساب زنجانی با وزارت نفت
قاضی صلواتی گفت: قبل از صدور حکم دادگاه نسبت به تسویه 
حساب با وزارت نفت جمهوری اسلامی ایران اقدام کنید و به وکلای 
خود در خارج و داخل  کشور گزارش دهید که نسبت به این  مسئله 

اقدام کنند.
هیچ بانكی جز بانک تجارت از من مطالبه ندارد

زنجانی درارتباط با موضوع آیبان گفت: بنده حوالجات بانکهای 
ذکر شده را انجام دادم و هیچ بانکی جز بانک )ت( از من مطالبه 
ندارد. این بانک اعلام کرده که من 8.5 میلیون یورو بدهکارم این 
درحالی است که 20 میلیون یورو از حساب اینجانب را در شعبه 
چهارراه ولیعصر مسدود کرده است که درنتیجه با هم بی حساب 
می شویم. متهم نفتی افزود: من عین 1.5 میلیارد یورو را برای بانکها 
از محل دریافت وجه آنها در کشور سرمایه گذاری کردم و هیچ 

بدهی از این بابت به کسی ندارم.
 زنجانی درباره اینکه گفته شده مجوز لازم را از بانک مرکزی 
نداشته است، گفت: وقتی من در خارج از کشور در بانکها پول 
دریافت و درخارج از کشور به آنها پرداخت می کنم از وسیله ای به 
نام آیبان استفاده می کنم و این ربطی به مجوز بانک مرکزی ندارد 

و یک دخالت بی جا است.
متهم نفتی در خصوص اینکه در کیفرخواست آمده که پیامها 
جعلی است ، گفت: صادرکننده پیام شرکت SCT bankers و 
گیرنده بانک مالزی است که هر دو مربوط به بنده است آیا پیامی 
که خودم به شرکتم می زنم ساختگی و جعل است. من یک شرکت 
خصوصی هستم آیین نامه خودم را دارم من چه مصوبه صادر کنم 
و چه بنویسم، این مصوبه از نظر خود من صحیح است، من دولتی 

نیستم که سازمان بازرسی بخواهد نظارت کند.
وی ادامه داد: شاید من می خواستم در پیامم گل و بلبل بکشم. 
شما نمی توانید برای من تعیین کنید که چگونه با مجموعه خودم 
ارتباط پیدا کنم. شما این فرض را بگذارید که همه اینها ساختگی 
است اما مدارک آن را نشان دهید تا معلوم شود من سوء استفاده 

کردم.
زنجانی: از پیام داخلی كسی مطلع نیست

 زنجانی ادامه داد: مطلبی وجود دارد که کارشناسان از آن 

اطلاعی ندارند و آن اینکه شرکت sct bankers همانند نرم افزار 
افزار ارسال پیام  از آقای )م( خواست یک نرم  شرکت آی وان 
بنویسد، دستگاه های نظارتی گفتند که سرور سامانه را در اختیار 
)م( قرار نده به همین دلیل سرور در کنت الکترونیک نصب شد و 
یک دستگاه در بانک )م( نصب شد که معاون ارزی این بانک خانم 
 ، sct bankers ک( آن را راه اندازی کرد. همچنین یک دستگاه در(

کنت و بانک روسیه نصب شد.
وی افزود: بسیاری از این پیام ها در این قالب ارسال شده است 
و آقایان فکر می کنند پیام ها ساختگی است در حالی که این پیام 
ها داخلی بودند واز پیام داخلی کسی مطلع نیست و فقط کپی این 

پیام ها نزد شرکت sct bankers بود.
HK زنجانی تصریح کرد: کارشناس بانک مرکزی به شرکت

خط می دادند که در متن HK ضرر و زیان دیده شده است اما باید 
بگویم گشایش اعتباری که تاریخ انقضای آن تمام شده است نمی 

تواند جنبه خصوصی خسارت گرفتن را داشته باشد.
متهم نتفی ادامه داد: نماینده دادستان گفتند که من شرکت 
های خارج از کشور ثبت کردم و پول را حواله می کردم که باید 
بگویم که  اگر بانکها پولهایشان قابل انتقال بود خودشان آن را انتقال 
می دادند لذا این تصور شما اشتباه است چرا که اگر این انتقال 

ممکن بود چه نیازی بود به من پول بدهند تا حواله کنم.
زنجانی گفت: طرف بانک )م( و )ت( بانک مالزی است از طرفی 
کشور مالزی دادستان دارد  و می تواند در صورت جعلی بودن پیام 
ها و تخلفات آنرا بررسی کند شما چه کار دارید من در آن کشور چه 
کردم؟ وی  در پاسخ به سوال نماینده دادستان مبنی بر اینکه پول 
فارکس قابل برداشت است یا خیر؟ تصریح کرد: قابل برداشت نیست 
قابل انتقال است، پول فارکس قابل حواله کردن به مردم نیست، 
وجه قابل انتقال به حساب جاری نیست و شما بدون اینکه توجه 
کنید مطالبی را می سازید که ظاهراَ واقعیت دارد اما صحیح نیست.

زنجانی گفت: شما وجه من را با بودجه تاجیکستان مقایسه می 
کنید در صورتی که شرکت HK معادل 1.4 دهم میلیارد بدون هیچ 
سندی به حساب بانک مالزی واریز کرده است، شما معتقدید پیام 
ها جعلی است و کسی که پیام ها را جعل کرده اعتراف کرده است 
اما آن شخص جز کار تایپ کار دیگری بلد نیست. این اشخاص 
اطلاعاتی از ذات پیام ندارند فقط بعضاَ کپی تلکس که به تهران 

ارسال می شد را یادداشت می کردند.
متهم نفتی گفت: من هم می توانم پاور پوینت هایی را آماده کنم 
و ارائه دهم اما باید سند درست وجود داشته باشد آیا من می توانم 
پول خلق کنم در این صورت باید بگویم من می توانم 5 میلیارد یورو 

خلق پول کنم، 8 میلیارد یورو پیشکشتان باشد.
تكذیب حكم محكومیت 1 میلیاردی بانک )م(

وکیل بانک )م( بعد از اعلام تنفس در خصوص حکم محکومیت 
1 میلیاردی بانک )م( از سوی بابک زنجانی گفت: فکسی به بانک 
رسیده که آن را قرائت می کنم. در این فکس آمده که در صورتی 
که ظرف 14 روز از تاریخ این نامه شفاف سازی از سوی بانک )م( 
صورت نگیرد گزینه ای جز ارسال این گزارش به مالزی وجود ندارد 
بنابر این مشاهده می شود که این حکم محکومیت نیست و حتی 

اظهار نظر هم تلقی نمی شود. 
وکیل مدافع متهم نفتی پیش از آغاز دفاعیات گفت: از حسن 
تدبیر و سعه صدر و حوصله دادگاه بخصوص ریاست آن که با درایت 
و رعایت قانون و  حفظ حقوق اصحاب دعوا جلسات دادگاه را 

مدیریت کردند تشکر و قدردانی می کنم.
 وی ادامه داد: حفظ حقوق دفاعی موکل من به عنوان متهم 
دراین دادگاه از این حیث اهمیت زیادی دارد که طرف مقابل دولت 
و طرف قدرت است و متهم شهروند است، از تصمیم دادگاه مبنی بر 
علنی برگزار شدن آن بنا به خواست موکل و بنده تشکر می کنم چرا 

که این امر نشان از اقتدار و صلابت دستگاه قضایی است.
کوهپایه زاده تصریح کرد: خواهشی که از اصحاب رسانه دارم این 
است که همان طور که مطالب مندرج در کیفرخواست و شکایت 
وکلا را منتقل کردید با همان کمیت و کیفیت مطالب و دفاعیات را 

به افکار عمومی برسانید.

وکیل متهم نفتی ادامه داد: فرمایشات آیت الله آملی لاریجانی 
در ارتباط با این پرونده و تاکید بر استقلال دستگاه قضا و عدم تاثیر 
پذیری از هیجانات و رسیدگی بر اساس موازین قانونی و مستندات 

مایه دلگرمی کسانی است که دل در گروی عدالت دارند.
وی افزود: بنده به عنوان وکیل بعد از جو سنگین سیاسی و 
هیاهوی رسانه ای به استقلال و حق طلبی دستگاه قضا امید دارم و 
از زحمات بازپرس پرونده، دادستان تهران، وزارت اطلاعات و سپاه 
و دادسرا و همه دست اندرکارانی که در تهیه 209جلد پرونده نقش 

داشتند تشکر می کنم.
کوهپایه زاده خطاب به قاضی گفت: اصولات کیفر خواست 
ماحصل تلاش و کوشش انسانی دست اندرکاران امر در مرحله 
دادسرا و نتیجه استنباط و استدلال باتوجه داده های در اختیار 
است، این کوشش و تلاش در جهت کسب حقیقت مصون از خطا 
و نقصان نیست به ویژه آنکه در مرحله تحقیقات وکیل متهم حضور 

موثر ندارد.
با محتویان یکسان ممکن است  ادامه داد: یک پرونده  وی 
برداشتهای قضایی متفاوتی داشته باشد، ممکن است در پرونده 
بازپرس عقیده بر مجرمیت داشته باشد؛ اما بازپرس دیگر اعلام برائت 
کند و این امر مقتضای تفاوت برداشتها و استنباط های قضایی و 
انسانی است اما فصل الخطاب همه ما قانون است و اتخاذ تصمیم 

با دادگاه است.
کوهپایه زاده در ادامه گفت: دفاعیات من در سه بخش ایرادات 
شکلی کیفرخواست، دفاع ماهوی و ظرف زمانی بزه های مورد ادعا 
و سپس اتهامات جعل، پولشویی، ادعای تشکیل گروه و جرائم از 
طریق سازمان یافته، اخلال در نظام اقتصادی کشور و افساد فی 

الارض است.
وکیل متهم نفتی در ارتباط با ایرادات شکلی کیفرخواست مدعی 
شد: عنصر قانونی اولین بزه انتسابی، اخلال در نظام اقتصادی کشور 
با تشکیل شبکه سازمان یافته برای جعل و پولشویی و استفاده 
از سند مجعول و ضربه به نظام جمهوری اسلامی ایران است که 
ماده 1و2 قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی مواردی که به 

عنوان جرم اقتصادی تلقی می شود را تصریح کرده است.
وی تصریح کرد: اما مستند بزه انتسابی به موکل بنده بند الف 
و ج ماده یک قانون اخیر الذکر است، ایراد وارده به کیفرخواست 
تنظیمی این است که اولین جرم متهم را اخلال در نظام اقتصادی 
کشور از طریق جعل و پولشویی عنوان کرده است، چرا که در 
مجموعه 209 جلد پرونده هیچگاه به صورت واضح ومشخص بند 
الف وج قانون مورد اشاره مورد سوال قرار نگرفته است تا موکل من 

با اطلاع از قانون امکان پاسخ و دفاع داشته باشد.
کوهپایه زاده به ماده 195 قانون آیین دادرسی کیفری اشاره کرد 
و مدعی شد: بازپرس پیش از شروع تحقیق به متهم اعلام می کند 
که مراقب اظهارات خود باشد و سپس موضوع اتهام را به وی تفهیم 
می کند لذا انتظار می رود در تفهیم اتهام مهمترین جرم انتسابی به 

موکل خارج از نص قانونی عمل نکند.
وی بیان کرد: هرچند به مواد قانونی در کیفرخواست صادره 
استناد شده است لیکن در بیان اولین انتساب قانونی به موکل، 
ماده قانونی جدید به مجموعه قوانین جزایی و کیفری وارد شده 
است و در اولین اتهام مندرج در کیفرخواست تاکید و استفاده از 
اصطلاحاتی همچون علم به موثر بودن اقدامات در مقابله با نظام 
ماده یک و دو قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی کشور بیان 

می دارد که این موارد به موکل تفهیم نشده است.
وکیل مدافع متهم نفتی اظهار کرد: تردید ندارم که بازپرس 
پرونده بیشترین زحمت را در این پرونده متحمل شده است، 
بازپرس باید در مرحله تحقیقات خطاب به موکل اعلام می کرد 
که شما متهم به اخلال در نظام اقتصادی هستید و باید ماده قانونی 

قرائت و به متهم تفهیم می شد.
های  بزه  وقوع  کیفرخواست صادره  در  زاده گفت:  کوهپایه 
منتسب به موکل سال 85 به بعد اعلام شده است، اساسا همکاری 
6ماهه موکل من با شرکت نفت مربوط به سال 91 است اما چرا در 

کیفرخواست وقوع جرائم سال 85 ذکر شده است.
وی مدعی شد : با توجه به مصادره اموال متهم به طور دقیق باید 
مشخص گردد که هر یک ازجرائم ادعایی در چه زمانی ارتکاب یافته 

است و این ارتکاب مستند به کدام دلیل است.
وکیل متهم نفتی در خصوص مکان وقوع بزه گفت: مکان وقوع 
بزه های انتسابی در کیفرخواست ایران، مالزی،ترکیه و تاجیکستان 
اعلام شده است در صورتی که به صورت مشخص معلوم نیست 
که کدام فعل مجرمانه مستند به کدام دلیل به تفکیک به وقوع 

پیوسته است.
کوهپایه زاده در ارتباط با دلایل اتهامی که در کیفرخواست آمده 
مدعی شد: اولین دلیلی که در کیفرخواست آمده جعل اسناد هویتی 
و استفاده از آن، جعل مفاد و مندرجات شناسنامه، افتتاح حسابهای 
مختلف و دریافت تسهیلات متعدد از بانکها است و در کیفرخواست 
آمده که زنجانی 24 فقره سوئفیت های مربوطه را جعل کرده است 

و معلوم نیست چرا از جعل شناسنامه نام برده شده است.
وی ادامه داد: حتی با فرض صحت این ادعا، موکل با تغییر در 
مندرجات کپی شناسنامه موفق به اخذ دسته چک و کپی حساب 
شده است که این عمل در تاریخ 6آبان 81 انجام شده است اما جعل 
شناسنامه در 10سال گذشته چه ارتباطی با موضوع مورد رسیدگی 
دارد، هیچ ارتباط قانونی و منطقی بین جعل اسناد هویتی با جرائم 
انتسابی به موکل وجود ندارد و لذا کیفرخواست صادره از این حیث 

مخدوش و قابل ایراد است.
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چندان به خداوند امیدوار باش كه ]این امید[ تو 
را به نافرمانىِ او نكشاندَ، و چندان از او بیم دار 

كه ]این بیم[ تو را از رحمت او نومید نسازد.

سه شنبه - سوم آذرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3875 روزنامه

در نظر دارد تعداد 5 دستگاه خودرو قابل شماره گذاری خود را 
به شرح ذیل از طریق مزایده به فروش برساند:

ضمناً اوراق و شرایط شركت در مزایده هنگام بازدید به متقاضیان ارائه 

میگردد.

زمان بازدید:

 از روز شنبه 94/9/14 لغایت چهارشنبه 94/9/18 از ساعت 9 الی 11 

صبح .

مکان بازدید: 

قم، خیابان امیر كبیر )جاده اراک( ، جنب سیلو، پاركینگ انبار مركزی 

استانداری . تلفن تماس جهت اطلاعات 37117338 ، واحد موتوری 

استانداری.

استـانداری قـم

اداره کل اداری مالی

آگهی مزایده )نوبت اول( اخبار
مدیركل حفاظت محیط زیست  استان قم مطرح كرد :

ضرورت استقرار و راه اندازی
 صنایع پاک در استان قم

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: امروز همه باید به دنبال 
جذب سرمایه گذاری و راه اندازی صنایع پاک و با حداقل آلایندگی در 

استان باشیم. 
سید رحمان دانیالی با اشاره به ضرورت استقرار و راه اندازی صنایع پاک و 
با حداقل آلایندگی در استان، خاطرنشان کرد: باید بجای پیگیری صنایعی که 
بیش از اشتغال زایی، آشغال زایی و ایجاد آلودگی در پی دارند، به دنبال توسعه 
سبز و پایدار بود. وی با بیان اینکه در گذشته صنایع آلاینده بسیاری که در 
استان های دیگر اجازه استقرار نداشتند، در پیرامون شهر مقدس قم شکل 
گرفته اند، اظهار کرد: امیدواریم همه مردم و مسوولان در راستای حفظ و 
حراست از محیط زیست که یک رابطه مستقیم با سلامت جامعه و فرزندانمان 

دارد، همدل و هماهنگ و متعهد باشند. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خواستار حمایت همه جانبه 
دستگاه های اجرایی از اهداف و برنامه های زیست محیطی در استان شد و 
گفت: در جهت برخورد و مقابله با متخلفان زیست محیطی و صنایع آلاینده، 
پایش های منظم و مستمر گاها به صورت مشترک با دیگر نهادهای مرتبط، 
در سطح استان انجام می شود. وی در پایان با اشاره به اهمیت توجه به مسایل 
زیست محیطی در بخش ها و روستاهای استان، تصریح کرد: امیدواریم با 
همکاری و هماهنگی شوراهای اسلامی شهر و روستا و بخشداری ها بتوان دفاتر 
نمایندگی حفاظت محیط زیست را در همه بخش های استان راه اندازی کرد.

با همكاری آبفا و آموزش و پرورش برگزار شد ؛

چهارمین جشنواره سراسری
 فراگیری نخستین واژه در قم 

ویژه  »آب«  واژه  نخستین  فراگیری  سراسری  جشنواره  چهارمین 
دانش آموزان پایه اول ابتدایی در دبستان های قم برگزار شد.

با هدف  واژه »آب«  فراگیری نخستین  چهارمین جشنواره سراسری 
تبیین اهمیت و جایگاه آب با حضور جمعی از مدیران آموزش و پرورش و 
شرکت آب و فاضلاب استان در 5 دبستان قم برگزار شد. مدیر روابط عمومی 
و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان در حاشیه این جشنواره با 
بیان اینکه هرساله این جشنواره در آبان ماه در سراسر کشور برگزار می شود، 
گفت: هدف اصلی از برگزاری جشنواره فراگیری نخستین واژه»آب«، آشنا 
کردن دانش آموزان با اهمیت و جایگاه این مایع حیاتی است. وی با اشاره 
به اینکه با توجه به اینکه دانش آموزان نخستین واژه ای را که در پایه اول 
ابتدایی می آموزند واژه »آب« است، اظهار داشت: در همین راستا شرکت آب 
و فاضلاب با همکاری آموزش و پرورش هر ساله در آبان ماه اقدام به برگزاری 
جشنواره فراگیری نخستین واژه می کند تا دانش آموزان در کنار یادگیری واژه 

»آب« از همین سنین با نقش حیاتی آب در زندگی انسان نیز آشنا شوند.
محمد کربلایی ابراهیمی ابراز داشت: در این جشنواره هنرمندان صدا و 
سیما با اجرای نمایش عروسکی، با زبان کودکانه روش های غلط استفاده از 
آب را متذکر شده و به جای آن راه های استفاده صحیح از آب را بازگو کردند.

وی با اشاره به وضعیت بحرانی منابع آبی خاطرنشان کرد: هدف ما این 
است با ارائه آموزش های لازم به دانش آموزان، نسلی صرفه جو تربیت کنیم تا 

در آینده کمتر شاهد استفاده بی رویه و سخاوتمندانه از آب باشیم.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم در 
پایان یادآور شد: برنامه های ترویجی و فرهنگی شرکت آب و فاضلاب هر ساله 
در ایام تحصیلی با هدف ترویج فرهنگ صرفه جویی در مصرف و استفاده بهینه 

از آب در بین دانش آموزان در مدارس ابتدایی به اجرا در می آید.

استعفای کوچک زاده به خاطر سیب زمینی
گفته می شود: مهدی کوچک زاده نماینده مردم تهران در نشست علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی، در اخطار قانون اساسی، گفت: از روز گذشته بارها نوبت اخطارم نفراول بود اما متأسفانه چه در اول 
و چه در آخر جلسه توجه نشد، در فارس می خواهند سیب زمینی ها را زیر خاک کنند. علی لاریجانی در 
پاسخ به اخطار کوچک زاده گفت: شما باید اخطار را در موضوع بحث مطرح کنید نه اینکه راجع به موضوع 
دیگر صحبت کنید، در حال حاضر ما در خصوص موضوع بیمه بحث می کنیم اما اخطار شما در رابطه با 
موضوع دیگری است، اگر موضوع دیگری می خواهید مطرح کنید وقت بگیرید و بیان کنید. رئیس مجلس 
شورای اسلامی خطاب به کوچک زاده ادامه داد: اگر کسی خلاف عمل می کند شما که نباید خلاف 
کنید، اخطاری شما مطرح کردید در موضوع نیست به دلیل اینکه باید اخطار در موضوع دستورجلسه 
عنوان شود. براساس این گزارش کوچک زاده بعد از وارد ندانستن اخطار خود از سوی رئیس مجلس با 
وجود اینکه میکروفن خاموش شده بود همچنان صحبت هایی با صدای بلند در صحن انجام می داد که 
بار دیگر رئیس مجلس بیان کرد: اخطار شما وارد نیست به دلیل اینکه باید در موقع خود اخطار بیان شود 
بنابراین باید نظم جلسه را رعایت کنید. همچنین در این لحظه کوچک زاده گفت: من استعفا می دهم که 
رئیس مجلس در پاسخ عنوان کرد نظم جلسه باید رعایت شود و اگرمی خواهید  استعفا بدهید این کار 
را انجام دهید کسی نگرانی ندارد، استعفای شما مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت اما این را بدانید که در 
این موضوع نمی شود تهدید کرد، به دلیل اینکه شما اخطار می دهید و وقتی که اخطار شما وارد نیست 
عنوان می کنید استعفا می دهم بنابراین استعفای خود را می توانید بدهی. در فاصله صحبت های لاریجانی 
مهدی کوچک زاده در جایگاه هیأت رئیسه حضور یافت و چند بار روی میز لاریجانی کوبید و گفت: آقای 

لاریجانی، این اسلام نیست.

تذکر علی مطهری به وزرای اطلاعات و دادگستری
گفته می شود: علی مطهری نماینده تهران در تذکری به وزرای دادگستری و اطلاعات خواستار 

توضیح علت بازداشت برخی خبرنگاران توسط اطلاعات شده است.

ثبت نام 17 هزار دانشجوی افغان در دانشگاه های ایران 
گفته می شود: حسین سالار آملی قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل گفت:دهها هزار نفر از اتباع 
افغانستان در سه دهه گذشته از دانشگاه های ایران فارغ التحصیل شده اند و اکنون نیز 1۷ هزار دانشجوی 

افغان ثبت نام کرده اند.

وجود 400 میلیون حساب بانکی در کشور 
گفته می شود: مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی از وجود بیش از 400 میلیون حساب بانکی 
خبر داد و گفت: به ازای هر ایرانی حدود 5 حساب بانکی وجود دارد که رایگان بودن افتتاح و نگهداری 
حساب بانکی در کشور دلیل تعدد آن است. داوود محمدبیگی با تاکید بر اینکه افتتاح حساب در بانک های 
داخلی هیچ هزینه ای را برای مشتریان ندارد، افزود: اگر قرار باشد که مشتری برای نگهداری حساب خود 

پولی را بپردازد یقینا مشتریان بی دلیل حسابی را باز نخواهد کرد.

وقایع اتفاقیه امروز  منتشر می شود
 گفته می شود: سردبیر روزنامه وقایع اتفاقیه گفت: روزنامه وقایع اتفاقیه با مدیرمسئولی صادق خرازی 
از امروز در دکه های مطبوعاتی در دسترس علاقمندان است.سید شهاب الدین طباطبایی اظهار داشت: 
روزنامه وقایع اتفاقیه از امروز سه شنبه در دکه های مطبوعاتی در دسترس علاقمندان است.وی افزود: 
بهره گیری روزافزون مردم از اخبار و مطالب منتشر شده در سایت ها، پایگاه های خبری و نیز شبکه های 
اجتماعی، سبب شده بخش بزرگی از جامعه جلوتر از روزنامه ها حرکت کنند، بنابراین ضروی است برای 

آگاهی بخشی شیوه های متفاوتی اتخاذ شود.

احداث کارخانه مشروبات الکلی درحاشیه مرز ایران
گفته می شود:  معاون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکه برخی از برندهای تولید مشروبات 
الکلی، اقدام به احداث کارخانجات تولید مشروبات الکلی در مجاورت مرز ایران کرده اند، گفت: اگرچه 
نمی توان گفت تمام محصولات تولیدی این کارخانجات وارد ایران می شود ولی بدون شک، بخش عمده ای 
از مشروبات تولیدی این کارخانجات وارد ایران می شود.علیرضا گلستانی افزود: تحقیقات ما نشان می دهد 
که این کارخانجات در گذشته وجود نداشته اند و به تازگی احداث شده اند.معاون برنامه ریزی ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز گفت: متاسفانه ما شاهد هستیم که فاصله زمانی تولید مشروبات این کارخانجات تا زمان 

کشف آن ها در برخی از استان های کشور در حدود 10 روز و یا کمتر از آن است.

هر ایرانی سالی 10 بار به پزشک می رود
گفته می شود:  یکی از اعضای هیات مدیره انجمن داروسازان کشور  گفت: سال گذشته مردم کشور 
ما 680 میلیون بار به پزشک مراجعه کردند؛ یعنی به طور میانگین هر ایرانی 10 بار به پزشک مراجعه کرده 
است. وی ادامه داد ایران سه برابر دیگر کشورهای دنیا مصرف خودسرانه دارو دارد و این در حالی است که 

مهم ترین علت مسمومیت های دارویی، خود درمانی است.

آخوندی: مسکن مهر طرح »شهر برانداز« بود 
گفته می شود:  وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه درمسکن مهر، مسکن به عنوان کالایی بود که 
انسان در آن انبار می شد، گفت: عده ای دنبال این هستند که طرح های خانه برانداز و شهر برانداز مانند 
مسکن مهر را اجرایی کنند. عباس آخوندی افزود: شهرفروشی و تراکم فروشی از سوی شهرداری ها نمونه 
دیگری از مشکلات بخش مسکن است که می بینیم تهران را به کارگاه بی پایان و بی هدف ساخت و ساز 
تبدیل کرد.آخوندی این موضوع را منجر به سوداگرایی محض دانست و اظهار داشت: نمی دانیم این حجم 

از ساخت و ساز چه میزان رفاه را برای مردم به دنبال خواهد داشت.

معاون مركز مدیریت حوادث و فوریت های پزشكی قم خبرداد:

انتقال هفت مصدوم بدحال به بیمارستان توسط بالگرد
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: بالگرد اورژانس قم در دو پرواز جداگانه، 

هفت مصدوم بدحال دو حادثه را به بیمارستان شهید بهشتی قم منتقل کرد.
مهدی فراهانی افزود: حدود ساعت 9 صبح روز یکشنبه، دو تن آقا، 32 و 33 ساله بر اثر سقوط از 

ارتفاع در شهرک صنعتی سلفچگان دچار آسیب های متعدد و شکستگی در اندام های مختلف شدند.
وی اضافه کرد: با توجه به وخامت حال مصدومان، بالگرد اورژانس در یکصد و شصتمین پرواز خود، 

مجروحان حادثه را به بیمارستان شهید بهشتی منتقل کرد.
وی همچنین به حادثه برخورد دو خودرو سمند و پژو اشاره و بیان کرد: این حادثه که حدود ساعت 

15 عصر دیروز در محور قم - راهجرد مقابل امامزاده جعفر رخ داد، باعث مصدوم شدن پنج تن شد.
فراهانی ادامه داد: با ارزیابی وضعیت مجروحان حادثه بر اساس گزارش رسیده از کارشناسان اورژانس 
زمینی، بالگرد اورژانس در یکصد و شصت و یکمین پرواز خود، پنج مجروح این حادثه شامل آقایان 49 و 
۷5 ساله و خانم ها 40، 49 و 62 ساله را به بیمارستان شهید بهشتی انتقال داد. بالگرد اورژانس قم تاکنون 
با انجام 161 پرواز، 368 مصدوم و بیمار را به مراکز درمانی منتقل کرده است. وی در ادامه گفت: ساعت 
14:15 روز 30 آبان ماه نیز در حادثه برخورد شدید یک دستگاه موتور سیکلت با خودرو، سه نفر به شدت 

مجروح شدند که با سه دستگاه آمبولانس به مراکز درمانی منتقل شدند.

مسئول روابط عمومی مركز مدیریت حوادث و فوریت های پزشكی قم:

گاز منواكسیدكربن در قم باز هم قربانی گرفت
مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: مسمومیت با گاز 

منواکسیدکربن سومین قربانی را در این استان به کام مرگ کشید.
مهدی جمشیدی افزود: این حادثه ساعت 21:10 یکشنبه شب گذشته رخ داد که بر اثر آن یک آقا 30 
ساله جان خود را از دست داد. وی گفت: در حادثه دیگری که ساعت 5:30 صبح دیروز رخ داد، سه تن بر 
اثر استنشاق منواکسید کربن در جاده قم - گرمسار مسموم شدند. وی، تولید گاز منواکسیدکربن ناشی از 
سوخت ذغال چوب را عامل کاهش هوشیاری این سه تن عنوان کرد و افزود: این سه تن توسط آمبولانس 
به مراکز درمانی قم منتقل شدند. به گفته جمشیدی، جمعه شب گذشته 29 آبان ماه نیز یک خانواده چهار 
نفره بر اثر استنشاق گاز منواکسیدکربن در این استان دچار مسمومیت شدند. وی نقص بخاری را عامل 
این حادثه عنوان و اضافه کرد: هر چهار تن این خانواده به علت کاهش سطح هوشیاری به مرکز درمانی 
قم منتقل شدند. وی از شهروندان درخواست کرد: با توجه به سردشدن هوا، در نصب صحیح بخاری دقت 

لازم داشته باشند و مبادی ورودی و خروجی لوله بخاری و دودکش را بررسی کنند.
مسئول روابط عمومی اورژانس قم تاکید کرد: استفاده از بخاری های بدون دودکش تنها در محیط 
هایی که دارای تهویه و جریان مناسب هوا می باشد، مجاز است. وی سردرد، سرگیجه، تهوع، استفراغ، 
کاهش سطح هوشیاری، تاری دید، فلج شدن عضلات از جمله عضلات تنفسی را از علائم مسمومیت 
با گاز منواکسیدکربن عنوان کرد و افزود: در صورت مواجه شدن با فرد مسموم، نخستین و مهم ترین 
اقدام رساندن اکسیژن )هوای تازه( به مصدوم و تماس با اورژانس 115 است که باز کردن پنجره اتاق یا 
خارج کردن فرد از آن محیط موثرترین اقدام جهت بهبود حال فرد مسموم است.  وی در پایان گفت: از 
ابتدای آغاز فصل سرما تاکنون، استنشاق گاز منواکسیدکربن باعث فوت سه تن و مسمومیت 1۷ تن در 

استان قم شده است.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم خبر داد:

سقوط جرثقیل در پروژه تقاطع غیرهمسطح عمار یاسر
مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم از سقوط جرثقیل در محل پروژه تقاطع غیرهمسطح 

عمار یاسر در قم خبر داد.

عباس جعفری گفت: ساعت 9 و 3۷ دقیقه صبح روزدوشنبه حادثه سقوط جرثقیل بر روی راننده در 
روی پل در حال ساخت تقاطع عمار یاسر و 15 خرداد به آتش نشانی قم گزارش داده شد.

وی افزود: با توجه به ترافیک سنگین منطقه عوامل آتش نشانی ساعت 9 و 40 دقیقه، سه دقیقه پس از 
اعلام حادثه به محل سقوط رسیده و با تلاش و با استفاده از لوازم نجات فرد محبوس خارج شد. مدیر عامل 
سازمان آتش نشانی شهرداری قم ادامه داد: در این عملیات نیروهای آتش نشانی ضمن رعایت نکات ایمنی 
و با دقت بسیار توانستند راننده را سالم خارج کنند. گفتنی است عوامل اورژانس قم نیز از همان دقایق اولیه 

وقوع این حادثه در صحنه حضور داشتند و پس از رهاسازی مصدوم وی را به بیمارستان منتقل کردند.

نامحرمانه

حوادث

ایمان: صبح دیروز اولین نشست خبری نعمت الله عواطف 
رستمی سخنگوی شورای اسلامی شهر قم در حالی برگزار شد 
که قبل از آن دو جلسه شورا غیرعلنی شده بود و در این نشست 

مصوبات این دو جلسه تشریح شد.
نعمت الله عواطف رستمی در ابتدای سخنان خود به موضوع 
منوریل اشاره کرد و گفت: قرارداد این پروژه در سال 88 با طول 
6/2 کیلومتر از دپو تا مصلا با شرکت مپنا و با همکاری شرکت 

کیسون باقیمت مقطوع 118 میلیارد تومان منعقد شد.
وی افزود: در فرآیند اجرای عملیات منوریل، دو تغییر در این 
پروژه صورت گرفت، اولین تغییر در طول مسیر پروژه بود که 
600 متر به 6/2 کیلومتر اضافه شد و طول پروژه به 6/8 کیلومتر 

افزایش پیدا کرد.
وی ادامه داد: ایستگاه هایی که در پروژه تعریف شده بود نیز 
تقریباً 1000 مترمربع ازنظر مساحت افزایش پیدا کرد، از سوی 
دیگر افزایش قیمت ها و نبود منابع مالی کافی به همراه این 

تغییرات چالش هایی را در مسیر پروژه ایجاد کرد.
عواطف رستمی بیان داشت: همچنین در قرارداد اولیه تعداد 
واگن ها 50 عدد دیده شده بود که در تغییرات صورت گرفته این 

تعداد به 20 واگن رسید.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم افزود: مشکلات پیش آمده 
برای عبور منوریل از مقابل حرم نیز یکی دیگر از مواردی بود که 
باعث کندی پروژه شد و درمجموع این عوامل دست به دست هم 

دادند تا منوریل در موعد مقرر به نتیجه نرسد.
وی خاطرنشان کرد: شورای اسلامی شهر قم سال گذشته 
مصوبه ای را داشت که طی آن ادامه فعالیت منوریل یعنی از مصلا 
تا پردیسان را متوقف کرد و آن را منوط به راه اندازی فاز اول نمود.

عواطف رستمی افزود: با این مصوبه قرار بر این شد که شرکت 
مپنا و کیسون پروژه منوریل را تا مصلا به اتمام برسانند و در 
همین راستا بررسی کارشناسانه ای صورت گرفته تا مشکلات 

پیش روی پروژه مرتفع گردد.
وی با اشاره به اینکه در خصوص اجرای پروژه منوریل تا مصلا 
نیز سه گزینه مدنظر بود، گفت: گزینه اول تکمیل 6/8 کیلومتر از 
دپو تا مصلا بود که نیازمند 300 میلیارد تومان بودجه مالی علاوه 

بر 200 میلیاردی که تاکنون هزینه شده است، بود.
وی افزود: گزینه دوم تکمیل پروژه منوریل تا میدان مطهری 
بود، یعنی 4/۷ کیلومتر که اجرای آن نیز علاوه بر 200 میلیارد 
تومانی که تاکنون هزینه شده است، نیازمند 200 میلیارد تومان 
اعتبار دیگر است. عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: گزینه 
سومی که در پیش روی ما بود، تکمیل منوریل تا میدان مطهری 
با یکسری کاهش هایی ازنظر ایستگاه و واگن بود، بر همین اساس 
قرار شد واگن ها از 20 واگن به دو واگن تقلیل پیدا کند که برای 
این منظور 100 میلیارد تومان بودجه علاوه بر 200 میلیاردی که 

تاکنون هزینه شد، نیاز است.
مصوبات دو جلسه غیرعلنی شورا

وی در ادامه سخنان خود به دو جلسه غیرعلنی شورا نیز 
اشاره کرد و گفت: در دو جلسه گذشته که به صورت غیرعلنی 
برگزار شد، مباحث مربوط به منوریل به صورت دقیق و کارشناسی 
موردبحث و بررسی قرار گرفت. قرار بر این شد که از 100 میلیارد 
تومان بودجه موردنیاز منوریل برای تکمیل این پروژه تا میدان 
مطهری، 50 درصد را شهرداری پرداخت کند و مابقی را دولت، 
لذا در این جلسه مخالفان و موافقان نظرات خود را مطرح کردند و 

درنهایت این موضوع به تصویب رسید.
وی با اشاره به پیشرفت فیزیکی پروژه منوریل، خاطرنشان 
کرد: ایستگاه های منوریل تا مصلا ازنظر عملیات ساختمانی ۷5 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و همچنین بیش از 90 درصد 
تجهیزات موردنیاز نیز خریداری شده و از سوی دیگر 60 درصد 
بخش سیگنالینگ هم پیشرفت داشته و 40 درصد هم سفارش 

کالا انجام شده است.
و  موردنیاز خریداری  واگن  دو  داد:  ادامه  رستمی  عواطف 
در حال حاضر در شرکت مپنا وجود دارد و 80 درصد خطوط 

منوریل ازنظر پایه و ریل آماده است.
منوریل دهه فجر تست می شود

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم در ادامه سخنان خود با 
اشاره به اینکه منوریل در دهه فجر امسال تست می شود، گفت: با 
توجه به وضعیتی که منوریل دارد، قرار بر این شد که در دهه فجر 

به شرط اینکه موانع دیگری ایجاد نشود، دو واگن روی خط تست 
شود و 9 ماه هم فرصت دادیم که این پروژه به صورت اجرایی با 

سه ایستگاه در اختیار مردم قرار گیرد.
وی با طرح این سؤال که چرا شورای شهر درنهایت این 
تصمیم را گرفت؟ پاسخ داد: با توجه به مشکلاتی که در مسیر 
پروژه منوریل وجود دارد، شورا به این نتیجه رسید که در خصوص 
قسمت دوم منوریل که 18 کیلومتر است یک طرح مطالعاتی 
عمیق انجام دهد و از سوی دیگر بازخورد و بهره وری فاز اول را 

نیز ببینیم که ازنظر اصول حمل ونقل چه میزان بهره وری دارد.
منوریل از مصلا تا پردیسان مترو می شود

عواطف رستمی در ادامه سخنان خود گفت: احتمال دارد 
که ادامه مصلا تا پردیسان به صورت مترو اجرا شود که البته این 

موضوع هنوز قطعیت پیدا نکرده و در حد یک پیشنهاد است.
مترو با 3 ایستگاه به میدان مطهری می رسد

عضو شورای اسلامی شهر قم در بخش دیگری از سخنان 
خود به پروژه مترو نیز اشاره کرد و گفت: قرارداد این پروژه به 
مبلغ حدود 1000 میلیارد تومان فی مابین سازمان قطار شهری 
شهرداری و قرارگاه خاتم منعقد شد و کار اجرایی آن با شروع 
شورای چهارم استارت خورد، یعنی باروی کار آمدن این شورا 

دستگاه TBM شروع به کارکرد.
وی بیان داشت: مشکلاتی ازجمله کمبود نقدینگی و تأمین 
به موقع منابع مالی در مسیر پروژه به وجود آمد که باعث شد 
این پروژه با کندی پیش برود که در همین راستا در سال 93 
مجبور شدیم 50 میلیارد تومان تسهیلات بانکی با سود 30 درصد 
دریافت کنیم تا مترو تعطیل نشود، امسال نیز 330 میلیارد تومان 
اوراق مشارکت فروختیم که به صورت نقدی دریافت شده و در 
حساب سازمان قطار شهری شهرداری است، قرار شد حدود 250 
میلیارد تومان هم به صورت ملکی پرداخت شود که مجموع این 
مبالغ نزدیک به 550 میلیارد تومان خواهد شد که در حال حاضر 

مدیریت شهری برای پروژه مترو در نظر گرفته است.
عواطف رستمی اضافه کرد: البته پیگیری های هم برای گرفتن 
تسهیلاتی از صندوق توسعه ملی و همچنین در قالب فاینانس 
صورت گرفته که امیدواریم با نتیجه رسیدن این پیگیری ها، این 

مبلغ افزایش پیدا کند.
وی با اشاره به اینکه خط یک مترو از قلعه کامکار شروع و 
به مسجد مقدس جمکران ختم می شود، گفت: آن چیزی که 
مدیریت شهری به دنبال تحقق آن است، بهره برداری از منوریل 

در فاز اول از قلعه کامکار تا میدان مطهری است.
وی ادامه داد: در حال حاضر چیزی در حدود 5 کیلومتر 
تونلینگ مترو انجام شده و پروژه به سرعت در حال پیشرفت است، 
البته یک وقفه ای هم در پروژه ایجاد شد که به دلیل مشکلات 
مالی بود که بحمدالله این مشکل مرتفع و در حال حاضر پروژه با 

سرعت قابل قبولی در حال انجام است.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم بیان داشت: به امید خدا 
مترو در سال 95 تا میدان مطهری راه اندازی خواهد شد که این 

موضوع نیز منوط به این است که مشکل خاصی در مسیر پروژه 
ایجاد نشود، چراکه تملک ایستگاه های مترو نیز بر عهده شهرداری 
است و مطلع هستید که شهرداری با چه مشکلاتی در خصوص 

تملکات مواجه است.
وی تصریح کرد: با توجه به مشکلاتی که در مسیر تملکات 
وجود دارد و منابع مالی بسیار زیادی را می طلبد، ممکن است 
در تعداد ایستگاه ها یک تقلیلی داشته باشیم و 6 ایستگاه به 3 

ایستگاه کاهش پیدا کند.
پروژه میثم تا پایان سال راه اندازی می شود

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم در ادامه سخنان خود به 
پروژه میثم نیز اشاره کرد و گفت: پروژه میثم 30 درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد، ستون ها انجام شده و بخش دیواره هم یک بخشی 
اجرا گردیده و فقط عرشه پل باقی مانده است. اجرای این پروژه 
نیازمند مجوزی از سوی راه آهن است و شهرداری اعلام کرده که 

امسال پل میثم راه اندازی خواهد شد.
وی افزود: قرارداد این پروژه 9/5 میلیارد تومان بوده که ممکن 
است با توجه به افزایش قیمت ها و طولانی شدن پروژه تا 11 
میلیارد تومان هم برسد که 30 درصد قرارداد به صورت نقدی و 
۷0 درصد هم به صورت غیر نقدی پرداخت می شود و با اجرای 

این پل اتصال بین منطقه 3 و 6 شهرداری برقرار خواهد شد.
عواطف رستمی خاطرنشان کرد: وقتی یک پروژه چندین سال 
روی زمین می ماند و انجام نمی شود، ناراحتی هایی را برای اهالی 
ایجاد خواهد کرد، ضمن اینکه افرادی که بالاخره در کنار این پل 
کسب وکاری داشتند هم ناراضی هستند، ولی امیدواریم بتوانیم 

رضایت این افراد را نیز حاصل کنیم.
بهره برداری از تقاطع 15 خرداد تابستان 95

عضو شورای اسلامی شهر قم در بخش دیگری از سخنان خود 
به پروژه تقاطع غیر هم سطح 15 خرداد نیز اشاره کرد و گفت: 
قرارداد پروژه 15 خرداد به صورت صد در صد غیر نقدی بسته شده 
بود که متأسفانه پیمانکار نتوانست نقدینگی موردنیاز را تأمین کند.

وی افزود: 42 میلیارد این قرارداد فقط برای اجرای پل است 
و 43 میلیارد هم برای آزادسازی املاکی است که در پیرامون 
این پروژه قرار دارند و 4 میلیارد هم بابت جابجایی تأسیسات در 
نظر گرفته شده است، یعنی کل قرارداد این پروژه نزدیک به 88 

میلیارد تومان است.
وی تصریح کرد: با تمهیداتی که توسط شهردار قم اندیشیده 
شد، این پروژه فعال شده و در حال حاضر مشغول کار است و 
سازمان توسعه و عمران شهرداری قم به عنوان نیروی کمکی وارد 
پروژه شده و 25 درصد کار را در دست گرفته است. وی گفت: 
در حال حاضر هم حدود 12 مغازه هنوز خریداری نشده است و 
در حال کارشناسی هستیم که بتوانیم رضایت آن ها را به دست 

بیاوریم و پروژه در موعد مقرر تکمیل شود.
عواطف رستمی خاطرنشان کرد: در امتداد پروژه و در تقاطع 
کمربندی امام علی )ع(، پروژه ای در حال اجراست که عمار یاسر 
را از بن بست درخواهد آورد، یعنی اتومبیل های عبوری در حال 

حاضر به سمت میدان پلیس و شهر قائم به راحتی می توانند 
حرکت کنند ولی به سمت میدان ۷2 تن این امکان وجود نداشت 
و باید از کوچه های اطراف استفاده می کردند که تقریباً به یک 

مشکل تبدیل شده بود.
وی بیان داشت: این پروژه بااعتباری بالغ بر 30 میلیارد تومان 
در حال اجراست که قرارداد آن به صورت 20 درصد نقدی و 80 

درصد غیر نقدی منعقدشده است.
عواطف رستمی در بخش دیگری از سخنان خود به مجموعه 
پل های 9 دی نیز اشاره کرد و گفت: پروژه 9 دی 4 رمپ و لوب 
دارد که یکی از این رمپ و لوب ها توسط شرکت دی در حال 
انجام است و یکی دیگر از این رمپ و لوب ها نیز توسط شرکت 
توسعه و عمران شهرداری بااعتباری بالغ بر 4/5 میلیارد تومان اجرا 

می شود که سرعت پروژه در این بخش نیز قابل قبول است.
عملكرد مطلوب پیمانكار بلوار مرجعیت

وی تصریح کرد: پروژه مرجعیت نیز یکی از پروژه فعال و خوب 
شهری است که توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در حال 
اجراست، فاز اول این پروژه تا شهرک قدس آماده آسفالت ریزی 
است و فاز دوم آن حدفاصل شهرک قدس تا شهرک مهدیه 
می باشد و فاز سوم نیز از شهرک مهدیه تا پردیسان که کل مسیر 

فعال و عملیات عمرانی در آن در حال انجام است.
عواطف رستمی ادامه داد: این قرارداد به مبلغ ۷2 میلیارد 
تومان بدون آسفالت و پل به  صورت 20 درصد پیش پرداخت و 
80 درصد غیر نقدی با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم منعقدشده 

است.
آخرین تصمیمات در خصوص مجتمع تجاری امین

آخرین تصمیمات  به  اشاره  با  ادامه سخنان خود  در  وی 
اتخاذشده در خصوص مجتمع تجاری امین، گفت: مجتمع تجاری 
امین در سال 13۷5 پروانه گرفته است و به دلایلی این پروژه رها 
گردیده، عوارض مجتمع طبق ضوابط همان سال محاسبه و قرار 
شده طبقه مثبت یک و مثبت دو در قبال بدهی عوارض و پروانه 

به شهرداری واگذار شود.
این عوارض  عواطف رستمی تصریح کرد: چند سال بعد 
به روزرسانی شده و بدهی این مجتمع به شهرداری چیزی در 
حدود 1۷ میلیارد تومان بوده که در سه فقره چک به شهرداری 
پرداخت گردیده و هیچ کدام از این چک ها وصول نشده است، 
مجدداً شهرداری در سال 93 بدهی این مجتمع را کارشناسی 
کرده و این عدد به 28 میلیارد تومان رسیده است تا اینکه 
درنهایت در سال 94 سهم شهرداری از این مجتمع چیزی حدود 

62 میلیارد تومان می باشد.
وی گفت: در همین راستا تفاهم نامه ای بین مالک و شهرداری 
امضاء و قرار شده تا برج 4 سال 95 این بدهی به شهرداری 

پرداخت شود.
وی تصریح کرد: در جلسه یکشنبه شب شورا که به صورت 
غیرعلنی برگزار شد مصوبه ای را در خصوص این پروژه داشتیم و 
شورا الزاماتی را برای این پروژه گذاشت و قرار شد که حتماً در این 
پروژه اصلاح پارکینگ صورت بگیرد، چراکه پروژه امین ازجمله 
پروژه هایی است که نتوانسته تأمین پارکینگ نماید، همچنین 
مقرر شد که مغازه های سهم شهرداری نیز در اختیار شهرداری 
قرار گیرد و سیستم اعلام و اطفاء حریق هم با توجه به ضوابط روز 

در این پروژه نصب گردد.
عملكرد من در سمت سخنگویی شورا باید 
توسط افكار عمومی موردسنجش قرار گیرد

وی در ادامه سخنان خود در خصوص مباحثی که در رابطه با 
سخنگویی وی در شورای چهارم و در برخی از رسانه ها مطرح شده، 
گفت: اینکه گفته شده بنده تجربه لازم را برای سخنگویی شورا 
ندارم، نکته ای نیست که بنده بتوانم آن را تائید یا رد کنم، بلکه 

عملکرد من این را ثابت خواهد کرد.
عواطف رستمی تصریح کرد: قضاوت در این خصوص بر عهده 
افکار عمومی و اصحاب رسانه است و آنان باید داوری کنند که 

بنده در این سمت موفقیتی داشته ام یا خیر؟
وی افزود: از سوی دیگر احترام به رأی شورا بسیار مهم است، 
اینکه 14 نفر از 18 عضو حاضر بنده را به عنوان سخنگوی شورا 
انتخاب کرده اند، نکته ای است که باید موردتوجه قرار گیرد، حتماً 
دوستانی که به بنده رأی دادند، توانایی هایی را در من دیده اند که 

این انتخاب را داشته اند.

در نشست خبری سخنگوی شورای شهر تشریح شد

در جلسه غیرعلنی شورای شهر قم چه گذشت؟


